

## ဗုဒ္ဓအလိုကျ အဆုံးအမတော်

သဗ္ဗပါပသာ အကရဏံ - မကောင်းတာ(အကုသိုလ်)ဟူသမျှ ဘာမျှမလုပ်ပါနှင့်။  
 ကုသလသာ ဥပသမ္ပဒါ - ကောင်းတာ(ကုသိုလ်)မှန်သမျှ အားလုံးပြုလုပ်ပါ။  
 သစိတ္တ ပရိယောဒပနံ - မိမိစိတ်ကို မိမိနိုင်အောင်ထိန်းပါ။  
 (မကောင်းတာ မလုပ်ဖြစ်အောင် စိတ်ကိုထိန်းပါ)  
 ဇေတံ ဗုဒ္ဓါန သာသနံ - ဤသုံးမျိုးသည် ဗုဒ္ဓ၏အလိုတော်ကျ အဆုံးအမတည်း။

(ဓမ္မပဒ)

# ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ စနစ်တကျဆောင်ရွက်

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၂

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့၌ ရောက်ရှိနေသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်သည် အမျိုးသားသဘာဝဘေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးညွှန်ထွန်း၊ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး သက်နိုင်ဝင်း၊ ဦးမြတ်ဟိန်း၊ ဦးရဲထွန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးသာအေး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး များ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက် ၈ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် တောင်ဖီလာတောရကျောင်းတိုက်အတွင်း နေရာ ချထားသည့် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့

ကူညီထောက်ပံ့ပေးသည့်ပစ္စည်းများ အမှန်တကယ် လိုအပ်သူများလက်ဝယ်သို့ ရောက်ရှိရေးအတွက် ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်။



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် တောင်ဖီလာတောရကျောင်းတိုက်အတွင်းရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား တွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားစဉ်။

(ပြန်/ဆက်)

50+

# Spektrum

DMAE + Ginseng + Multivitamin + Minerals

ခန္ဓာကိုယ်အတွက်လိုအပ်သော ဗီတာမင်နှင့် သတ္တုဓာတ် အပြင် သက်လုံကောင်းစေသော ဂျင်စင်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ တွင်တစ်ခုတည်းသော မှတ်ဉာဏ်နှင့် အာရုံစူးစိုက်မှု အားကောင်းစေသည့် **DMAE** ပါဝင်သောအားဆေး။



WALMARK CERTIFIED GMP HOLDER

ကြေးမုံ စာတည်း ရှုထောင့်

၃-၈-၂၀၁၅၊ တနင်္လာနေ့

ဂရုဓမ္မသီလစောင့်ထိန်းမှချမ်းသာ

လောကလူရွာ လူတို့ကမ္ဘာတွင် လူအများ၌ ကောင်းသောတရားရှိဖို့ လိုအပ်ပါသည်။ မည်သည့်လူမျိုးမဆို သူ့အသက်သတ်ခြင်း၊ သူ့ဥစ္စာကိုခိုးယူခြင်း၊ လိမ်ညာပြောကြားခြင်း၊ သေရည်သေရက်သောက်သုံးခြင်း၊ သူတစ်ပါးသားမယားကိုပြစ်မှားခြင်း စသည့်အမှုတို့ကို မကောင်းသော အမှုများအဖြစ် သတ်မှတ်ထားကြသည်။ ထိုမကောင်းသောအမှုငါးမျိုးစောင့်ထိန်းခြင်းကို ဗုဒ္ဓဘာသာတွင် ဂရုဓမ္မသီလဟု ခေါ်ဆိုပါသည်။

ကိုယ်ဖြင့် ပြစ်မှားကျူးလွန်ခြင်းမဟုတ်လည်း စိတ်ဖြင့်ပြစ်မှားခြင်းလည်း အနည်းနှင့်အများ အကျွမ်းဝင်သည်။ စတုတ္ထမြောက်ပြစ်မှားခြင်းမှာ သူ့ဥစ္စာကို ခိုးယူခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုအပြစ်မှာလည်း တစ်စုံတစ်ဦး၏ပစ္စည်းကို ခိုးယူရုံသာမက အများပိုင်ပစ္စည်းကို အများမသိအောင် ရယူခြင်းလည်း ပါဝင်သည်။ နောက်ဆုံးအပြစ်မှာ သူ့အသက်သတ်ခြင်းဖြစ်သည်။ လူတို့ ကိုယ်ကျင့်တရားဖောက်ဖျက်ကြရာ၌ သူ့အသက်သတ်မှုများလည်း တိုးပွားလာသည်ကို တွေ့မြင်လာရသည်။

နတ်မင်းအဖြစ်ကို ရရှိနိုင်ရုံမျှမက အာသဝေါကုန်ခန်း၍ နိဗ္ဗာန်ချမ်းသာ အမြတ်တရားကိုပင် ရရှိနိုင်သည့်အကျိုးထူးများရှိပါ၏။ သို့သော် လူတို့လိုက်နာကျင့်သုံးရန် အားနည်းလှ၏။ ထိုသို့အားနည်းသောကြောင့် ဘေးဒုက္ခများ ကြုံတွေ့နိုင်၏။ သံသရာတွင် ဒုက္ခဆင်းရဲများနှင့်တကွအပါယ်လေးဘုံသို့ပင်ကျဆင်းနိုင်၏။ ထို့ကြောင့် ဒုက္ခဆင်းရဲခြင်း ထူပြောလှသော အချိန်ကာလတွင် ဂရုဓမ္မသီလကို စောင့်ထိန်းကြရန်လိုအပ်၏။

အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည်

မဲစာရင်းမှာအမည်ပါမှ မဲပေးနိုင်ကြောင်း သတိချပ်စေလိုပါသည်။ မဲစာရင်းမှားယွင်းမှု ရှိနေသော်လည်း မဲပေးခွင့်မဆုံးရှုံးနိုင်ပါ။ မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ အမှန်ဖြစ်ကြောင်း တာဝန်ခံပြောကြားသူရှိလျှင် ပြင်ဆင်ရေးမှတ်၍ မဲပေးခွင့်ပြုရမည်ဟု လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေများ ၅၀(ဂ)တွင် အတိအလင်း ပြဋ္ဌာန်းထားပါသည်။

ရန်ကုန်မြို့တွင်းရှိ စက်ရုံအလုပ်ရုံများသို့ ဓာတ်ငွေ့ပိုမိုဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်မည့် ရွာမ-လှော်ကား-သာကေတ ၃၀ လက်မ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်းဖွင့်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂ ရွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း ရွာမ-လှော်ကား-သာကေတ ၃၀ လက်မ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဩဂုတ် ၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအင်းစိန်မြို့နယ်ရှိ ရွာမသဘာဝဓာတ်ငွေ့ထိန်းဖြန့်ခွဲရေးဌာန ကျင်းပသည်။

သထုံမြို့နယ် နူးရင်းဆိပ်ကျေးရွာမှ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား စားသောက်ရိက္ခာနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများပေးအပ်

သထုံ ဩဂုတ် ၂ မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့တွင် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် ခံ့သမိချောင်းနံဘေးရှိ နူးရင်းဆိပ်ကျေးရွာ အနိမ့်ပိုင်းတွင် ချောင်းရေမြင့်တက်ကာ လူနေအိမ်များအတွင်းသို့ ရေများဝင်ရောက်ခဲ့ရာ အဆိုပါ ကျေးရွာရှိ ရေဘေးလွတ်ရာ တပ်ဦးဘုန်းကြီးကျောင်းနှင့် ရွာလယ်ဓမ္မာရုံများသို့ ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားပေးလျက်ရှိသည်။



Table with 2 columns: Left column lists 'စာတည်းများ' (Editors) and 'ဘာသာပြန်စာတည်းများ' (Translators); Right column lists 'အနုပညာစာတည်း' (Arts Editor), 'အားကစားစာတည်း' (Sports Editor), 'ဆောင်းပါးစာတည်း' (Column Editor), 'အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ' (Senior Reporters), 'အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ' (Junior Reporters), and 'ဓာတ်ပုံသတင်းထောက်' (Photo Editor).

ပြည်တွင်းရေးရာ

# ဘေးဒုက္ခနှင့်ကြုံတွေ့လာရင် အသက်ရှင်ရပ်တည်နိုင်ဖို့အရေးအကြီးဆုံး အသက်ရှင်ရပ်တည်နိုင်ဖို့ လိုအပ်တာတွေလုပ်ခွင့်ရအောင် စီမံဆောင်ရွက်ထား

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်။

ဧည့်သည်များနှင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေကြီးရေလျှံမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အတွက် မြေပြိုမှုများ၊ သီးနှံစိုက်ခင်း များနှင့်နေအိမ်များ ရေနစ်မြုပ်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။



တောင်ဖီလာတောရေကျောင်းတိုက်မှ သံယာတစ်ပါး။

မကြံစမ်း ထူးကဲချစ်သူများကြောင့် ချင်းပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရခိုင် ပြည်နယ်တို့ကို နိုင်ငံတော်သမ္မတ အနေဖြင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်သည့် ဒေသများအဖြစ် ကြေညာခဲ့ရသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ရာသီဥတု ဆိုးရွားနေသည့်ကြားကပင် ရေဘေး သင့် ပြည်သူများအား လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးသို့ ဩဂုတ်လ ၁ ရက်နေ့မှ ၂ ရက်နေ့အထိ ကိုယ်တိုင်သွားရောက် အားပေးခဲ့သည်။

ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့မှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးရဲထွဋ်၊ ဒေသခံအရာထမ်း တစ်ပါး နှင့် ပြည်သူများ၏ပြောကြားချက်များ ကို ပြန်လည်ဖော်ပြလိုက်ရပါသည်။

**နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်**

မနေ့ကလည်း ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း အားလုံး ငါးခုကို လိုက်ကြည့်ပြီးတော့မှ ရေဘေးဒုက္ခသည်တွေနဲ့ ကိုယ်တိုင် တွေ့ပြီးတော့ သူတို့ကိုအားပေးတာ တွေ့၊ လိုအပ်ချက်တွေသိအောင် သူတို့ဆီကနေပြီးတော့ ပြောခဲ့ဆိုခဲ့တာ တွေ့၊ သူတို့ မေးတာလေးတွေကိုလုပ် ပေးစရာတွေကတော့ အများကြီးပါ။ အဲဒီတော့ တစ်ခုကောင်းတာ ကတော့ ဘေးဒုက္ခတွေနဲ့ကြုံတွေ့ လာရင် အသက်ရှင်ရပ်တည်နိုင်ဖို့က အရေးအကြီးဆုံးပဲ။ အခုကတော့ သေဆုံး၊ ပျောက်ဆုံးမှုက မရှိသလောက် နည်းပါတယ်။ အားလုံးကအသက်ရှင် သန်ပြီးတော့ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း တွေကို သွားတယ်။ သွားတဲ့အတွက်ကြောင့် သူတို့ နိစ္စ စူလို့အပ်တဲ့ဟာတွေ၊ သူတို့လိုအပ်တဲ့ ဟာတွေကို တတ်စွမ်းသမျှဖြည့်ဆည်း ပေးနေပါတယ်။ နောက်တစ်ခုကတော့

ရှေ့ကို ဆက်ပြီးတော့ အသက်ရှင် ရပ်တည်နိုင်ဖို့အတွက် ဒါတွေကို ထောက်ပံ့ဖို့၊ မျိုးစပါးတွေ ဆုံးရှုံးခဲ့ တာတွေကို ပြန်ပြီးတော့ပေးဖို့၊ မိုးစပါး ကို အဓိစိုက်နိုင်ဖို့အတွက် ပြန်ပြီးတော့ ထွန်ယက်ပေးဖို့ အဲဒါတွေကို စနစ်တကျ စီမံဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ဖို့ ဒီမှာလာပြီး တော့ သူတို့နဲ့တွေ့ပြီး ဆောင်ရွက် ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ လိုအပ်တာတွေ လည်း လုပ်ခွင့်ရအောင် စီမံဆောင်ရွက် ထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။

**ဗိုလ်ကြီးထွန်းဦး(ခွဲစိတ်ပါရဂူ) အမှတ်(၁၀)တပ်မတော်ဆေးရုံ ခုတင်(၁၀၀)**

တောင်ဖီလာကျောင်းမှာ ဒီနေ့နဲ့ဆို (၃)ရက်မြောက် ဖြစ်ပါတယ်။ ပထမဆုံး ကျွန်တော်တို့ အမက(၃)ကယ်ဆယ် ရေးစခန်းမှာ ဆေးခန်းဖွင့်တယ်။ ဖွင့်ပြီး (၂)ရက်နေတော့ ရေလွှမ်းသွား တော့ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းက ဒုက္ခ



ဗိုလ်ကြီးထွန်းဦး(ခွဲစိတ်ပါရဂူ)

သည်တွေလည်း ဟိုရွှေ၊ ဒီရွှေနဲ့ နောက်တော့ တပ်မှူးကနေပြီးတော့ တောင်ဖီလာမှာနေပြီး ဆေးခန်း လာဖွင့်ပါဆိုတော့ လာဖွင့်တာပါ။ ပထမတစ်ရက်မှာတော့ လူနာ ၈၅ ဦးလာပြပါတယ်။ အဲဒီအချိန်က ဒုက္ခ သည်စခန်းက စာရင်းမကောက်ရသေး ဘူး။ စာရင်းရှင် ၁၃၀၀ လောက် ရှိပါတယ်။ မနေ့က တဖြည်းဖြည်းနဲ့ များများလာပြီးတော့ ဒုက္ခသည် ဦးရေက ၃၀၀၀ လောက်ရှိပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီစခန်းက စာရင်းမဝင်သေး တော့ ဘယ်လောက်ရှိတယ်ဆိုတာ တော့ မပြောနိုင်သေးပါဘူး။

မနေ့ကကြည့်ရတဲ့လူနာကတော့ ၁၂၅ ယောက်လောက်ရှိပါတယ်။ မိုးထဲ၊ လေထဲမှာသွားရတာဆိုတော့ ဖျားတာ၊ နာတာတွေ၊ ထိခိုက်မိတာ တွေ အဲဒါကများပါတယ်။ ဒီမှာက တော့ အစကရှိပြီးသားရောဂါတွေ ဆေးပြတ်သွားလို့ သွေးတိုးတာတို့၊ ဆီးချိုတို့၊ ဆေးကရေထဲပါသွားတာတို့ အဲဒီလို ရောဂါတွေပဲများပါတယ်။

အဓိကကတော့ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရတဲ့ အသေးစားလေးတွေပေါ့။ ရေထဲမှာ ဖျားတာ၊ နာတာ အဲဒါတွေပဲများ ပါတယ်။ အရေးအပါဆုံးဆိုတော့ ဆေးရုံကို ပို့နိုင်အောင် ကားလည်း စီစဉ်ထားပါတယ်။ အချိန်မရွေး

တပ်မတော်ဆေးရုံ ခုတင်(၁၀၀)ကို ပို့နိုင်အောင်စီစဉ်ထားပါတယ်။ ဒီမှာကျွန်တော်တို့ ဆရာဝန် နှစ်ယောက်၊ သူနာပြုလေးယောက် ပေါင်း ခြောက်ယောက်ရှိပါတယ်။အရင် တုန်းက ရန်ကင်းမှာပါ။ ကျွန်တော် လည်း ဒီပြောင်းလာတာ မကြာ သေးပါဘူး။ သူတို့ကလည်း ဒီဟာက အနှစ်(၁၀၀)မှာ တစ်ခါကြုံရတယ်လို့ ပြောပါတယ်။ ကျွန်တော်လည်း တစ်ခါမှ ဒီလိုမျိုးမကြုံဖူးသေးဘူး။

ရေဘေးက ကျွန်တော်တို့ တပ်နား မှာ ရောက်နေပြီဆိုတော့ ဘယ်အချိန် ထပြေးရမယ်ဆိုတာ မသိသေးဘူး။ ရေကမကျဘူးဖြစ်နေတယ်။ ရေမြန်မြန် ကျပါစေလို့ ဆုတောင်းနေပါတယ်။ နောက်ဆက်တွဲဖြစ်လာမယ့်ရွာတွေ ကို ခန့်မှန်းပြီးတော့ ကာကွယ်လို့ ရတာတွေကို ကာကွယ်ပြီး အတတ် နိုင်ဆုံးကြီးစားပြီး ကုသပေးနေပါတယ်။



ဦးကြီးမောင်။

ဦးကြီးမောင် အောင်ခေတ်စံရွာ ခြေထောက်တွေ၊ လက်တွေ့ကျင့်လို့ ကိုက်ခဲ့နေလို့ လာကုတာပါ။ အသက် (၇၅)နှစ်ရှိပြီ။ အခုအချိန်အထိ ဒီလိုပဲတွေ့ဖူးပါဘူး။ အင်မတန်စိတ် ဆင်းရဲရပါတယ်။ ကိုယ်သာမဟုတ် ဘူး။ တခြားသူတွေကိုလည်း မြင်ရတာ လုံးဝစိတ်မကောင်းပါဘူး။ နိုင်ငံတော် သမ္မတကြီးကိုတော့ အတိုင်းထက် အလွန် ကျွန်တော်ကျေးဇူးတင်ပါ တယ်။ ပြည်သူတွေကိုပစ်မထားဘူး ဆိုတဲ့ သဘောကိုသိရလို့ ကျွန်တော် တအားဝမ်းမြောက်ပါတယ်။ ကျွန်တော် တို့ ရေဘေးဒုက္ခသည်တွေဖြစ်နေတာ တွေကို စိတ်ဆင်းရဲ ကိုယ်ဆင်းရဲခဲစား ရတယ်ဆိုတော့ အခုလိုကူညီကြည့်ရှု တာကို ကျွန်တော်ဝမ်းမြောက်ပါတယ်။

**ဒေါ်တိုးတိုးဆွေ ကလေးမြို့နယ်၊ မြို့နယ်သူနာပြုအဆင့်(၁)**

ကျွန်မတို့က တောင်ဖီလာတစ်မက ပါဘူး။ ကလေးမြို့နယ်မှာဆိုရင် ဆေးခန်းခြောက်ခု ဖွင့်ထားပါတယ်။ ဆေးခန်းခြောက်ခုစလုံးမှာ ဝန်ထမ်း တွေရှိချထားပါတယ်။ တောင်ဖီလာ မှာတော့ ကျွန်မတို့ဧည့် ၂၇ ရက်နေ့က စပြီးတော့ ဆေးတွေပေးနေပါတယ်။ အခုဒီနေ့ဆိုရင် ၄၂ ယောက်ရောက်

ပါပြီ။ လောလောဆယ်တော့ ရေမိလို့ ပြောင်းကိုက်ပြီး နာတာပဲ ရှိပါတယ်။ ကျန်တဲ့ရောဂါတော့ မရှိ ပါဘူး။ နဂိုသွေးတိုးရုံလို့ ဆေးလာ ယူတာတွေပဲ ရှိပါတယ်။ ကျွန်မတို့ ကိုယ်တိုင်လည်း ရေဘေးဒုက္ခသည် ပါပဲ။ ဒါပေမယ့် ကျွန်မတို့ ပစ္စည်း တွေကို ပစ်ထားပြီးတော့ ပြည်သူတွေရဲ့ ကျန်းမာရေးအခြေအနေကို နေ့စဉ်နဲ့ အမှု စောင့်ရှောက်ပေးခွင့်ရတဲ့အတွက် အများကြီး ကျေးဇူးတင်တယ်။ ဝမ်းလည်းသာမိပါတယ်။ ကျွန်မတို့ အခက်အခဲအနေနဲ့ကတော့ အဆင် ပြေအောင်လုပ်နေရတယ်။ ကြုံတဲ့နေ ရာမှာ အိပ်ပြီးတော့ ဆေးခန်းက ဆေးယူပြီး လိုက်ပြီးတော့ စောင့်ရှောက် မှုတွေပေးနေရတာပါ။ ဆေးဝါးတွေကျတော့ တဟန့်ဆက် စင်တာကနေ ယူပြီးသုံးနေတယ်။ နောက်ထပ်ကတော့ ရဟတ်ယာဉ်



ဒေါ်တိုးတိုးဆွေ။

တွေနဲ့ နိုင်ငံတော်က မနေ့ကရောက် လာပါတယ်။ အဲဒီဆေးတွေနဲ့သုံးပေး နေပါတယ်။ အခုဆိုရင် မိခင်နဲ့ကလေး က ဆရာမ လေးယောက်၊ တဟန့်က ခုနစ်ယောက်၊ ကျန်းမာရေးမှူး နှစ်ယောက် ဒါနဲ့ပဲကျွန်မတို့ လှုပ်ရှား နေရပါတယ်။ လောလောဆယ်က တော့ အရေးကြုံရင် ဆေးတွေယူရ တာခက်ခဲတဲ့အတွက် အမြန်ဆုံးပို့ပေး နိုင်အောင်ပေါ့။ အခုလည်းပို့ပေးတဲ့ အတွက် အဆင်ပြေသွားပါပြီ။ ခုလည်း ရေတက်ပြီဆိုတာနဲ့ ဆေးတွေ က ကြုံပြီးစုဆောင်းထားရတာပါ။

**တောင်ဖီလာတောရေကျောင်းတိုက်မှ သံယာတစ်ပါး**

နှစ်စဉ် နှစ်စဉ် ရေတက်တယ်။ ဒါပေမယ့် တစ်ခါမှ ဒီလောက်ဆိုးရွား တာမရှိဘူး။ အရင်နှစ်တွေကလည်း ဒါမျိုးတွေမတွေ့ဘူး။ မတွေ့ဖူး တော့ ရေရောက်မယ်မထင်ဘူး။ ကိုယ့်နေရာကိုယ်ပဲ အေးအေးဆေးဆေး နေကြတယ်။ တကယ်ကျတော့ ရေကမှန်းထားတာထက် တစ်နာရီကို တစ်လက်မနဲ့နှုတ်နုတ်နုတ် အပြင်း အထန်တက်လာတော့ ဘာပစ္စည်းမှ မယူနိုင်တော့ဘဲ လာခဲ့ကြတာ။ တချို့ကလည်း စိတ်ဖိစီးမှုတွေ၊ စိတ်ဆင်းရဲမှုတွေ၊ တချို့ကျတော့ အရေးကြီး အိမ်ပေါ်ကဆင်းလို့

ကျတဲ့လူနဲ့၊ ခါးနာတဲ့သူ၊ ခူးနာတဲ့သူ၊ ခြည့်စုံအောင် သမ္မတကြီးဖြည့်ပေး လိုက်ပါ။ တစ်တိုင်းပြည်လုံးဖခင် ဖြစ်နေတယ်။ ကိုယ့်သားသမီးတွေပေါ့။ စားရမဲ့သောက်ရမဲ့သားသမီးတွေကို ဝအောင်ကျွေးပေးပါ။ သမ္မတကြီး ကိုယ်တိုင်လာအားပေးတော့ ဘုန်းကြီး တို့ကတော့ ဝမ်းသာတဲ့စကားပဲ ပြောရမှာပါ။ အဖေပျောက်၊ အမေပျောက် သား သမီးတွေက အဖေသစ်၊ အမေသစ် တွေသလိုပါ။ အားကိုးတကြီးနဲ့ လာရောက်တွေ့ဆုံပေးတာ၊ အားပေး တာ၊ အခုလက်ရှိနှုတ်က ပြောသွားခဲ့ သလို အားလုံးအတွက် မိသားစု တွေလို စိတ်ထားပြီး ဆင်းရဲဒုက္ခမှ လွတ်မြောက်အောင် စိတ်တူကိုယ်တူနဲ့ ပိုင်းဝန်းပြီးတော့ သမ္မတကြီးပြောသွား တဲ့စကားအတိုင်း အောက်ကလူတွေ ကလည်း အကောင်အထည်ဖော် ပေးဖို့၊ ဟန်ဆောင်အလုပ်တွေ မလုပ်ဘဲ၊ အမြင်ကောင်းအောင် အလုပ် တွေမဟုတ်ဘဲနဲ့ ဘုန်းကြီးတို့က တော့ ယနေ့မိဒီယာတွေ ခေတ် စားတော့ ကြားကောင်း၊ မြင်ကောင်း အောင်ဆိုတာမျိုးတွေမရေးဖို့၊ မပြော ဖို့နဲ့ တကယ်လက်တွေ့အကောင် အထည်ဖော်ဖို့ တစ်တိုင်းပြည်လုံး လည်း ပြောချင်တာပဲ။ ဆင်းရဲဒုက္ခ ရောက်နေတဲ့သူတွေ လွတ်မြောက် အောင် ဆောင်ရွက်ပေးပါလို့။



ဆွေမိုးထွန်း။

ဘုန်းကြီးကျောင်းရှိတာနဲ့ပဲ အရေးပေါ် ကျွေးနေတာပါ။ အခုလောလောဆယ် အထိ မနေ့ကတော့ ရွှေပန်းတိုင် ကုမ္ပဏီက ဆန် ၂၀ အိတ်၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်ထုပ် ၄၈ ဖာ၊ ဆေး လာလှူကြတယ်။ တချို့လည်း တစ်အိတ်စ၊ နှစ်အိတ်စတွေလာ လှူတယ်။ လောလောဆယ် ဘာလို့ အပ်သလဲ၊ အရေးကြီးသလဲဆိုရင် ဆီးဝမ်းသွားတဲ့နေရာ နည်းနည်းလို အပ်ပါတယ်။

ဘုန်းကြီးကျောင်းမှာတော့ အိမ်သာ ၂၅ လုံးလောက်ရှိပါတယ်။ ဒါပေမယ့် မလုံလောက်ဘူး။ အဲဒါတွေအတွက် ရောဂါရမှုကြောင့်ကတော့၊ နောက်ပြီး တော့ စားဝတ်နေရေး၊ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ အဓိက ဦးစားပေးရပါတယ်။

အဓိကတော့ ကျန်းမာရေးရယ်၊ စားရေးသောက်ရေးရယ်၊ နောက်ဆက် တွဲရောဂါတွေရလာမှာရယ်၊ လိုအပ် ချက်ကတော့ လက်ရှိသိပြီးသားဆို တော့ ဘုန်းကြီးအနေနဲ့ ဘာမှ ထူးထူးခြားခြားမရှိပါဘူး။ ဘုန်းကြီး ပြောချင်တာကတော့ သမ္မတကြီး အပေါ် အကူကို မကြည့်ဘဲနဲ့ တကယ်ကို တိုင်းသူပြည်သားတွေရဲ့ ရင်ထဲမှာခဲစားနေရတဲ့ အတွင်းအနှစ် သာရကိုသိအောင် သမ္မတကြီး မြင်အောင်ကြည့်ပြီးတော့မှ အားလုံး

စာမျက်နှာ ၄ သို့ \*။

✽ စာမျက်နှာ ၃ မှ

တချို့ကဘာမှမပါခဲ့ဘူး။ မထင်မှတ်ဘဲ ည ၁ နာရီ ၂ နာရီ တကယ့် မိုးမမြင် လေမမြင်အချိန်ကျမှ ဆင်းပြေးခဲ့ကြ တာတွေ အများကြီးဘာမှမယူ နိုင်ခဲ့ ဘူး။ အဲဒီတော့ စိတ်ဖိစီးပြီး ပုံမှန်စိတ် တွေမရှိကြတော့ဘူး။ ရရာနဲ့ပဲ လာခဲ့ ကြရတယ်။ ကံကောင်းတာက ဘုန်းကြီး ရှိတာရယ်။ ဆိုင်ကယ်လေးတွေ၊ သုံးဘီးလေးတွေရှိတာရယ်။ အဲဒီ လိုသာ အဆင်မပြေဘူးဆိုရင်တော့ ဒီထက်ဆိုးပိုပဲရှိတယ်။ လူအသေ အပျောက်တွေလည်း ပိုများသွားနိုင် တယ်။

ဆွေဦးထွန်း ညောင်ပင်သာရပ်ကွက်

ကျွန်တော်က ညောင်ပင်သာ ရပ်ကွက် ဗိုလ်ချုပ်လမ်းမှာ နေပါတယ်။ အခုရေလျှံနေတဲ့ အတွက် တောင်မြင်သာဘုန်းကြီး ကျောင်းမှာ ခေတ္တနားခို နေထိုင်နေရ ပါတယ်။ ရေဘေးဒုက္ခသည်အဖြစ်နဲ့ အခုဖြစ်သွားတဲ့ကိစ္စတွေက ကျွန်တော် တို့ နေရာတွေဆိုရင် အိမ်ဝင်းထဲ တောင်မှ ရောက်ခဲ့ပါတယ်။



ဦးရဲထွဋ် ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး။

အများကြီး ဒုက္ခရောက်ပါတယ်။

မီးမီး

အောင်မြင်သာရပ်ကွက်

ကျွန်တော်က အောင်မြင်သာ ရပ်ကွက်မှာ နေပါတယ်။ အိမ်မှာ ရှိသမျှပစ္စည်း ဘာတစ်ခုမှမယူနိုင်ဘဲနဲ့ ပစ်ထားခဲ့ရပါတယ်။ လူလွတ်ပဲ ရုန်းခဲ့ ရပါတယ်။ ဒီရေကြီးမှုအတွက်ကို ဘယ်ဌာနဆိုင်ရာကမှ လာပြီးကူညီ

အနေမှ မသိသေးပါဘူး။

မနွဲ့နွဲ့ဝင်း

ကလေးမြို့၊ ညောင်ပင်သာရပ်ကွက်

လေသာကျောင်းနားလေးကပါ။ အဲဒီနားမှာ ကျွန်မတို့မိသားစုတွေ အကုန်လုံး မြုပ်ကုန်ပါပြီ။ မထင် မှတ်ဘဲနဲ့ ရောက်လာတဲ့ရေကြောင့် အားလုံးမြုပ်ပြီးတော့ ဘာတစ်ခုမှ မရကြပါဘူး။ ကယ်တော့ကယ်ပါ



မီးမီး

အောင်မြင်သာရပ်ကွက်။

ကျွန်တော်တို့ နေတဲ့အိမ်ဆိုရင် နှစ်ထပ်အိမ် ၂၃ ပေမြင့်ပါတယ်။ အကုန်လုံးကို မြုပ်သွားပါတယ်။ လူတောင် အလောတကြီးဖြစ်ပြီး ဖိနပ် တောင်မပါပါဘူး။ ပြေးလာခဲ့ရတယ်။ ရေထဲမှာ ဖိနပ်စီးလို့လည်း မရပါ ဘူး။ အဝတ်တစ်ထည်ကိုယ်တစ်ခုနဲ့ ပြေးလာခဲ့ရပါတယ်။ ဒီလိုဖြစ်တဲ့ကိစ္စ အကြောင်းအရင်းက ဒေသအာဏာပိုင် အဖွဲ့အစည်းအားလုံးရဲ့ ကြိုတင် သတိပေးမှု အားနည်းချက်တွေပါ။ ဥပမာ ၂၄ နာရီအတွင်းမှာ ဆည် ရေတက်မယ်၊ ထွက်သွားကြပါ။ လာကြ ပါဆိုရင်၊ ပြောင်းကြပါ။ ရွှေ့ကြပါ။ အဲဒီလိုလုပ်မယ်ဆိုရင်၊ ကြေညာ ပေးမယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့မှာ ဒုက္ခရောက်စရာမရှိပါဘူး။



လန်းဆန်း

ကွန်ပျူတာဒုတိယနှစ်

ကယ်ဆယ်တာလုံးဝမရှိပါဘူး။ သမ္မတ တို့၊ ဝန်ကြီးတို့လာတဲ့အချိန်ကျမှသာ နှမ်းလာဖြူးကြတာပါ။ ဒီမှာ ကယ်ဆယ်ရေးလုံးဝမလုပ် သေးပါဘူး။ စောင့်ရှောက်မှုလည်း လုံးဝမရှိသေးပါဘူး။ ကိုယ့်အသက်ကို ရုန်းပြီးတော့ ပြေးခဲ့ရတာပါ။ သမ္မတကြီး တို့အနေနဲ့က ဒီဆည်ကြီးကို ဖျက်သိမ်းပေးဖို့ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ တောင်းဆိုချင်တယ်။ ဒီဆည်ကြီး ရှိနေလို့ အခုလို ဖြစ်ရတာပါ။ တစ်သက်နဲ့တစ်ကိုယ် တစ်ခါမှ ရေမကြီးဖူးဘူး။

လန်းဆန်း

ကွန်ပျူတာဒုတိယနှစ်

ကျွန်တော်တို့ကျောင်းမှာ ရေတော် တော်တက်နေတာဆိုတော့ ကျောင်း မှာကျန်ခဲ့တဲ့သူက အယောက် ၂၀ ပါ။ ဆရာမကြီးရယ်၊ ဆရာမအပါ အဝင်ပေါ့။ အခုစားနပ်ရိက္ခာပြတ် လပ်နေပြီဖြစ်တဲ့အတွက် အကူအညီ ပေးဖို့ လာပြောတာပါ။

ကျွန်တော်တို့ကတော့ မြို့ထဲမှာပါ ကျောင်းမှာနေတဲ့ သူတွေအတွက်ပါ ကျောင်းကလည်း ရေတော်တော် ရောက်နေပါပြီ။ ကျောင်းရဲ့ လှေကား ထစ်ကိုရောက်နေပါပြီ။ စိုးရိမ်စရာ အခြေအနေရှိလို့ပါ။ လက်ရှိကျောင်း လည်း ပိတ်ထားရပါတယ်။ ကျောင်း သွားလို့လည်း မရပါဘူး။ အဲဒီကိစ္စပါပဲ။ အမြန်ဆုံးအကူအညီပေးဖို့ ပြောချင် ပါတယ်။ ကျောင်းကလည်း ဘာအခြေ



မနွဲ့နွဲ့ဝင်း

ကလေးမြို့၊ ညောင်ပင်သာရပ်ကွက်။

တယ်။ ကယ်နိုင်တဲ့သူတွေကယ်တယ်။ မကယ်နိုင်တဲ့ သူတွေ အများကြီး ကျန်ပြီး ဒီလိုပဲ ကိုယ့်ဘာသာလာ ခဲ့ကြရပါတယ်။

ဒီရောက်တဲ့အခါကျတော့ ဘုန်းကြီး ကကြိုပြီးတော့ ဘုန်းကြီးကျောင်းတွေ ကိုပို့ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်မတို့ ဒီကိုလာပြီး အေးအေးချမ်းချမ်းတော့ နေရပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီကနေ ပြန် ရင် ဘယ်လိုလုပ်ပြီးဘာစားကြရမယ် ဆိုတာ ပြောလို့မရသေးပါဘူး။

မပြုံးမေ

ချမ်းမြေ့အောင်၊ နယ်မြေ(၁၃)

နယ်မြေ(၁၃)က အမြင့်ဆုံး ရေတစ်ခါမှမရောက်ပါဘူး။ လပြည့် နေ့ည ၁ နာရီမှာ ရေတွေရောက်လာ လို့ အိမ်ကထွက်ပြေးခဲ့ကြတာပါ။ ဘာပစ္စည်းမှလည်း မရခဲ့ပါဘူး။ ကျွန်မက မုဆိုးမဘဝနဲ့ သားသမီးကိုး မရှိတော့ပါဘူး။ စားစရာလည်းမရှိ တော့ဘူး။ ဒီကပြန်ရင်အိမ်တောင်ရှိ တော့မှာမဟုတ်ပါဘူး။

အိမ်လေးကလည်း သေးသေးလေး ဆိုတော့၊ သားလေးတွေ မွေးထား တဲ့ကြက်တွေဆိုလည်း အကုန်လုံး ရေထဲပါသွားပါပြီ။ မွေးမြူရေးလုပ် ထားတာတွေမရှိတော့ဘူး။ ကျွန်မတို့ မှာ ဘာမှအားကိုးစရာမရှိတော့ပါဘူး။ ဒါကြောင့် အဖေဖြစ်တဲ့ ဘာညီသိန်းမိန် က မေးရင် ကျွန်မတို့မှာ နေစရာ မရှိပါဘူး။ ကယ်ပေးဖို့ ကျွန်မက

တင်ပြ တောင်းဆိုပါတယ်။ ကျွန်မတို့တင် မဟုတ်ပါဘူး။ ဒုက္ခ ရောက်တဲ့မိသားစုတွေအကုန်လုံးကို ကယ်ပေးဖို့တောင်းဆိုတာပါ။

ဦးရဲထွဋ်

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

ကျွန်တော်တို့လာပြီးတော့ လေလာ တာပါ။ သမ္မတကြီးလည်း ပြည်သူ တွေကို ပြောတာရှိတယ်။ ပြည်သူတွေ ကလည်း သမ္မတကြီးကို တင်ပြ တာရှိတယ်။ ကျွန်တော်တို့ကို ပြည်သူ တွေက တင်ပြတာရှိတယ်။

ကျွန်တော်တို့သင်ခန်းစာတွေက ဘာရှိလဲဆိုတော့ တစ်ကတော့ ဒီလောက်ကြီးမားတဲ့ သဘာဝဘေး နဲ့ကြုံတဲ့အခါမှာ ကျွန်တော်တို့ရဲ့တုံ့ပြန် နိုင်စွမ်းမှာ အများကြီး ကန့်သတ်ချက် တွေရှိတယ်။

နှစ်ကတော့ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ သတိ ပေးချက်တွေ၊ ကြိုတင်သတိပေးချက် တွေဟာ ပြည်သူတွေဆီကို ကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့် မရောက်တဲ့အတွက်ကြောင့် ပြည်သူတွေရွှေ့ပြောင်းတဲ့နေရာမှာ အခက်အခဲတွေဖြစ်သလို ကောလာ

ကလေးခရိုင်အတွင်း ရေကြီးရေလျှံမှုများကြောင့် တယ်လီဖုန်းဆက်သွယ်မှုများ ပြတ်တောက်ခဲ့ရာ ပြုပြင်လျက်ရှိ

ကလေး ဩဂုတ် ၂

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးခရိုင်အတွင်း ဇူလိုင် ၂၂ ရက်မှစ၍ မိုးသည်းထန်စွာ အဆက်မပြတ် ရွာသွန်းမှုကြောင့် မြစ်သာမြစ်နှင့် နေရူရာ ချောင်းများ ရေကြီးရေလျှံဖြစ်ပွားမှုနှင့်အတူ ချင်းတွင်းမြစ်အထက်ပိုင်းဒေသ များတွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းပြီး ကလေးခရိုင်အတွင်းရှိ ကလေး၊ ကလေးဝ မြို့နယ်၊ မင်းကင်းမြို့နယ်များတွင် ရေနှစ်မြုပ်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

အဆိုပါ ရေကြီးရေလျှံမှုများကြောင့် ကလေးမြို့တွင် ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း ငါးခု ဖွင့်လှစ်ပြီး အိမ်ထောင်စု ၁၅၅၅ စုမှ လူဦးရေ ၇၇၀၈ ဦးကိုလည်းကောင်း၊ ကလေးဝမြို့တွင် ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း သုံးခုဖွင့်လှစ်ပြီး အိမ်ထောင်စု ၂၀၁ စုမှ လူဦးရေ ၈၂၇ ဦးကိုလည်းကောင်း၊ မင်းကင်းမြို့တွင် ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း သုံးခုဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီး အိမ်ထောင်စု ၄၄ စုမှ လူဦးရေ ၂၀၀ ကိုလည်းကောင်း ရွှေ့ပြောင်းထားရှိပြီး ကယ်ဆယ်ရေး၊ ထောက်ပံ့ရေးနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့် ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ရေကြီးရေလျှံမှုများကြောင့် သီးနှံစိုက်ခင်းများ ရေနှစ်မြုပ်မှုမှာ ကလေးမြို့နယ်တွင် ၂၉၆၂၅ ဧက၊ မင်းကင်းမြို့နယ်တွင် ၁၀၉၅ ဧကဖြစ်ပြီး တံတားမျိုးစုံ ခုနစ်စင်း ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း၊ ကလေးမြို့နယ်ရှိ မီးရထား လမ်းပိုင်းတွင် တံတားနှစ်စင်းနှင့် ရထားလမ်းအရှည် တစ်မိုင်ခန့် ရေကျော် ပျက်စီးခဲ့ပြီး ရေလွှဲဆည်ငါးခုတွင်လည်း ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် ကလေးမြို့ရှိ GSM+CDMA-450 စခန်းမှာ ဇူလိုင် ၃၀ ရက် ညနေ ၄ နာရီခန့်တွင် ရေဝင်နှစ်မြုပ်ပြီး GSM ရေဒီယိုနှင့် CDMA-450 စက်ပစ္စည်းများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးကာ ဆက်သွယ်မှုပြတ်တောက်ခြင်း၊ ကလေး အော်တိုအိတ်ချိန်းမှ မြေအောက်ကေဘယ်လ် DC4 CAVINET ရေနှစ်မြုပ်ပြီး တယ်လီဖုန်းလိုင်း ၂၄၅ လိုင်း ဆက်သွယ်မှုပြတ်တောက်ခြင်း၊ ကလေးမြို့နယ် ထိုမာကျေးရွာနှင့် နတ်ချောင်းကျေးရွာရှိ GSM စခန်းများသို့ သွယ်တန်းပေးပို့ ထားသည့် Fiber Cable တိုင်များ ရေနှစ်မြုပ်လဲကျမှုကြောင့် ဆက်သွယ်မှုပြတ် တောက်ပြီး ထိုမာကျေးရွာနှင့် နတ်ချောင်းကျေးရွာရှိ GSM စခန်းများ ဆက်သွယ်မှုပြတ်တောက်ခြင်း၊ ကလေးမြို့မှ ကလေးဝမြို့သို့ သွယ်တန်းထား သည့် Fiber Optic Cable မြစ်ရေဖြင့် မျောပါပျက်စီးပြီး ကလေးဝမြို့၏ GSM+CDMA-450 နှင့် အောက်တိုတယ်လီဖုန်းလိုင်းများ ဇူလိုင် ၃၁ ရက် ညနေ ၆ နာရီခန့်တွင် ဆက်သွယ်မှုပြတ်တောက်ခြင်းများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ထို့အတူ သီရိဥက္ကမတောင် မိုက္ကရိုဝေ့စခန်းနှင့် ပွိုင့် ၃၀၆၉ လက်ဆေးကန် မိုက္ကရိုဝေ့စခန်းတို့ ဆက်သွယ်ထားသည့် စလောင်းမှာ ဇူလိုင် ၂၈ ရက်က လေပြင်း တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ရွှေ့သွားခဲ့ရာ ပွိုင့် ၃၀၆၉ မိုက္ကရိုဝေ့စခန်းမှ ချိတ်ဆက်ထား သော မော်လိုက်၊ ဖောင်းပြင်၊ ဟုမ္မလင်း၊ ခန္တီးနှင့် တမူးမြို့များရှိ GSM စခန်း များ၊ အော်တိုအိတ်ချိန်းစခန်းများနှင့် ဆက်သွယ်မှုများ ပြတ်တောက်ခဲ့သည်။ ကလေးမြို့နယ်တွင် GSM စခန်း ၁၂ ခု၊ လိုင်းအင်အား ၃၃၀၀၀ တွင် စခန်းလေးခုပျက်စီးခဲ့ပြီး CDMA-450 စခန်းနှစ်ခု၊ လိုင်းအင်အား ၆၀၀၀ တွင် စခန်းတစ်ခုနှင့် CDMA-800 စခန်းသုံးခု၊ လိုင်းအင်အား ၉၀၀၀ တွင် စခန်းတစ်ခုပျက်စီးခဲ့ကြောင်း၊ အော်တိုအိတ်ချိန်းနှစ်ခု၊ လိုင်းအင်အား ၂၀၈၉ လိုင်းတွင် DC4 CAVINET တစ်ခုနှင့် ၂၇၅ လိုင်းပျက်စီးခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါ ပျက်စီးမှုများကို ပြန်လည်ပြုပြင်ခြင်း၊ အစားထိုးလဲလှယ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည့်အပြင် ရေကျဆင်းချိန်တွင် ကျွမ်းကျင်ဝန်ထမ်းများ ခေါ်ယူပြီး ပြန်လည်ပြုပြင်ရန် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

အချက်တွေကို ပြည်သူတွေကို ဒီထက် ပိုပြီးတော့မှအသိပေးဖို့ လိုအပ် တယ်ဆိုတာကို နားလည်တာပေါ့။

ဒါကတော့ ပထမဆုံးကယ်ဆယ် ရေးနဲ့ပတ်သက်လို့ ရတဲ့သင်ခန်းစာ ပါ။ နောက်တစ်ခုက ပြန်လည် ထူထောင်ရေးနဲ့ပတ်သက်ရင် သမ္မတ ကြီးက ယေဘုယျ မူချထားတာက တော့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ် တဲ့အခါမှာ တစ်ကတော့ လာမယ့် ခြောက်လစာလောက်အထိ စားနပ် ရိက္ခာတွေကို စားသုံးနိုင်ဖို့အတွက် နိုင်ငံတော်က လိုအပ်သလို ကူညီ ထောက်ပံ့ပေးဖို့။

နောက်တစ်ခါ အိမ်ရာတွေ ပြန်လည်ဆောက်လုပ်နိုင်ဖို့အတွက် လိုအပ်တဲ့ မတည် ထောက်ပံ့မှုတွေ လုပ်ဖို့။ သုံးကတော့ အသက်မွေး ဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းတွေ။ နောက် တစ်ခါ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းမျိုးတွေ။ မိမိတို့လုပ်တဲ့ စိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်းတွေ လုပ်ဖို့အတွက် လိုအပ် တဲ့ ထွန်ယက်ကိရိယာတွေ၊ နောက် တစ်ခါ မျိုးစပါးလိုအရာမျိုးတွေပေးဖို့ (သတင်းအဖွဲ့)

ပြည်တွင်းရေးရာ



ဩဂုတ် ၁ ရက်နှင့် ၂ ရက်နေ့က နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့ ရေဘေးသင့် ပြည်သူများအား ကူညီထောက်ပံ့ပေးမှု များနှင့် တွေ့ဆုံအားပေးမှုမှတ်တမ်း။



ပြည်တွင်းရေးရာ

❖ ကျောမိုးမှ ထိုမုန်တိုင်း၏ အရှိန်ကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် ရေဝင်နှစ်မြုပ်မှုများနှင့် မြေပြိုမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရသည်။ ထိုကဲ့သို့ ဖျက်အားပြင်းလှသည့် သဘာဝဘေးများကို ပြည်သူများသိရှိရန် ထူးခြားသည့် မိုးလေဝသအခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ ကြိုတင်သတိပေးချက်များကို မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနကလည်း အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိသည်။

ကမ်းရိုးတန်းမြောက်ပိုင်းအနီးကနေ ဖြတ်သန်းသွားပါတယ်။ ဒီမုန်တိုင်းဟာ ရွှေ့လျားမှုနှေးကွေးပြီး ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် မြောက်ပိုင်းမှာ လေးရက်ကြာ ရစ်ခွေနေတဲ့အတွက် မုန်တိုင်းပဟိုရဲ့ ညာဘက်ခြမ်းမှာ ကျရောက်နေတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအနောက်မြောက်ပိုင်းဟာ အကျိုးဆက်အဖြစ် လေကြီးမိုးကြီးကို အလွန်ခံစားခဲ့ရပါတယ်။



ဒေါက်တာ ဟာရင်နိုင်တီယမ်း။

ဇူလိုင်လ မိုးလေဝသဖြစ်စဉ်ကတော့ ဇူလိုင်လလယ်လောက်မှာ မုတ်သုံလေ အားကောင်းရာကနေ အားအလွန်ကောင်းလာတာ ဖြစ်တယ်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံဘက်ကသွယ်တန်းလာတဲ့ လေဖိအားနည်းမြောက်တန်းက မြန်မာပြည် အနောက်မြောက်ပိုင်းကနေ အလယ်ပိုင်းကို တိုးဝင်ပါတယ်။ ပစ်ဖိတ်သမုဒ္ဒရာမှာလည်း တိုင်ဖွန်းမုန်တိုင်းတွေ သုံးလုံးလောက်ဖြစ်တာတွေ့ရပါတယ်။ ပစ်ဖိတ်သမုဒ္ဒရာမှာ ဖြစ်တဲ့ တိုင်ဖွန်းမုန်တိုင်းတွေကတော့ မြန်မာနိုင်ငံကို အကျိုးဆက်ရောက်စေပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အခုဖြစ်ပေါ်တဲ့ သုံးခုကတော့ ဝီယက်နမ်ကမ်းခြေကို မကော်ဘူး။ တရုတ်နိုင်ငံတောင်ပိုင်းနဲ့ ဂျပန်နိုင်ငံဘက်ကို ပြန်ကွေ့သွားတာတွေ့ရပါတယ်။ တွေ့ကြုံရတဲ့ မိုးလေဝသ အခြေအနေကတော့ မုတ်သုံလေ အားကောင်းရာကနေ အားအလွန်ကောင်းခြင်း၊ မုန်တိုင်းဖြစ်ပေါ်ခြင်းတို့ကြောင့်ပဲဖြစ်ပါတယ်။

ထို့ကြောင့် ယခုလအတွက် မိုးလေဝသအခြေအနေများကို ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် အဖိုးသားသဘာဝဘေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး ဗဟိုကော်မတီ၊ သတင်းနှင့် ပြန်ကြားရေး ဆက်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ဒေါက်တာ ဟာရင်နိုင်တီယမ်းအား ယခုကဲ့သို့ တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့သည်။

**မေး။ ။ အခုပြီးခဲ့တဲ့ နှစ်လအတွင်း မိုးဆက်တိုက်ရွာခဲ့တာကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံနေရာအနှံ့အပြားမှာ ရေကြီးမှုတွေ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရပါတယ်။ အခုလမှာ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်တဲ့ မိုးလေဝသအခြေအနေတွေကိုလည်း ကြိုတင်ခန့်မှန်းပေးစေလိုပါတယ်။**

ဇူလိုင်လ မိုးလေဝသဖြစ်စဉ်ကတော့ ဇူလိုင်လလယ်လောက်မှာ မုတ်သုံလေ အားကောင်းရာကနေ အားအလွန်ကောင်းလာတာ ဖြစ်တယ်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံဘက်ကသွယ်တန်းလာတဲ့ လေဖိအားနည်းမြောက်တန်းက မြန်မာပြည် အနောက်မြောက်ပိုင်းကနေ အလယ်ပိုင်းကို တိုးဝင်ပါတယ်။ ပစ်ဖိတ်သမုဒ္ဒရာမှာလည်း တိုင်ဖွန်းမုန်တိုင်းတွေ သုံးလုံးလောက်ဖြစ်တာတွေ့ရပါတယ်။ ပစ်ဖိတ်သမုဒ္ဒရာမှာ ဖြစ်တဲ့ တိုင်ဖွန်းမုန်တိုင်းတွေကတော့ မြန်မာနိုင်ငံကို အကျိုးဆက်ရောက်စေပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အခုဖြစ်ပေါ်တဲ့ သုံးခုကတော့ ဝီယက်နမ်ကမ်းခြေကို မကော်ဘူး။ တရုတ်နိုင်ငံတောင်ပိုင်းနဲ့ ဂျပန်နိုင်ငံဘက်ကို ပြန်ကွေ့သွားတာတွေ့ရပါတယ်။ တွေ့ကြုံရတဲ့ မိုးလေဝသ အခြေအနေကတော့ မုတ်သုံလေ အားကောင်းရာကနေ အားအလွန်ကောင်းခြင်း၊ မုန်တိုင်းဖြစ်ပေါ်ခြင်းတို့ကြောင့်ပဲဖြစ်ပါတယ်။

**မေး။ ။ မြစ်ရေကြီးနိုင်မှုရှိတယ်ဆိုရင်လည်း ပြောပြပေးပါဦးရှင်။**

မုန်တိုင်းဒဏ်ရာများကြောင့် မြစ်ရေကြီးမှု အနေနဲ့က ချင်းတွင်းမြစ်တစ်လျှောက်နဲ့ ဧရာဝတီမြစ်မှာ အလယ်ပိုင်းနဲ့ အောက်ပိုင်း၊ ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်အောက်ပိုင်း၊ ပဲခူးမြစ်၊ ငဝန်မြစ်တို့မှာ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် တစ်ကြိမ် ရေမြင့်တက်လာနိုင်ပြီး သံလွင်မြစ်ရေကတော့ နှစ်ကြိမ် မြင့်တက်လာနိုင်တယ်လို့ ခန့်မှန်းထားပါတယ်။

**မေး။ ။ ဇူလိုင်လအတွင်းက ရေကြီးရေလျှံမှုတွေ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့တာဟာ ဘယ်လိုမိုးလေဝသ အခြေအနေတွေကြောင့် ဆိုတာကိုလည်း ရှင်းပြပေးပါ။**

မုန်တိုင်းဒဏ်ရာများကြောင့် မြစ်ရေကြီးမှု အနေနဲ့က ချင်းတွင်းမြစ်တစ်လျှောက်နဲ့ ဧရာဝတီမြစ်မှာ အလယ်ပိုင်းနဲ့ အောက်ပိုင်း၊ ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်အောက်ပိုင်း၊ ပဲခူးမြစ်၊ ငဝန်မြစ်တို့မှာ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် တစ်ကြိမ် ရေမြင့်တက်လာနိုင်ပြီး သံလွင်မြစ်ရေကတော့ နှစ်ကြိမ် မြင့်တက်လာနိုင်တယ်လို့ ခန့်မှန်းထားပါတယ်။

ပြည်နယ်လေးခုမှာ စံချိန်တင်မိုးရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဥပမာအားဖြင့် ကန့်ဘလူမြို့မှာ ဇူလိုင် ၁၆ ရက်ကနေ ၁၉ ရက်အထိ လေးရက်အတွင်း ရွာသွန်းခဲ့တဲ့ မိုးရေချိန် ၁၈ လက်မဟာ ဆီရင် တစ်နှစ်လုံး မိုးရေချိန်ရဲ့ သုံးပုံတစ်ပုံလောက်ရှိတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ကိုမန် မုန်တိုင်းကြောင့် ဇူလိုင် ၂၅ ရက်ကနေ ဇူလိုင် ၃၁ ရက်အထိ ခုနစ်ရက်အတွင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ချင်းပြည်နယ်နဲ့ ရခိုင်ပြည်နယ်တွေမှာ ရွာသွန်းတဲ့ မိုးရေချိန်ဟာ ဇူလိုင်လတစ်လလုံး ရွာရမယ့် မိုးရေချိန်ထက်သာလွန်ပြီး ရွာသွားတာကို တွေ့ရပါတယ်။

**မေး။ ။ အခုဒီလပိုင်းတွေအတွင်းမိုးရွာတာဆက်တိုက်ကို ဖြစ်နေတော့ ဒါဟာ ရာသီဥတုဖောက်ပြန်တယ်လို့ရော ပြောလို့ရနိုင်ပါသလား။ ဘယ်လိုအကြောင်းတွေကြောင့် ဒီလိုမျိုး ဖြစ်သွားတာလဲ။**

မိုးကောင်းတာကတော့ မုတ်သုံလေအားကောင်းတာကြောင့်နဲ့ အားအလွန်ကောင်းတာကြောင့် ဖြစ်ပါတယ်။ တောင်တရုတ်ပင်လယ်ပြင်နဲ့ ပစ်ဖိတ် သမုဒ္ဒရာဘက်မှာလည်း တိုင်ဖွန်းမုန်တိုင်း ဖြစ်ပေါ်တယ်။ အိန္ဒိယနဲ့ ဝီယက်နမ်ကမ်းခြေပေါ်မှာလည်း လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းတွေဖြစ်ပေါ်နေတယ်။ အဲဒီလိုအခြေအနေတွေကြောင့်လည်း မိုးကောင်းစေခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ တကယ်တမ်းဆိုရင် မုတ်သုံမိုးက မုန်မုန်ရွာမှာပါ။ အခုရွာတဲ့အခါ အချိန်တိုအတွင်း မိုးရေချိန်လက်မများအောင် အင်အားပြင်းပြင်းနဲ့ရွာလို့ တကယ်ကို အန္တရာယ်ဖြစ်စေတာဖြစ်ပါတယ်။ လျှပ်တစ်ပြက်ရေကြီးမှုတွေ ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်တာဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံအလယ်ပိုင်းမိုးနည်းတဲ့ဒေသတွေမှာ တစ်လလုံးရွာရမယ့် မိုးရေချိန်ကို လေးငါးရက်လောက်နဲ့ ရွာချလိုက်တော့ ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပေါ်စေတာဖြစ်ပါတယ်။ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုရဲ့အကျိုးဆက် ရာသီဥတုဖောက်ပြန်မှုလို့လည်း ပြောလို့ရပါတယ်။

**မေး။ ။ ရာသီဥတုအခြေအနေတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ပြည်သူတို့သတိပေးချက်ပေးနိုင်ဖို့ မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာနအနေနဲ့ ဘယ်လိုဆောင်ရွက်ထားပါသလဲ။**

မုန်တိုင်းဒဏ်ရာများကြောင့် မြစ်ရေကြီးမှု အနေနဲ့က ချင်းတွင်းမြစ်တစ်လျှောက်နဲ့ ဧရာဝတီမြစ်မှာ အလယ်ပိုင်းနဲ့ အောက်ပိုင်း၊ ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်အောက်ပိုင်း၊ ပဲခူးမြစ်၊ ငဝန်မြစ်တို့မှာ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် တစ်ကြိမ် ရေမြင့်တက်လာနိုင်ပြီး သံလွင်မြစ်ရေကတော့ နှစ်ကြိမ် မြင့်တက်လာနိုင်တယ်လို့ ခန့်မှန်းထားပါတယ်။

**မေး။ ။ ဒီနှစ်မိုးရေချိန်က ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်အလားတူလဲ မိုးရေချိန်ထက်စံချိန်ချိုးတယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။ ဘယ်လောက် ကွာခြားသွားလဲသိချင်ပါတယ်။**

နည်းသစ်တွေကိုလည်းပေးပါတယ်။ နေ့စဉ် မိုးလေဝသခန့်မှန်းချက်တွေကိုလည်း ထုတ်ပြန်ပေးပါတယ်။ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်တွေမှာ ဖွင့်ထားတဲ့ မိုးလေဝသစခန်းတွေက တိုင်းတာချက်တွေကိုလည်း ယူပါတယ်။ အိန္ဒိယနဲ့ ထိုင်းနိုင်ငံတို့က (GTS) က ပေးပို့တဲ့ ကမ္ဘာအရပ်ရပ်က မိုးလေဝသအချက်အလက်တွေကိုလည်း အသုံးပြုပါတယ်။ နော်ဝေအစိုးရအထောက်အပံ့ရတဲ့ Diana Model၊ WRF Model တို့ စတဲ့ စနစ်တွေကို ကျွန်မတို့ကိုယ်တိုင်လည်းသုံးပြီး ထုတ်ပြန်ချက်ကို မိုးရေချိန်ထက်သာလွန်ပြီး ရွာသွားတာကို တွေ့ရပါတယ်။

**မေး။ ။ မိုးလေဝသ ထုတ်ပြန်ချက်တွေကို ပြည်သူတို့သိရှိအောင် ဘယ်လိုတွေ ထုတ်ပြန်ပေးနေတယ်ဆိုတာလည်း သိချင်ပါတယ်။**

မုန်တိုင်းဒဏ်ရာများကြောင့် မြစ်ရေကြီးမှု အနေနဲ့က ချင်းတွင်းမြစ်တစ်လျှောက်နဲ့ ဧရာဝတီမြစ်မှာ အလယ်ပိုင်းနဲ့ အောက်ပိုင်း၊ ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်အောက်ပိုင်း၊ ပဲခူးမြစ်၊ ငဝန်မြစ်တို့မှာ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် တစ်ကြိမ် ရေမြင့်တက်လာနိုင်ပြီး သံလွင်မြစ်ရေကတော့ နှစ်ကြိမ် မြင့်တက်လာနိုင်တယ်လို့ ခန့်မှန်းထားပါတယ်။

ကလေးမြို့ ယူနိုက်တက်စက်သုံးဆီဆိုင် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

ကလေး ဩဂုတ် ၂ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့ ပင်လုံရပ်ကွက်လေယာဉ်ပြေးလမ်းအရှေ့ဘက်ရှိ ယူနိုက်တက်စက်သုံးဆီဆိုင်တွင် ယနေ့ ညနေ ၄ နာရီခွဲခန့်က ပေါ့ဆမီးကြောင့် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ဓာတ်ဆီဆိုင်တစ်ခုလုံးအပါအဝင် သုခကမ္ဘာခန်းမနှင့် ယုန်စန္ဒာစားသောက်ဆိုင်များသို့ မီးများကူးစက်လောင်ကျွမ်းခဲ့သည်။ အဆိုပါမီးလောင်ရာသို့ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ တပ်မတော်သားများက ပိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ ညနေ ၄ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် မီးထိန်းနိုင်ခဲ့ပြီး ကျန်ရှိနေသည့်

ကော်မတီ၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန၊ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်မှာရှိတဲ့ မိုး/ဇလရုံးပါတယ်။ ဆက်လက်ပြီး ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး၊ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လို့ရအောင် သူတို့က တစ်ဆင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရတွေကို ဆက်တင်ပြပါတယ်။ နောက်ပြီးသတင်းစာ၊ ရေဒီယိုတွေက နေလည်း ကြေညာပေးပါတယ်။

**မေး။ ။ ပြည်သူ့ကိုဘာများဖြည့်ပေးပြောကြားချင်ပါသလဲ။**

မုန်တိုင်းဒဏ်ရာများကြောင့် မြစ်ရေကြီးမှု အနေနဲ့က ချင်းတွင်းမြစ်တစ်လျှောက်နဲ့ ဧရာဝတီမြစ်မှာ အလယ်ပိုင်းနဲ့ အောက်ပိုင်း၊ ဒုဋ္ဌဝတီမြစ်အောက်ပိုင်း၊ ပဲခူးမြစ်၊ ငဝန်မြစ်တို့မှာ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် တစ်ကြိမ် ရေမြင့်တက်လာနိုင်ပြီး သံလွင်မြစ်ရေကတော့ နှစ်ကြိမ် မြင့်တက်လာနိုင်တယ်လို့ ခန့်မှန်းထားပါတယ်။

တွေအားလုံး သဘာဝဘေးအန္တရာယ်က ကင်းဝေးနိုင်ဖို့ ကျွန်မတို့က ဆန္ဒပြုပါတယ်။ မြစ်ရေကြီးမည့် အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ပခုက္ကူ၊ ညောင်ဦး၊ မင်းဘူး၊ မကွေး၊ အောင်လံ၊ ပြည်၊ ဆိပ်သာ၊ ဟင်္သာတနှင့် ဇလွန်မြို့တို့တွင် နောက်သုံးရက်အတွင်း (၁ ပေခန့်) ဆက်လက်တက်လာနိုင်ပြီး အဆိုပါမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်ကြောင်းနှင့် အလားတူ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည်လည်း မော်လိုက်၊ ကလေးဝနှင့် မုံရွာမြို့တို့တွင် နောက်တစ်ရက်မှ သုံးရက်အတွင်း (၁ ပေခန့်) ဆက်လက်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာနက ယနေ့ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ထို့ပြင် စစ်တောင်းမြစ်ရေသည် မဒေါက်မြို့တွင် နောက်သုံးရက်အတွင်း (၁ ပေခန့်) ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက် တည်ရှိနိုင်ကြောင်းနှင့် ရွှေကျင်မြစ်ရေသည် နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက် ပြန်လည်ကျဆင်းနိုင်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ထားသလို သံလွင်မြစ်ရေသည် ဘားအံမြို့တွင် နောက်သုံးရက်အတွင်း (၁ ပေခွဲခန့်) ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်ကြောင်းနှင့် ငဝန်မြစ်ရေသည် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့တွင် နောက်သုံးရက်အတွင်း (ပေဝက်ခန့်) ဆက်လက်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့ရဲ့ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ထားသည်။



ဓာတ်ပုံ - ဇော်ကြီး(ပဏီတ)

ပြည်တွင်းရေးရာ

# ဒုတိယသမ္မတ ဦးညွှန်ထွန်း ဟားခါးမြို့ သဘာဝဘေးသင့်ပြည်သူများအား တွေ့ဆုံအားပေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့တွင်ရောက်ရှိနေသော အမျိုးသား သဘာဝဘေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးညွှန်ထွန်းသည် ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ကြီး(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊ အနောက်မြောက်တိုင်းစစ် ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် မင်းနောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ်ကျော်စံမြင့်၊ ဒေါက်တာဝင်းမြင့်၊ ဦးသန်းရှင်တို့နှင့်အတူ ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် တပ်မတော်ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ချင်းပြည်နယ် ဟားခါးမြို့သို့ရောက်ရှိရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဟုန်းဦး၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များက ကြိုဆိုကြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ဟားခါးနစ်ခြင်းခရစ်ယာန်အသင်းတော် သို့ ရောက်ရှိပြီး ဟားခါးဒေသခံပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံကာ သဘာဝဘေးဒဏ် ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးသွားသည့် အိမ်ထောင်စုဝင်များအား ကူညီကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများ၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးရန် ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် ပြည်ထောင်စုရိပ်သာ၌ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

အစီအစဉ်အရ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဟုန်းဦးက ချင်းပြည်နယ်အတွင်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပွားမှုအခြေအနေများနှင့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများအား ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ဒုတိယသမ္မတက လိုအပ်သည်များကို လမ်းညွှန်မှာကြားသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ကာဆင်ဘုရားကျောင်း ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းနှင့် အမှတ်(၂)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းအတွင်း ရုန်းတောင်မှ မြေပြိုမှုများဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး တော်လှန်ရေးကန်အတွင်း ရွှံ့စေးရည်များ စီးဆင်းခြင်းကြောင့် နေအိမ်များပြိုကျပျက်စီးခဲ့သဖြင့် ယာယီခိုလှုံလျက်ရှိ သည့် သဘာဝဘေးဒဏ်ခံပြည်သူများအား တွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြား ပြီး ကယ်ဆယ်ထောက်ပံ့ရေးစုစည်းများနှင့် အလှူငွေများ ပေးအပ်လျှို့ဝှက် ခဲ့သည်။ (အပေါ်ယာပုံ)

ဆက်လက်၍ ဒုတိယသမ္မတ ဦးညွှန်ထွန်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် ဟားခါး မြို့ ပြည်တော်သာရပ်အတွင်းသဘာဝဘေးဒဏ်သင့်၍ နေအိမ်ပြိုကျပျက်စီး နေမှုများနှင့် မြေပြိုကျမှုများအား ကြည့်ရှုသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ဟားခါးမြို့မှ သာသနာပြုစာသင်တိုက်၌ ကျောဘတ်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တပညာဘာသ အမျိုးပြုသည့် ဆရာတော် သံဃာတော် များအား လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများနှင့် အလှူငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။



မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးညွှန်ထွန်းသည် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးသာအေး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး တမူးမြို့ ယုဇနရိပ်သာသို့ရောက်ရှိရာ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇော်ဇော်က တမူးခရိုင်အတွင်း ရေကြီးနစ်မြုပ်ပျက်စီးမှုများနှင့် ကယ်ဆယ် ထောက်ပံ့ရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများအား ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် ကံကြီးဝတ်တား ရေတိုက် စားမှုနှင့် ရေထိန်းရံပျက်စီးမှုများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ တမူးခရိုင်အတွင်း မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုနှင့် ချောင်းရေတိုက်စားမှု ကြောင့် တမူး-ကလေးလမ်းပေါ်ရှိ တံတားခြောက်စင်း၊ တမူး-စေတီ လမ်းပေါ်ရှိ တံတားခြောက်စင်း စုစုပေါင်းတံတား ၁၂ စင်းပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး

အိမ်ထောင်စု ၉၁၀ လူဦးရေ ၅၂၅၅ ဦး ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများသို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည့်တံတားများ ပြန်လည် ပြုပြင်ရေးနှင့် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများ မူလအခြေအနေသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ ရေးအတွက် လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယသမ္မတ ဦးညွှန်ထွန်းနှင့်အဖွဲ့သည် ရာပြေလှ ရေလှောင်တံခံသို့ရောက်ရှိပြီး ရေပိုလွှဲမှု ရေထုတ်လွှတ်နေမှုအားကြည့်ရှုပြီး တစ်ရှုလှုပ်မှု ဆည်အတွင်းသို့ရေဝင်ရောက်မှုအား ကြည့်ရှုပြီး ဆည်မြောင်းဦးစီး ဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးမော်မော်နိုင်၏ ရှင်းလင်းတင်ပြမှုအပေါ် ဒုတိယသမ္မတက တစ်ကြိမ်ဆိုင်ရာများကို လမ်းညွှန်မှာကြားသည်။ (သတင်းစဉ်)

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂

ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ပခုက္ကူမြို့တွင် ဇူလိုင် ၂၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီမှစ၍ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန်တိုင်းထွာချက်အရ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် တစ်စင်တီမီတာကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်နှစ်ရက်အတွင်း (တစ်ပေခန့်) ဆက်လက်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် အထက်တွင် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ညောင်ဦးမြို့တွင် ဩဂုတ် ၁ ရက် နံနက် ၁ နာရီခွဲမှစ၍ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ရောက်ရှိခဲ့ ပြီး ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ၅၄ စင်တီမီတာ (နှစ်ပေခန့်)ကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်သုံးရက်အတွင်း (တစ်ပေခန့်) ဆက်လက်တက်လာ နိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက် တည်ရှိနိုင်သည်။

ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် မင်းဘူးမြို့တွင် ဩဂုတ် ၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီမှစ၍ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန်တိုင်းထွာချက်အရ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ၃၇ စင်တီမီတာ (တစ်ပေခန့်) ကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်သုံးရက် အတွင်း (တစ်ပေခန့်) ဆက်လက်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့ ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် မကွေးမြို့တွင် ဩဂုတ် ၁ ရက် ည ၇ နာရီခွဲမှစ၍ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန်တိုင်းထွာချက်အရ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ၁၆ စင်တီမီတာ (ပေဝက်ခန့်) ကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်သုံးရက် အတွင်း (တစ်ပေခန့်) ဆက်လက်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့ ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် အောင်လံမြို့တွင် ဩဂုတ် ၁ ရက် နံနက် ၄ နာရီခွဲမှစ၍ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ရောက်ရှိခဲ့ ပြီး ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန်တိုင်းထွာချက်အရ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ၄၇ စင်တီမီတာ

## မြစ်ရေကြီးမှု အခြေအနေများ

(တစ်ပေခွဲခန့်) ကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်သုံးရက်အတွင်း (တစ်ပေခန့်) ဆက်လက်တက်လာ နိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက် တည်ရှိနိုင်သည်။

ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ပြည်မြို့တွင် ဇူလိုင် ၃၁ ရက် ည ၁၁ နာရီခွဲမှစ၍ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ၅၀ စင်တီမီတာ (တစ်ပေခွဲခန့်) ကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်သုံးရက် အတွင်း (တစ်ပေခန့်) ဆက်လက်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့ ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ဆီပင်သာမြို့တွင် ဩဂုတ် ၁ ရက် နံနက် ၆ နာရီခွဲမှစ၍ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ရောက်ရှိခဲ့ ပြီး ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ၅၇ စင်တီမီတာ (နှစ်ပေခန့်) ကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်သုံးရက်အတွင်း (တစ်ပေခွဲခန့်) ဆက်လက်တက် လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက် တည်ရှိနိုင်သည်။

ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ဟင်္သာတမြို့တွင် ဇူလိုင် ၃၁ ရက်နံနက် ၀၀:၃၀ နာရီမှစ၍ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာ ချက်အရ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ၇၉ စင်တီမီတာ (နှစ်ပေခွဲခန့်) ကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါ မြစ်ရေသည် နောက်သုံးရက်အတွင်း (တစ်ပေခွဲခန့်) ဆက်လက်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် အထက်တွင် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ဇလွန်မြို့တွင် ဩဂုတ် ၁ ရက် ၀၀:၃၀ နာရီမှစ၍ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ယင်းမြို့၏

စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ၆၂ စင်တီမီတာ (နှစ်ပေခန့်) ကျော် လွန်နေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်သုံးရက် အတွင်း (တစ်ပေခွဲခန့်) ဆက်လက်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့ ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် မော်လိုက်မြို့တွင် ဇူလိုင် ၃၁ ရက် ည ၁၁ နာရီခွဲမှစ၍ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ၁၂၈ စင်တီမီတာ (လေးပေခန့်) ကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက် ၂၄ နာရီအတွင်း (တစ်ပေခန့်) ဆက်လက် တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ကလေးဝမြို့တွင် ဇူလိုင် ၂၉ ရက် နံနက် ၂ နာရီခွဲမှစ၍ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ၃၃၀ စင်တီမီတာ (၁၁ပေခန့်) ကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်နှစ်ရက်အတွင်း (တစ်ပေခန့်) ဆက်လက်တက် လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက် တည်ရှိနိုင်သည်။

ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် မုံရွာမြို့တွင် ဇူလိုင် ၃၀ ရက် နံနက် ၆ နာရီခွဲမှစ၍ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ၁၂၄ စင်တီမီတာ (လေးပေခန့်) ကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်သုံးရက်အတွင်း (တစ်ပေခန့်) ဆက်လက်တက် လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက် တည်ရှိနိုင်သည်။

ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် မုံရွာမြို့တွင် ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန်တိုင်းထွာချက်အရ ၁၁၂၄ စင်တီမီတာ သည်

(၁၉၆၆-၂၀၁၅) နှစ်ပေါင်း ၅၀ အတွင်း အမြင့်ဆုံးရေမှတ် ဖြစ်သည်။ ချင်းတွင်းမြစ်ရေ (မုံရွာမြို့)၏ ယခင်အမြင့် ဆုံးရေမှတ်မှာ ၂၀-၈-၂၀၀၂ ရက်နေ့တွင် တိုင်းတာရရှိ မှု ၁၀၉၉ စင်တီမီတာဖြစ်သည်။

စစ်တောင်းမြစ်ရေသည် မဒေါက်မြို့တွင် ဇူလိုင် ၂၇ ရက် ညနေ ၆ နာရီခွဲမှစ၍ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ယင်းမြို့ ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ၁၂၀စင်တီမီတာ (၄ ပေခန့်) ကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက် သုံးရက် အတွင်း ၁ ပေခန့် ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ် ရေမှတ် အထက်တွင် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ရွှေကျင်မြစ်ရေသည် ရွှေကျင်မြို့တွင် ဇူလိုင် ၃၀ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီခွဲမှစ၍ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ယင်းမြို့ ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ၃၁ စင်တီမီတာ (၁ ပေခန့်) ကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်နှစ်ရက် အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက် ပြန်လည် ကျဆင်းနိုင်သည်။

သံလွင်မြစ်ရေသည် ဘားအံမြို့တွင် ဇူလိုင် ၂၈ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲမှစ၍ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ယင်းမြို့ ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ၈၂ စင်တီမီတာ (၂ ပေခွဲခန့်) ကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်နှစ်ရက် အတွင်း ၁ပေခန့် ကျဆင်းလာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ် ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ဝန်မြစ်ရေသည် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့တွင် ဇူလိုင် ၂၇ ရက် ညနေ ၄ နာရီခွဲမှစ၍ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ယင်းမြို့၏စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ၇၂ စင်တီမီတာ(၂ ပေခွဲ ခန့်) ကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက် သုံးရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့် ဆက်လက်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက်တည်ရှိ နိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒဦးစီးဌာနမှ သိရ သည်။ (ကြေးမုံ)

ပြည်တွင်းရေးရာ

● **ရှေ့ဖုံးမှ**  
 ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် အဖွဲ့သည် တောင်ဖီလာတောရ ကျောင်းတိုက် သဒ္ဓမ္မဂန္ဓိကျောင်း ဆောင်၌ အဂ္ဂမဟာဂန္ဓဝါစက ပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တရာဇိန္ဒ အမျိုးပြုသည့် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်နှင့်အဖွဲ့သည် တောင်ဖီ လာတောရကျောင်းတိုက် သဒ္ဓမ္မဂန္ဓိ ကျောင်းဆောင်၌ ရေဘေးဒိုလုံသီတင်း သုံးတော်မူလျက်ရှိနေကြသည့် ဆရာ တော်၊သံဃာတော်တို့အတွက် လှူဖွယ် ပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ သည် ဒေသကွပ်ကဲမှုစစ်ဌာနချုပ် (ကလေး)ရှိ အောင်ဇေယျရိပ်သာ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများအား တွေ့ဆုံပြီး ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ပြန်လည်ထူထောင် ရေးလုပ်ငန်းများ

ဆောင်ရွက်ရာတွင် လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှု၊ မိမိနိုင်ငံသား များအပေါ် စာနာကူညီ စောင့်ရှောက်မှု၊ တာဝန်ကျေပွန်မှု တို့ဖြင့် ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ရန် လို ကြောင်း၊ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးစခန်း တွင် ရောက်ရှိနေသူများ၏ နေ့စဉ် လိုအပ်ချက်များကို အသေးစိတ် စဉ်းစားဖြည့်ဆည်းပေးရန်လိုကြောင်း၊ ကိုယ်ချင်းစာစိတ်ဖြင့် စဉ်းစားလျှင် လိုအပ်ချက်များကို တွေ့ရှိနိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်း များနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျဆောင်ရွက် နိုင်ရန်အတွက် စာရင်းဇယားများ တိကျမှန်ကန်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ရေဘေးဒုက္ခသည်များ ပျက်စီး ပျောက်ဆုံးသွားသည့် မှတ်ပုံတင်နှင့် အခြားအရေးကြီးအထောက်အထား များကို အမြန်ဆုံး ပြန်လည်ထုတ် ပေးရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ကူညီထောက်ပံ့ ပေးသည့်ပစ္စည်းများ အမှန်တကယ် လိုအပ်သူများလက်ဝယ်သို့ ရောက်ရှိ



ရေးအတွက် ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်း၊ နေရပ်ပြန် ပြည်သူများ အတွက် စားနပ်ရိက္ခာလိုအပ်ချက် များကို ဖြည့်ဆည်းပေးရန်လိုကြောင်း

ဆွေးနွေးမှာကြားပြီး အထူးလေယာဉ် ဖြင့် ထွက်ခွာလာရာ မွန်းလွဲ ၂ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် နေပြည်တော်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

**နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ ပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။**  
 (သတင်းစဉ်)



**နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။** (သတင်းစဉ်)

**မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ကူညီထောက်ပံ့မှု၊ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုများ စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိ**

**နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂**  
 မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ၁၀ ခုတွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန်လနှင့် ဇူလိုင်လအတွင်း လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်း၊ ရေကြီးခြင်း၊ မြေပြိုခြင်း စသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များဖြစ်ပွားခဲ့ရာ မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန သည် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း များ၊ ရေလုပ်ငန်းများ၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း များ၏ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုအခြေအနေများကို စာရင်းကောက် ယူပြီး အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးထောက်ပံ့ရေးနှင့် ပြန် လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့ပြင် ရေကြီးနစ်မြုပ်ပြီး ဆုံးရှုံးမှုမဖြစ်ပွားစေရေး အတွက် ငါးမွေးမြူရေးကန်နှင့် လုပ်ငန်းများတွင် လုပ်ကိုင် နေကြသော ရေလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ရေလုပ်သားများအား ငါးမွေးကန်များမှ ငါးများဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရေး၊ တာပေါင် များ ကျိုးပေါက်မှုမရှိစေရေး၊ တာပေါင်များမြှင့်တင်ခြင်း၊ ကြိုခိုင်မှုစစ်ဆေးခြင်း၊ သဲအိတ်များဖို့ခြင်း၊ ငါးမွေးကန်များမှ ရေလျှံပြီး ငါးများလွတ်ထွက်မှုမရှိစေရန် ပိုက်စိပ်များဖြင့် ကြိုတင်ကာရံခြင်း၊ အစာပိုဒေါင်များ ပျက်စီးမှု မရှိစေရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရန် နှိုးဆော်လျက်ရှိသည်။

တိရစ္ဆာန်များ ကာကွယ်ကုသရန် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များသို့ နယ်လုပ်ငန်းသုံး အားဆေးအမျိုး ၃၀၊ ကုသဆေးကိုးမျိုး၊ ဓာတုပစ္စည်း ၁၄ မျိုး ဖြန့်ဝေထားပြီး ကျွဲနွားလည်ချောင်းကွဲရောဂါကာကွယ်ဆေး ၈၈၁၉၅၅ အဆ၊ ဒေါင့်သန်းရောဂါကာကွယ်ဆေး ၅၈၅၆၀၀ အဆ၊ ပေါင်ပုပ်လက်ပုပ်ရောဂါကာကွယ်ဆေး ၄၅၃၁၀၀ အဆ၊ အပူဒဏ်ခံ ကြက်လည်လိမ်ရောဂါကာကွယ်ဆေး ၂၅၆၈၀၀ အဆတို့အား ဖြန့်ဝေထားပြီးဖြစ်သည်။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ခံရသည့် ရေဘေးသင့် ဒေသ များသို့ ကူညီထောက်ပံ့ရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု စုစုပေါင်း မှာ ဆန်အိတ် ၂၆၁၉ အိတ်၊ ဆီ ၂၀၃၉ ပိဿာ၊ ငါးခြောက် ပိဿာ ၃၃၀၊ ခေါက်ဆွဲ ၃၉၉၇ ၅၊ ရေသန့် ၂၈၃၁၇၊ ဆား ၂၂၇၆ ပိဿာ၊ ပဲ ၅၂၆ ပိဿာ၊ ကြက်သွန်နီ ပိဿာ ၁၅၀၀၊ ငရုတ်သီးခြောက် ၉၉ ပိဿာ၊ ကြက်ဥ/ဘဲဥ ၈၀၀၊ ကြက်အူချောင်း ပိဿာ ၁၀၀၊ တိရစ္ဆာန်အစာ ၈ ဒေမ ၅ တန်၊ မွေးမြူရေးဆေးဝါး ၃၄ မျိုး၊ အိမ်သုံးဆီလာ အစုံ ၅၀၀၊ အဝတ်အထည်များ စသည့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်း စုစုပေါင်းတန်ဖိုးကျပ် ၁၈၂၄ ဒေမ ၁၃၈ သိန်းခန့်ဖြစ်ပြီး ယူနီဆက်နှင့် ပူးပေါင်း၍လည်း Bleaching Powder (50)kg ပါ ဒရမ် ၂၀ နှင့် ရေသန့်ဆေးပြား ၄၅၀၀၀ အား ထောက်ပံ့ပေးပြီးဖြစ်သည်။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ထပ်ဆင့်ဖြစ်ပေါ် နိုင်သော အခြေအနေများအပေါ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက် ရေးဆောင်ရွက်မှုအနေဖြင့် ရေကြီးနစ်မြုပ်ခဲ့မှုကြောင့် တိရစ္ဆာန် ကူးစက်ရောဂါများ ဖြစ်ပွားနိုင်ခြင်း၊ တိရစ္ဆာန်များ ထားရှိရန် နေရာနှင့် တိရစ္ဆာန်အစာရရှိရေး အခက်အခဲ ရှိခြင်းတို့ကြောင့် ရေကြီးနစ်မြုပ်ခဲ့သည့်ဒေသများတွင် တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းထား ရှိပြီး ကာကွယ်ဆေးများထိုးနှံပေးခြင်း၊ မကျန်းမာသည့် တိရစ္ဆာန်များအား ကုသပေးခြင်း၊ သေဆုံးတိရစ္ဆာန်များ

အား စနစ်တကျမြေမြှုပ်ခြင်း၊ တိရစ္ဆာန်ကပ်ရောဂါများ ကျရောက်နိုင်မှုရှိ/မရှိ စောင့်ကြည့်ခြင်းနှင့် တိရစ္ဆာန် အစာများဖြန့်ဖြူးပေးခြင်းများကို ခရိုင်အလိုက် Task Force များ ဖွဲ့စည်း၍ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယခုအခါ ရေနစ်မြုပ်ဒေသများရှိ ကျွဲနွားကောင်ရေ ၂၄၆၀၀ နှင့် ဝက် ၉၅၉ ကောင်အား ကာကွယ်ဆေးထိုး ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ကျွဲနွား ၂၃၁ ကောင်၊ ဝက် ၅၀၁ ကောင်နှင့် ဆိတ်လေးကောင်တို့အား ကုသပေးခဲ့သည်။

ရေဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်နေသောဒေသများတွင် ရေလွှမ်းမှုမှတစ်ဆင့် ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည့် သန့်ရှင်းရေး ပြဿနာများ၊ သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှုများ မရှိစေရေး အတွက် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့များ၊ အလှူရှင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပေါင်းစပ်ဆောင် ရွက်လျက်ရှိသည်။ ငါးမွေးကန်များတွင် ငါးသားပေါက်များ နှင့် အစာလိုအပ်ခြင်း၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ခက်ခဲ ခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်သဖြင့် ငါးကန်များအတွင်းသို့ ငါးသား ပေါက်များ အမြန်ဆုံးထည့်သွင်းနိုင်ရန်၊ အစာလိုအပ်ချက် များ ဖြည့်ဆည်းပေးရန်နှင့် လမ်းပတ်တားများ အမြန်ဆုံး ပြုပြင်ပေးနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ခံရသော ဒေသများတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မည့်အခြေ အနေမှာ တိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည် ထူထောင်နိုင်ရန်အတွက် ဆုံးရှုံးခဲ့သော တိရစ္ဆာန်များ ဖြည့်တင်းခြင်း၊ ကုသပေးခြင်း၊ တိရစ္ဆာန်များဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ ငွေကြေးထောက်ပံ့ခြင်းများအား Task Force များဖွဲ့စည်း ၍ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေး ဦးစီး ဌာန၏ သဘာဝဘေးနိုင်ငံတော်ထောက်ပံ့ငွေနှင့် နိုင်ငံ တော်သမ္မတ၏ သီးသန့်ရန်ပုံငွေတို့မှ လျာထားသုံးစွဲသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း။

လိုအပ်ပါက အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ တိရစ္ဆာန်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးအဖွဲ့ချုပ်(OIE)၊ ကုလသမဂ္ဂ စားနပ်ရိက္ခာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ (FAO)၊ ဂျပန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေး အေဂျင်စီ(JICA)၊ ကမ္ဘာ့တိရစ္ဆာန်ကာ ကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ (WPA)နှင့် ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှု အစီအစဉ် (UNDP) စသည့် ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများ၏ အကူအညီ ရယူဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သဘာဝ ဘေးသင့်ဒေသများတွင် ရေလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု အခြေအနေများအား တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်/ခရိုင် ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များ၏ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးချက်များအရ လိုင်စင်ရှိ ငါးမွေးကန်များအတွက် ငါးသားပေါက်များ ထောက်ပံ့ချေးငွေများရရှိရေး၊ ငါးအစာများရရှိရေးတို့ အတွက် ကူညီပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ရေနစ်မြုပ်ဆဲ ဒေသများတွင် ရေကျချိန်၌ ပျက်စီးမှုအခြေအနေများ ကွင်းဆင်းတိုင်းတာပြီး ရေဘေးသင့်ကျေးလက်ဒေသများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ဆောင်ရွက်ရမည့် အစီအမံများရယူ ပြီး လမ်း၊ တံတား၊အိမ်ရာပျက်စီးမှုများ ပြန်လည်ပြင်ဆင် နိုင်ရေး၊ သောက်သုံးရေရရှိရေးတို့အတွက် လိုအပ်မည့်ရန်ပုံ ငွေများကို နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သီးသန့် ရန်ပုံငွေမှ တောင်းခံ အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

○ **ရခိုင်ပြည်နယ်မှ**  
 အဆိုပါ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့မှုကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ရေနစ်မြုပ်မှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် မြို့နယ်များမှ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား တပ်မတော် ကြည်း၊ ရေ၊ လေမိသားစုများမှ လှူဒါန်းသည့် ကယ်ဆယ် ရေး ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ လှူဒါန်းသည့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့နှင့် စေတနာရှင်၊ အလှူရှင်ပြည်သူများမှ ထောက်ပံ့ လှူဒါန်းသည့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများကို ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ဩဂုတ် ၂ ရက် နံနက်ပိုင်း တွင် တပ်မတော်ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် ရေနစ်မြုပ်မှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ သည့် မြို့နယ်များမှ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများထံသို့ ထောက်ပံ့ပေးပို့လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

**ပြည်နယ် (ပြန်/ဆက်)**

\* **ကလေးမြို့မှ**  
 ကျွန်တော်တို့ရဟတ်ယာဉ်တွေနဲ့ ပို့ဆောင်ပေးနေပါတယ်။ ဒီနေ့မှာလည်း အစားအသောက်ပစ္စည်းတွေကို သယ်ယူ ပို့ဆောင်ပေးတဲ့အခါမှာ ရာသီဥတုဆိုးရွားနေတဲ့အတွက် ကလေးရောက်ခါနီးမှာ မုံရွာလေဆိပ်ကို ပြန်လှည့်ခဲ့ရပါတယ်။ ရာသီဥတုကောင်းရင် ကောင်းသလို နေ့စဉ် အကြိမ်ကြိမ်ပစ္စည်းတွေကို ပို့ဆောင်ပေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

ယခုအချိန်တွင် ကလေးမြို့ရေဘေးသင့်ပြည်သူများ အား ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း ငါးခု ဖွင့်လှစ်၍ နေရာချထားပေး ပြီး အလှူရှင်များကလည်း လာရောက်လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် ကမ္ဘောဇဘဏ်မှ ကလေးမြို့နယ် ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေး ဘဏ္ဍာငွေ ရှာဖွေရေးအဖွဲ့အား ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀နှင့် ကလေးမြို့ရှိ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့ များအား ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

**ဥတုရာသီ တောကိုမို၏**

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



ပြည်တွင်းရေးရာ

ရေဘေးသင့်ကယ်ဆယ်ရေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်နေသည့် ဝေဟင်ကြားမှ စွန့်လွှတ်စွန့်စား လေသူရဲများ

မိုးသားမည်းများနှင့်အတူ တစ်ချက်တစ်ချက် ရဟတ်ယာဉ်ကို ပင့်တင်လိုက်သလို ဖြစ်သွားသည့် လေပြင်းကြားတွင် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းတန်ခိုက် သုံးတန်ခိုက်ကို တင်ဆောင်ထားသည့် MI-17 ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် တစ်မြို့လုံးနီးပါး ရေမြုပ်နေသည့် လေဆိပ်သို့ချဉ်းကပ်ရန် စိတ်စောနေသူမှာ ရဟတ်ယာဉ်အုပ် လေသူရဲဗိုလ်မှူးကျော်မြတ်သူပင်ဖြစ်သည်။

လေယာဉ် ပြေးလမ်းမှလွဲ၍ တစ်မြို့လုံးနီးပါး ရေပြင်ဖြစ်နေသဖြင့် ဆင်းသက်နိုင်ရန် အားထုတ်လျက်ရှိသည့် နေရာမှာ လွန်ခဲ့သည့် သုံးရက်ခန့်မှစကာ ရေကြီးနစ်မြုပ်ခဲ့သည့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့ပင်ဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာတစ်ဝန်းတွင် ရာသီဥတုဖောက်ပြန်မှုများကြောင့် နေရာသီတွင်အပူချိန်လွန်ကဲခြင်း၊ မိုးရာသီတွင် မိုးသည်ထန်စွာ ရွာသွန်းခြင်း၊ ဆောင်းရာသီတွင် အအေးဓာတ်လွန်ကဲခြင်းတို့ကို ကြုံတွေ့နေကြရသည်။

ယခုနှစ်တွင် ပြီးခဲ့သည့် ဇွန်၊ ဇူလိုင်လများအတွင်း စံချိန်တင်မိုးရွာသွန်းမှုများကြောင့် ရေကြီး ရေလျှံမှုများ မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့အပြားတွင် ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိရာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မိုးသည်ထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် မြစ်သာမြစ်နှင့် နေရူရာမြစ်ရေ မြင့်တက်လာပြီး ကလေးခရိုင်အတွင်း နှစ်ပေါင်း တစ်ရာကျော်အတွင်း မကြုံစဖူး ရေလွှမ်းမိုးမှုဖြစ်စဉ် ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်။ ဇူလိုင် ၃၁ ရက် ညနေအထိ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက် ခုနစ် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ ၂၅ ရွာသို့ ရေများဝင်ရောက်ခဲ့သည်။



ဗိုလ်မှူးကျော်မြတ်သူ



တာဝံ- Soe Min Lwin

မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် ကလေးမြို့နယ်အတွင်းရှိတံတားအချို့မှာ ရေတိုက်စားပြီး ပျက်စီးမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရာ ဩဂုတ် ၂ ရက်အထိ ရေဘေးသင့်၍ ပြောင်းရွှေ့ပေးရသည့် အိမ်ထောင်စုပေါင်း ၁၅၄၅ စုနှင့် လူဦးရေ ၇၇၀၀ ကျော်ခန့် ရေဘေးခံစားနေရသည်ဟု လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပွားချိန်တွင် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ကူညီထောက်ပံ့ရေးများ အချိန်မီရရှိရေးမှာအသက်တမျှ အရေးကြီးလှသည်။

“အခုလို ရေဘေးခံစားရတာတွေ တွေ့ရတဲ့အတွက် စိတ်မကောင်းပါဘူး။ အဓိကက ကားလမ်းတွေ ပြတ်တောက်သွားတဲ့အတွက် လေကြောင်းလမ်းတစ်ခုပဲ အသုံးပြုလို့ရတဲ့ အနေအထားရှိပါတယ်”ဟု ကယ်ဆယ်ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ ပို့ဆောင်ပေးနေရသူ လေယာဉ်မှူးတစ်ဦးက လေကြောင်းလမ်းတစ်ခုကိုသာ အားပြုနေရသည့်အပေါ် မှတ်ချက်ပြုသည်။

ထို့ကြောင့် ကလေးခရိုင်အတွင်းရှိ ရေဘေးသင့်ဒေသများသို့ နိုင်ငံတော်အစီအစဉ်ဖြင့် အရေးပေါ် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ဖြစ်သည့် မော်တော်ဘုတ်များ၊ အသက်ကယ်အင်္ကျီများ၊ စကားပြောစက်များနှင့် အသင့်စားခေါက်ဆွဲခြောက်ထုပ်များ၊ ငါးသေတ္တာဘူး၊ ရေသန့်ဘူးများနှင့် အဝတ်အထည်အမျိုးမျိုး၊ အမျိုးသားဝတ်၊ အမျိုးသမီးဝတ်များနှင့် အခြားအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိနေသည်။

“ရေဘေးသင့်ပြည်သူတွေအတွက် ကျွန်တော်တို့ တပ်မတော်ရဟတ်ယာဉ်တွေနဲ့ အသက်ကယ်လှေ၊ အစား

အသောက်နဲ့လိုအပ်တဲ့ အဝတ်အထည်အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းတွေကို ပို့ဆောင်ပေးရပါတယ်။ ရေစတက်တဲ့ နေ့ကဆို ရာသီဥတုတော်တော်ဆိုးတဲ့အတွက် ကလေးမြို့၊ လေယာဉ်ကွင်းအထိ မရောက်နိုင်ခဲ့ဘူး။ ကလေးဝတံတစ်ဆင့်ပို့ပေး ခဲ့ရတယ်”ဟု ၎င်း၏ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းစတင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် တွေ့ကြုံရသည်များကို ပြောပြသည်။

“တပ်မတော်မှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်တာကတော့ အဓိကက တိုင်းပြည်ကိုကာကွယ်ဖို့အတွက်ပါ။ အဲဒီအပြင်ကို ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံသားတွေ ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်တဲ့ အချိန်မှာ တပ်မတော်သားတွေဟာ တတ်နိုင်တဲ့ ဘက်ကနေ တတ်နိုင်သရွေ့တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပါတယ်။ ပရဟိတအနေနဲ့ကတော့ နာဂစ်ကယ်ဆယ်ရေးမှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပါတယ်”ဟု ဗိုလ်မှူးကျော်မြတ်သူက ၎င်း၏ တပ်မတော်သားဘဝ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းကို လှစ်ဟပြခဲ့သည်။

ထို့ပြင်နာဂစ်မုန်တိုင်း ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ကို“အဓိကကတော့ နာဂစ်ဖြစ်သွားတဲ့အချိန်မှာ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးတွေ ပြတ်တောက်သွားခဲ့တယ်။ ကျွန်တော်တို့က ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းတွေ၊ ရိက္ခာ၊ အဝတ်အထည်တွေ၊ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းတွေ၊ ဆေးဝါးပစ္စည်းတွေ ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ပေးရတယ်။ ပြီးတော့ကယ်ဆယ်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရမယ့် ဆေးအဖွဲ့တွေကို ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ရပါတယ်”ဟု နာဂစ်အတွင်း ၎င်းလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း ပြောပြသည်။

ရာသီဥတု ဆိုးရွားနေသော်လည်း ရေဘေးသင့်ဒေသများသို့ ရဟတ်ယာဉ်နှစ်စင်းဖြင့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများကို ပို့ဆောင်ပေးနေကြောင်းကို “ဒီမှာ ရဟတ်ယာဉ် နှစ်စင်းနဲ့ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းတွေ၊ သက်ဆိုင်ရာ၊ ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းတွေကို ပို့ဆောင်ခဲ့ပါတယ်။ ရာသီဥတုက ဆိုးရွားတဲ့အနေအထားရှိပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ကျွန်တော်တို့ ရဟတ်ယာဉ်များတွေအနေနဲ့ ကတော့ ရာသီဥတုဆိုးရွားတဲ့အချိန်မှာလည်း ကျွန်တော်တို့လုပ်နိုင်တဲ့ စွမ်းအားနဲ့ ကြိုးစားပြီးတော့ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းတွေကိုတတ်နိုင်သလောက် ရောက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

ရာသီဥတုဆိုးရွားသည့်အတွက် ဇူလိုင် ၃၁ ရက်တွင် အသက်ကယ်လှေများကို ကလေးမြို့ လေယာဉ်ကွင်းအထိ မပို့ဆောင်နိုင်ခဲ့သဖြင့် ကလေးဝအနီးမှာပင် ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ရသလို ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင်လည်း အလှူရှင်များ လှူဒါန်းပေးသည့် ပစ္စည်းများကို ပို့ဆောင်ပေးရာတွင် ရဟတ်ယာဉ်ဆင်းသက်၍ မရသောကြောင့် မုံရွာလေဆိပ်သို့ လှည့်ပြန်ခဲ့ရသည်များလည်း ရှိခဲ့သည်ဟု သိရသည်။

သို့သော် မည်မျှပင် ရာသီဥတုဆိုးရွားသော်လည်း ရေဘေးသင့် ပြည်သူများထံသို့ လိုအပ်သော ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများကို နေ့စဉ်ရောက်ရှိအောင် ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိနေသည်ဟုလည်းဆိုသည်။

စွန့်လွှတ်စွန့်စားရသည့် တပ်မတော်သားတစ်ယောက်၏ ဘဝကိုလည်း “တပ်မတော်ထဲကို နိုင်ငံတော် လုံခြုံရေး၊ ကာကွယ်ရေးနဲ့ ပြည်သူ့ ပြည်သားတွေရဲ့ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ချင်တဲ့ဆန္ဒနဲ့ ဝင်ရောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ တပ်မတော် (လေ)ကို ဝင်ရောက်တဲ့အချိန်မှာ လေယာဉ်တို့ ရဟတ်ယာဉ်တို့ မောင်းတယ်။ ငယ်ငယ်ကတည်းက စွန့်စားရတာဝါသနာပါတယ်”ဟု ဆိုသည်။

ကယ်ဆယ်ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများကို တင်ဆောင်ထားသည့် ဗိုလ်မှူးကျော်မြတ်သူ၏ ရဟတ်ယာဉ်သည် ကလေးမြို့လေဆိပ်သို့ အောင်အောင်မြင်မြင် ဆင်းသက်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။တိုင်းပြည်၏ ကာကွယ်ရေး၊ သဘာဝဘေးဒုက္ခများ ကြုံသည့်အခါ ဘေးအန္တရာယ်ကြားမှ ကယ်ဆယ်ထောက်ပံ့ရေး တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်နေသော်လည်း လျော့ကျမသွားသည့် စိတ်ဓာတ်ခွန်အားတို့ဖြင့် ရေဘေးသင့်ဒေသများသို့ နောက်ထပ် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ထပ်မံရောက်ရှိရန် ခရီးစဉ်သစ်တစ်ခုအတွက် ပြင်ဆင်လျက်ရှိနေပေသည်။ (နန္ဒာဝင်း)

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ

စဉ်	ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး	ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ						အခြားပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု	ခန့်မှန်းတန်ဖိုး (ကျပ်သန်း)	
		တံတား/ရေကျော်/ရေမြန်	လမ်း	တိရစ္ဆာန်		တိရစ္ဆာန်အစားအစာ	မွေးမြူရေးမြေ/ငါးပုစွန်ကန်			အဆောက်အအုံ
				သေဆုံး	ပျောက်ဆုံး					
၁	ကချင်ပြည်နယ်	၁ စင်း							၁၂. ၉၈	
၂	ချင်းပြည်နယ်	၆၇ စင်း	မြေသားလမ်း (၆၇)မိုင် (၅) ဖာလုံ						၆၁၉. ၂၀၉	
၃	ရခိုင်ပြည်နယ်	၁၁ စင်း	ကျေးလက်လမ်း (၂)မိုင် (၃) ဖာလုံ	ခိုင်းနွား (၂၉) ကောင်၊ ဝက် (၅၀)ကောင် ဥစားကြက် (၃၅၃၀) ကောင်		၉၈၈၈ ပိဿာ	မွေးမြူရေး (၇)မြို့၊ ငါးပုစွန်ကန်များ	ရေချို/ရေငန် အဆောက်အအုံ၊ ရုံးဝန်ထမ်း နေအိမ်များ	ငါးဖမ်းကိရိယာနှင့် ရေယာဉ်	၆၈၂၈. ၈၆
၄	ရှမ်းပြည်နယ်	၁ စင်း	ကျောက်လမ်း (၇) မိုင်						၉၉၅. ၃၉	
၅	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	၇ စင်း		ခိုင်းနွား (၁၂) ကောင်	(၁၉) ကောင်				၅၃. ၃	
၆	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	၅ စင်း					ငါးကန် (၈၉. ၃၄) ဧက၊ ငါးသားဖောက်ကန်များ		၂၁၃. ၆၄၃	
၇	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	၃၇ စင်း	ကျေးလက်လမ်း (၁၁)မိုင် (၁) ဖာလုံ	နွား(၁၆) ကောင်၊ ဝက် (၁၂)ကောင်၊ ကြက် (၁၂၇၀)ကောင်			ငါးမွေးမြူရေးကန် (၄၅၆. ၇၄၉)ဧက		၈၂၂. ၅၈	
၈	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	၆ စင်း							၁၅၆	
၉	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	၉ စင်း	ကျောက်လမ်း (၃) ဖာလုံ						၅၀. ၆၅	
၁၀	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	၁ စင်း	ကျောက်လမ်း (၇) မိုင်						၁၀၂	

ပြည်တွင်းရေးရာ

# ပျော်ဘွယ်မြို့နယ် ရွာသာရွာအလယ်တန်းကျောင်းအဆင့်တိုးမြှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်အောင်မြင့် တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂

အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်အောင်မြင့်သည် ဩဂုတ် ၁ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပျော်ဘွယ်မြို့နယ် ရွာသာကျေးရွာ အခြေခံပညာ အလယ်တန်းကျောင်းခွဲကို အလယ်တန်းကျောင်းအဖြစ် အဆင့်တိုးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်အားပေးသည်။

ရှေးဦးစွာ ကျောင်းအဆင့်တိုးမြှင့်ခြင်းအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်အောင်မြင့်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမြင့်စိုး၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးတင်စိုး၊ ခရိုင်ပညာရေးမှူး ဦးစန်းဌေးမောင်နှင့် ရပ်မိရပ်ဖ ဦးမန်းလွင်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။(သာပုံ)

အခမ်းအနားတွင် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်အောင်မြင့်က ပညာဆိုသည်မှာ အကြားအမြင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အကြားအမြင်ဆိုသည်မှာ ဗဟုသုတဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပညာတတ်ပါက အနာဂတ်ကို မှန်းဆနိုင်သည့် အမြင်များ ရရှိမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပညာရေးကို အားပေးရာတွင် ပညာရေးဝန်ထမ်းများသည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ပညာရေးမှူးများက သင်ကြားရေးများကို စစ်ဆေးသည့်အပြင် ဥပမာရပ်မကောင်းမွန်သည့်ကျောင်းနှင့် အန္တရာယ်ရှိသည့်ကျောင်းများကို စစ်ဆေးပြီး တင်ပြရန်နှင့် ကျောင်းသုံးပရိဘောဂလိုအပ်ချက်များကို တောင်းခံပေးရန်လိုအပ်ပါကြောင်း။

သင်ကြားရေးအပိုင်းတွင် ဆရာဆရာမများက သင်ရိုးညွှန်းတမ်းကို ကျေညက်ရန်လိုအပ်ပြီး သတ်မှတ်ကာလအတွင်း သင်ရိုးညွှန်းတမ်းကို ပြီးစီးကျေညက်သည်အထိ သင်ကြားပြသပေးရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ပညာရေးဝန်ထမ်းအလုပ်သည် ပညာဒါနမြောက်သည့်အတွက် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

မိဘများအပိုင်းကလည်း သားသမီးများကို ဆရာဆရာမများထံ အပ်နှံပြီးရုံဖြင့် တာဝန်ကျေပွန်မည်မဟုတ်ပါကြောင်း၊ မိမိသားသမီး၏ ပညာသင်ကြားမှု၊ ကြိုးစားအားထုတ်မှု၊ အကျင့်စာရိတ္တ စသည်တို့ကို အမြဲမပြတ် အကဲခတ်လေ့လာရန်နှင့် လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

ဆရာဆရာမများကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနကလည်း တတ်နိုင်သမျှ မိမိဇာတိရပ်ရွာနှင့် အနီးစပ်ဆုံး တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့၏ အရည်အသွေးကို မြှင့်တင်ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာ၌ သင်ကြားရေးဆိုင်ရာ ပညာရပ်များတိုးတက်နေမှုကို အမြဲမပြတ် လေ့လာ၍ တပည့်များကို ပြန်လည်ပြုစုပျိုးထောင်ပေးခြင်းဖြင့် ထူးချွန်ထက်မြက်သည့် နိုင်ငံသားကောင်းများ ထွက်ပေါ်လာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယနေ့ခေတ်သည် ပညာခေတ်ဖြစ်သည့်အတွက် တစ်နိုင်ငံနှင့်တစ်နိုင်ငံ ပညာဖြင့်ပြိုင်ဆိုင်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ အစိုးရပိုင်းအနေဖြင့် ပညာဖြင့်



အုပ်ချုပ်ရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ ပြည်သူပြည်သားများကလည်း ပညာရည်မြင့်မားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ သို့မှသာ ဒီမိုကရေစီသည် သက်တမ်းရှည်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပညာရည်နိမ့်ကျပါက ဒီမိုကရေစီသည် ယိမ်းယိုင်သွားပြီး မင်းမဲ့စရိတ်သို့ ကူးပြောင်းသွားနိုင်ပါကြောင်း။

ယခုကဲ့သို့ ကျောင်းအဆင့်မြှင့်တင်သည့်လုပ်ငန်းကို အင်တိုက်အားတိုက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြသော ရွာသာကျေးရွာမှ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ပညာရေးဝန်ထမ်းများကို ကျေးဇူးတင်ပါကြောင်း၊ နောင်တွင်လည်း ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးအားလုံး ကျောင်းနေနိုင်ရန်၊ ပညာရေးဆုံးခန်းတိုင် သင်ကြားနိုင်ရန်နှင့် ကျောင်းထွက်နှုန်းလျော့ကျ

သွားရန် ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ကျောင်းအဆင့် တိုးမြှင့်ခြင်းဆိုင်ရာ အထိမ်းအမှတ်အလံများကို အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ နှင့် တာဝန်ရှိသူများထံပေးအပ်ကြပြီး ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးက ကျောင်းအဆင့်တိုးမြှင့်ရေး ဆောင်ရွက်ထားမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကာ ရပ်မိရပ်ဖတစ်ဦးကလည်း ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်အောင်မြင့်က တက်ရောက်လာကြသူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်သည်။ (သတင်းစဉ်)



## လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည်စာရင်းများ ဆက်လက်တင်သွင်းလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂

၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအတွက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်စာရင်းများ ဆက်လက်တင်သွင်းလျက်ရှိရာ ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၇၉ ဦး၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၃၆ ဦး၊ တိုင်းဒေသကြီး/

ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၁၄၂ ဦးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားလူမျိုး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ခုနစ်ဦးတို့ တင်သွင်းခဲ့သည်။ ဇူလိုင် ဩဂုတ် ၁ ရက်အထိ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၂၅၀၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၁၂၅ ဦး၊

တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၄၅၈ ဦးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားလူမျိုး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၃၅ ဦး စုစုပေါင်း ၈၆၈ ဦး ရှိပြီဖြစ်ပြီး နိုင်ငံရေးပါတီ ၄၀ နှင့် တစ်သီးပုဂ္ဂလ ၄၂ ဦးတို့က အမည်စာရင်းတင်သွင်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ အမည်စာရင်းတင်သွင်းမှု အသေးစိတ်ကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် Website [www.uecmyanmar.org](http://www.uecmyanmar.org) တွင် ကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

## မစ္စရန်ဟီလီ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂

ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ၏ မြန်မာနိုင်ငံ လူ့အခွင့်အရေး အခြေအနေဆိုင်ရာ အထူးအစီရင်ခံစာ တင်သွင်းသူ မစ္စရန်ဟီလီသည် လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီသို့ တင်သွင်းမည့် အစီရင်ခံစာပြုစုရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံသို့ တတိယအကြိမ်အဖြစ် ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် ပီဂျီ-၇၀၇ လေကြောင်းဖြင့် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ရောက်ရှိရာတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ကုလသမဂ္ဂရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုကြသည်။

မစ္စရန်ဟီလီသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရောက်ရှိနေစဉ် အတောအတွင်း နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊

ဥပဒေအကြံပေးအဖွဲ့များ၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယကနှင့် လွှတ်တော်နှစ်ရပ်လုံး၏ ဥပဒေကြမ်းကော်မတီများ၊ အခြေခံအခွင့်အရေးကော်မတီ၊ ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် တွေ့ဆုံသွားမည်ဖြစ်ပြီး ၎င်းတင်သွင်းမည့်အစီရင်ခံစာနှင့်ပတ်သက်ပြီး လိုအပ်သည့်နေရာများသို့ပါ သွားရောက်လေ့လာမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မစ္စရန်ဟီလီသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဩဂုတ် ၂ ရက်မှ ၇ ရက်အထိ နေထိုင်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ဩဂုတ် ၇ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့၌ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

## နယ်စပ်ကုန်တင်ယာဉ်ကြီးများကို အထောက်အကူပြုနေသော ဖောတံတား

ဘားအံ ဩဂုတ် ၂

ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြဝတီနယ်စပ် ကုန်သွယ်ရေးကားလမ်း ဘားအံ-ကော့ကရိတ်-မြဝတီကားလမ်းပေါ်ရှိ ဂျိုင်းတံတားသည် ၁၉၉၉ ခုနှစ် မေလအတွင်းက ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း (တံတားဦးစီးဌာန)က တည်ဆောက်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သောတံတားဖြစ်ပြီး မြဝတီနယ်စပ်ကုန်စည်ပို့ဆောင်ရေး ယာဉ်များဖြတ်သန်းမောင်းနှင်နေသော တံတားဖြစ်သည်။

ဖြစ်သည့် ၂၅ တန် တင်ဆောင်သော ကားများသာ ဖြတ်သန်းခွင့်ပြုတော့သဖြင့် ၂၅ တန်အထက် တင်ဆောင်လာသော မြဝတီမှ ကုန်တင်ယာဉ်ကြီးများအတွက် ဂျိုင်းတံတားအနီး၌ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ တံတားတည်ဆောက်မှု နည်းပညာဖြင့် မြန်မာ့သစ်တောက်ငှက်ကုမ္ပဏီက ဖောတံတားတစ်စင်း တည်ဆောက်၍ ၂၅ တန်အထက် ကျော်လွန် တင်ဆောင်လာသော ကုန်တင်ယာဉ်ကြီးများကို ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်စေလျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ ဖောတံတားကို ၂၀၁၀ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလမှစ၍ မြန်မာ့သစ်တောက်ငှက်ကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူ တည်ဆောက်ကာ ကုန်တင်ယာဉ်ကြီးများ ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်နိုင်ရန် တည်ဆောက်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ဂျိုင်းဘေလီကြိုးတံတားပေါ်မှ ဖြတ်သန်းခွင့်မပြုသော ၂၅ တန်အထက် ၂၆ တန်မှ တန် ၄၀ ပါ ကုန်တင်ယာဉ်ကြီးများကို ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်မှုကို ခွင့်ပြုလျက်ရှိသည်။ (ခရမ်းစိုးမြင့်)



ပြည်တွင်းရေးရာ

# ရေလှောင်တံကြီးများနှင့် ရေလှောင်တံမများ ကျိုးပေါက်မှုမရှိ ရေကင်းများချထားပြီး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂

မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ဆည်တာတံမများ ကျိုးပေါက်မှုမရှိစေရေး ရေကင်းများချထားပြီး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက် ၆ နာရီ တိုင်းတာချက်အရ ရေလှောင်တံကြီး ၃၉ ခုတွင် သတ်မှတ်ရေလှောင်ပမာဏပြည့်မီသဖြင့် ရေပိုလွှဲများမှရေထုတ်လွှတ်လျက်ရှိပြီး တာတံမများကျိုးပေါက်မှုမရှိကြောင်း၊ ရေလှောင်တံကြီးများနှင့် ရေလှောင်တံ ၁၅ ခုတွင် သတ်မှတ်ရေလှောင်ပမာဏပြည့်မီခြင်းမရှိသေးကြောင်း လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

## သတ်မှတ်ရေလှောင်ပမာဏပြည့်မီသဖြင့် ရေပိုလွှဲမှ ရေထုတ်လွှတ်လျက်ရှိသည့် ရေလှောင်တံကြီးများ

စဉ်	ဆည်အမည်	ကန်ရေပြည့် ရေလှောင်ပမာဏ (ဧကပေ)	ရေပိုလွှဲမှ ရေထုတ်လွှတ်မှု (ပေ)
၁။	သမန်းဆိပ်ရေလှောင်တံ	၂၈၈၀၀၀	၀.၂၀'
၂။	မုန်းချောင်းရေလှောင်တံ	၆၇၄၄၀၇	၂၄.၁၀'
၃။	ကြီးအုံကြီးဝရေလှောင်တံ	၃၁၉၇၀၀	၂၇.၄၀'
၄။	ကညင်ရေလှောင်တံ	၁၄၅၀၀၀	၄.၂၀'
၅။	စလင်းရေလှောင်တံ	၁၃၃၀၀၀	၃.၈၀'
၆။	မြောက်ယမားရေကူ ရေလှောင်တံ	၁၂၂၉၀၀	၄.၂၀'
၇။	မန်းချောင်းရေလှောင်တံ	၁၂၀၀၀၀	၄.၃၀'
၈။	ကွန်ချောင်းရေလှောင်တံ	၉၈၄၀၀	၁.၈၀'
၉။	မမြရေလှောင်တံ	၇၁၄၀၀	၃.၂၀'
၁၀။	သဲကောရေလှောင်တံ	၅၂၅၀၀	၁.၄၅'
၁၁။	ရာဇပြိုင်ရေလှောင်တံ	၅၂၅၀၀	၅.၅၀'
၁၂။	ကျေးပင်အက်ရေလှောင်တံ	၄၄၀၀၀	၀.၅၀'
၁၃။	နန်ကသူရေလှောင်တံ	၄၀၄၈၇	၂.၀၀'
၁၄။	ကင်းတပ်ရေလှောင်တံ	၃၈၂၉၅	၈.၀၀'
၁၅။	ဘောနီရေလှောင်တံ	၃၅၂၀၀	၁.၂၀'
၁၆။	ပသီရေလှောင်တံ	၃၀၅၀၀	၁.၁၀'
၁၇။	မင်းရေလှောင်တံ	၂၆၁၈၆	၁.၇၀'
၁၈။	သိန်ရင်ရေလှောင်တံ	၂၅၂၆၀	၁.၉၅'
၁၉။	ပြိုင်းချောင်းရေလှောင်တံ	၂၅၂၀၅	၂.၃၀'
၂၀။	တောင်နဝင်းရေထိန်းတံ	၂၁၁၉၆	၀.၈၂'
၂၁။	မုက္ခာရေလှောင်တံ	၂၄၁၁၂	၀.၈၀'
၂၂။	မင်းမြင်ရေလှောင်တံ	၁၉၀၁၀	၁.၁၅'
၂၃။	ဇလတ်ထော်ရေ လှောင်တံ	၁၈၉၁၂	၀.၉၀'
၂၄။	ညောင်ကိုင်းရေလှောင်တံ	၁၇၅၀၀	၂.၆၀'
၂၅။	မြောက်ယမားရေလှောင်တံ	၁၄၀၅၇	၃.၆၀'
၂၆။	ခဝါရေလှောင်တံ	၁၂၂၅၀	၀.၄၀'
၂၇။	ပျဉ်ပုံကြီးရေလှောင်တံ	၁၁၁၃၀	၂.၁၀'
၂၈။	လင်ပန်းရေလှောင်တံ	၁၀၁၈၀	၀.၈၀'
၂၉။	ကိုးပင်ရေလှောင်တံ	၉၇၆၄	၀.၀၀'
၃၀။	ပေကြီးရေလှောင်တံ	၈၁၀၀	၁.၀၀'
၃၁။	ဇာမဏီရေလှောင်တံ	၅၃၆၄	၁.၀၂'
၃၂။	ရွှေပြည်(၃)ရေလှောင်တံ	၃၇၀၀	၀.၇၀'
၃၃။	ရင်းရှည်ရေလှောင်တံ	၂၆၀၀	၀.၈၀'
၃၄။	ငရွေရေလှောင်တံ	၂၄၆၀	၀.၅၀'
၃၅။	မင်းရဲရေလှောင်တံ	၂၃၅၀	၀.၄၀'
၃၆။	စဉ့်ကူးချောင်းဂေါင်း ရေလှောင်တံ	၂၂၂၉	၀.၄၀'
၃၇။	လိုင်ဗားရေလှောင်တံ	၁၉၅၄	၁.၅၀'
၃၈။	ဘန်ဘွားကုန်းရေလှောင်တံ	၁၇၃၅	၁.၂၀'
၃၉။	ရွှေကန်ချောင်းရေလှောင်တံ	၁၁၄၀	၁.၅၀'

## ရေပိုလွှဲမှ ရေကျော်ခြင်းမရှိသည့် ရေလှောင်တံကြီးများ

စဉ်	ဆည်အမည်	ကန်ရေပြည့် ရေလှောင်ပမာဏ (ဧကပေ)	လက်ရှိရေလှောင် ပမာဏ(ဧကပေ)	ရေပိုလွှဲမှရေကျော် ရန်လိုအပ်မှု(ပေ)
၁။	ခပေါင်းရေလှောင်တံ	၈၇၈၅၇၀	၄၄၄၄၅၁	၃၇.၂၀'
၂။	ကင်းတာရေလှောင်တံ	၈၇၃၅၈၀	၁၈၂၂၀၀	၉၁.၁၆'
၃။	ဖြိုးချောင်းရေလှောင်တံ	၆၃၂၅၃၀	၄၇၁၀၄၀	၁၂.၂၉'
၄။	ဆည်တော်ကြီး ရေလှောင်တံ	၃၆၂၈၅၀	၃၂၉၈၅၀	၄.၆၀'
၅။	ပေါင်းလောင်းရေလှောင်တံ	၅၄၉၄၂၀	၅၁၃၉၆၆	၉.၀၃'
၆။	ဆင်သေရေလှောင်တံ	၁၄၃၀၉၀	၃၄၄၉၀	၂၆.၀၀'
၇။	ချောင်းမငယ်ရေလှောင်တံ	၉၁၇၇၀	၆၅၂၈၉	၉.၇၀'
၈။	ငလိုက်ရေလှောင်တံ	၇၅၀၀၀	၄၁၉၇၂	၁၀.၃၀'
၉။	ရေဆင်းရေလှောင်တံ	၇၃၀၀၀	၁၈၄၀၀	၂၈.၁၀'
၁၀။	မဒန်းရေလှောင်တံ	၃၆၅၀၀	၁၆၇၅၂	၂၂.၀၅'
၁၁။	မြို့လှ(တပ်ကုန်း)ရေလှောင်တံ	၁၄၆၀၀	၇၀၂၀	၁၂.၈၀'
၁၂။	သဲဖြူရေလှောင်တံ	၈၇၁၈	၅၃၂၃	၆.၈၅'
၁၃။	တောက်ပြိုရေလှောင်တံ	၂၄၉၁	၁၆၂၈	၆.၆၀'
၁၄။	မုံချောင်းရေလှောင်တံ	၅၂၅	၄၅၅	၀.၉၀'
၁၅။	ကင်းသာရေလှောင်တံ	၇၂	၆၂.၈၀	၁.၃၀'

(သတင်းစဉ်)

## မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် ဆည်တာတံမများ ပုလဲ-ဂန့်ဂေါက်ကားလမ်း ပြတ်သန်းသွားလာနိုင်ပြီ

ဂန့်ဂေါက် ဩဂုတ် ၂ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဂန့်ဂေါက် မြို့နယ်တွင် မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်း လျက်ရှိရာ ဇူလိုင် ၃၁ ရက် ညပိုင်း တွင် မိုးရွာသွန်းမှုရပ်တန့်သွားပြီး ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် ဂန့်ဂေါက်ဟောင်းခါး ကားလမ်းပိုင်း၊ ဂန့်ဂေါက်နှင့် စိုင်းဦး ကျေးရွာကြား မပေးချောင်းတွင် ရေနည်းသွားသော်လည်း ရွှံ့ညွှန်များ ကျန်ရှိနေသဖြင့် ယာဉ်များဖြတ်သန်း နိုင်ခြင်းမရှိသေးဘဲ တာဝန်ရှိသူများက ဖြတ်သန်းသွားလာနိုင်ရေး ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးနေပြီး လမ်းဦးစီးဌာန၊ မြန်မာ့မီးရထား၊ လူမှုရေးအသင်း အဖွဲ့များနှင့် စေတနာရှင်ပြည်သူ များက ယာဉ်များဖြင့် လိုက်ပါလာ သည့် ခရီးသည်များအား ထမင်းထုပ် များ ဝေငှပေးလျက်ရှိသည်။

ထို့ပြင် ဂန့်ဂေါက်မြို့နှင့် ပုလဲမြို့ကြား မဲချောင်းရေကြီးသဖြင့် မဲချောင်းကူး တံတားနိမ့်ကျမှုကို ပြန်လည်ပြုပြင် ခဲ့ရာ ဇူလိုင် ၃၁ ရက် ညပိုင်းမှစတင်၍ ယာဉ်ငယ်များ တံတားပေါ်မှ ဖြတ်သန်း သွားလာနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ယာဉ်ကြီး များမှာလည်း တံတားရှောင်ကွင်း လမ်းရှိ ရေအနက်နှစ်ပေခွဲခန့် ချောင်း ကို ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

## လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန်လ၊ ဇူလိုင်လနှင့် ဩဂုတ်လအတွင်း သီးနှံများရေကြီးနစ်မြုပ်မှု၊ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုနှင့် မိုးစပါးစုဆောင်းဖြန့်ဖြူးခဲ့မှုအခြေအနေ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်	သီးနှံစုစုပေါင်း					မိုးစပါးစုဆောင်းပြီး		မိုးစပါးဖြန့်ဖြူးပြီး	
		ရေမြုပ်	ရေပြန်ပေါ်	ထိခိုက်	ပျက်စီး	ပြန်စိုက်	တင်း	ကီလို	တင်း	ကီလို
၁။	နေပြည်တော်	၂၃	၂၃	-	-	-	-	-	-	-
၂။	ကချင်ပြည်နယ်	၂၉၅၂၁	၂၅၂၆၀	၁၀၀၄၅	၈၃၅၅	-	၁၇၅၀	၁၅၅၂	-	၁၃၈၀
၃။	ကရင်ပြည်နယ်	၁၁၃၂	၂၁၇	၅	-	-	၅၀၀	-	-	-
၄။	ချင်းပြည်နယ်	၂၄၅	၂၄၅	၂၄၅	၂၁၀	-	-	-	-	-
၅။	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	၁၆၆၄၈၈	၇၄၁၂၆	၅၇၀၃၀	၃၄၈၆၆	၁၂၆	၄၀၈၅၀	-	၄၀၈၅၀	-
၆။	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	၂၄၉၄၉၇	၅၈၉၃၇	၃၅၇၃၄	၁၃၂၇	-	၂၂၉၇၅	၇၀၀၀၀	-	-
၇။	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	၇၃၅၉၉	၁၂၁	၇၂၀၁၀	-	-	၇၅၀၀	-	-	-
၈။	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	၃၃၅၈	၃၃၅၈	၈၃	၉	-	၁၈၆၅၀	-	၁၈၆၅၀	-
၉။	မွန်ပြည်နယ်	၉၅၅၃	၁၉၈၈	-	-	-	၁၆၃၂၀	-	-	-
၁၀။	ရခိုင်ပြည်နယ်	၂၉၁၂၁၉	၂၉၁၅	၄၇၅၇၄	၁၄၄၀	-	၁၄၅၅၀	-	၁၅၀၀	-
၁၁။	ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး	၃၅၇၀၀	၇၇၆	-	-	-	၅၅၀၀	-	-	-
၁၂။	ရှမ်းပြည်နယ်	၉၀၉၈	၈၃၅၄	၁၀၇၀	၂၇၆	၅၅	၁၄၁၈၂	၁၀၂၆၃	-	-
၁၃။	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	၁၀၁၃၅၄	၁၃၂၁၉	၆၈၈	၁၈၀	-	၃၀၁၀၀	-	-	-
	စုစုပေါင်း	၉၇၀၇၈၇	၁၈၉၅၃၉	၁၉၂၃၂၄	၄၆၆၆၃	၁၈၁	၁၇၂၈၇၇	၈၁၈၁၅	၆၀၀၀၀	၁၃၈၀

ရေလွှမ်းမိုးမှု မတိုင်မီ မိုးလေဝသသတင်းကို အမြဲမပြတ်နားထောင်ပါ

ပြည်တွင်းရေးရာ

အောင်လံမြို့နယ်ရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ ဆန်နှင့်ဆီများထောက်ပံ့

အောင်လံ ဩဂုတ် ၂

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်ခရိုင် အောင်လံမြို့နယ်ရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများကို ဆန်နှင့်ဆီများထောက်ပံ့ခြင်း၊ အောင်လံမြို့ ရွာထောင်ရပ်ကွက်အထက်(၃) ကျောင်းပဒေသာပင်အတွက် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း လှူဒါန်းခြင်း၊ ကသစ်ကန်းကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးသင် မူလတန်းကျောင်းသို့ ကျောင်းဝတ်စုံ ၁၈၄ စုံလှူဒါန်းခြင်းတို့ကို နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်တင်အောင်ချစ်နှင့်အဖွဲ့က ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့သည်။

ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် အောင်လံမြို့ စမ်းချောင်းရပ်ကွက်ရှိ သာသနာ့ဗိမာန် ကုန်းတော်တွင် တည်ထားကိုးကွယ်သော စေတီတော်အတွက် အလှူငွေများထည့်ဝင် လှူဒါန်းခြင်း၊ တာဝတိံသာပြည်လုံးချမ်းသာဘုရားသို့ သွားသည့်လမ်းရှိ ရေမြောင်းတံတားတည်ဆောက်ရန် လိုအပ်သည်များဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ နယ်မြေခံတပ်ရင်းမှ မိသားစုများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး ရေဘေးသင့် တပ်ရင်းမိသားစုများနှင့် စစ်မှုထမ်းဟောင်းမိသားစုဝင်များ၊

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကျောင်းဝတ်စုံနှင့် စာရေးကိရိယာများလှူဒါန်းခြင်း၊ အောင်လံမြို့ပေါ်ရှိ သရက်တောရပ်ကွက်၊ မန်ကျီးကုန်းရပ်ကွက်၊ စမ်းချောင်းရပ်ကွက်၊ စက်ရုံရပ်ကွက်နှင့် ရွာထောင်ရပ်ကွက်များရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများ၊ နံ့ဇူပင်၊ ပြင်းပေါက်၊ ပြလို့၊ ကသစ်ကန်နှင့် သရက်တောကျေးရွာများရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူအိမ်ထောင်စု ၅၀၈ စုအတွက် တစ်အိမ်ထောင်လျှင် ဆန် လေးပြည်နှင့် ဆီ ၅၀ ကျပ်သားနှုန်းဖြင့် ဆန် ၈၉ အိတ်နှင့် ဆီ ၂၅၄ ပိဿာ စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၂၂၀၅၇၅၀ တန်ဖိုးရှိ စားသောက်ဖွယ်ရာများကို ထောက်ပံ့လှူဒါန်းခဲ့သည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်တင်အောင်ချစ်နှင့်အဖွဲ့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကိုကိုထွန်း၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးတင်ဝင်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစန်းလွင်နှင့် မြို့နယ်မှတာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သိန်းလွင်(မြန်/ဆက်)

ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် စင်ကာပူနိုင်ငံမှ အသက်ကယ်လှေနှင့်အသက်ကယ်အင်္ကျီများ ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂

စင်ကာပူနိုင်ငံမှထွက်ခွာလာသော စင်ကာပူလေကြောင်းလိုင်းမှ လေယာဉ်အမှတ် (8M 230)သည် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ဩဂုတ် ၁ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ရောက်ရှိခဲ့ရာ ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အသက်ကယ်လှေအကြီး နှစ်စင်း၊ အသေး လေးစင်းနှင့် အသက်ကယ်အင်္ကျီအထည် ၁၀၀ ပါရှိလာကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရသဖြင့် လက်ခံမည့်သူဒေါ်ယဉ်ယဉ်ဝေထံသို့ ဆက်သွယ်ပြီး ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် စနစ်တကျ ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ရေကြောင်းမှ ပေးပို့မှုများ လက်ခံရရှိမှု မရှိသေးကြောင်းနှင့် ပေးပို့မှုများရှိပါက အလားတူ စနစ်တကျ ထုတ်ပေးနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။(သတင်းစဉ်)

မြန်အောင်တွင် ရေဘေးသင့်အိမ်ထောင်စုများအတွက် ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းပွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်

မြန်အောင် ဩဂုတ် ၂

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြန်အောင်မြို့ ဧရာဝတီမြစ်ကမ်းဘေးရှိ အမှတ် (၆) ရပ်ကွက်နှင့် အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်တို့မှ အိမ်ထောင်စုများနှင့် မြန်အောင်မြို့ အမှတ်(၅)ရပ်ကွက် တာဝတိံသာကွက်သစ်နေ ရေဝင်အိမ်ထောင်စုများ ရေဘေးအန္တရာယ်ကင်းဝေးစေရန် နေရာရွှေ့ပြောင်းမှုများကို ဇူလိုင် ၂၉ ရက်မှ ဩဂုတ် ၁ ရက်အထိ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မြန်အောင်မြို့အမှတ်(၆)ရပ်ကွက် ရွှေဘိုသာဘုရားတွင် အိမ်ထောင်စု ၃၂ စုမှ လူဦးရေ ၁၃၂ ဦး၊ အမှတ်(၅) ရပ်ကွက် တာဝတိံသာဓမ္မာရုံတွင် အိမ်ထောင်စု ၂၁ စုမှ လူဦးရေ ၇၆ ဦးတို့ကို နေရာချထားပြီး မြန်အောင်အမှတ် (၁)ရပ်ကွက် မကျီးစုကမ်းနားတန်းတွင် နေထိုင်သော အိမ်ထောင်စု ကိုးစုမှ လူဦးရေ ၃၇ ဦးကို အမက(မကျီးစု)နှင့် မကျီးစု ဘုန်းကြီးကျောင်းဓမ္မာရုံတွင်လည်းကောင်း ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားပြီး ကယ်ဆယ်ထောက်ပံ့ရေးနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများသို့ မြို့နယ်မှတာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံကြည့်ရှုပြီး လိုအပ်သည်များကို စီမံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းဇိုလ်(မြို့နယ်/ပြန်ဆက်)

ငမိုးရိပ်ရေလှောင်တံမံ ရေလှောင်ပမာဏ ပြည့်မီခြင်းမရှိသေးဘဲ ခိုင်ခံ့ကောင်းမွန်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှည်းကူးမြို့နယ်ရှိ ငမိုးရိပ်ရေလှောင်တံမံ၏ ရေသိုလှောင်နိုင်မှု ပမာဏမှာ ဧကပေ ၁၈၀၀၀၀၊ လက်ရှိရေလှောင်ပမာဏမှာ ဧကပေ ၁၇၅၀၀၀ ဖြစ်ပြီး ရေလှောင်တံမံ၏ အမြင့်မှာ ပေ ၂၀၊ ကန်ရေပြည့် ရေလှောင်အမြင့်မှာ ၁၀၇ ပေနှင့် လက်ရှိရေအမြင့်မှာ ၁၀၆ ဒသမ ၆ ပေဖြစ်၍ ရေပိုလွှဲမှု ရေထုတ်လွှတ်မှုနှင့် ရေကျော်ကျမှုများ မရှိကြောင်း၊ ရေလှောင်ပမာဏနှင့် ဆည့်တာတမံကြိုခိုင်မှုအတွက် ရေကင်းများ ချထားပြီး စောင့်ကြပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် ရေလှောင်တံမံမှာ ခိုင်ခံ့ကောင်းမွန် မှုရှိကြောင်း သိရသည်။(အောင်လံ)

ငမိုးရိပ်ရေလှောင်တံမံမှ ရန်ကုန်မြို့တော်အတွက် တစ်နေ့လျှင် ရေဂါလန် သန်း ၉၀ ကျော် ဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ လှည်းကူး၊ မင်္ဂလာဒုံနှင့် ဒဂုံမြို့သစ်တို့ရှိ လယ်ဧက ၃၀၀၀၀ ကျော် ရေရရှိရေး အတွက်လည်း ပုံမှန်အတိုင်း ဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ညောင်ဦးရှိ ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးစခန်းသို့ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းအသီးသီးမှ လာရောက်လှူဒါန်းမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိ



စခန်းရှိ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့အား ဆေးဝါးပစ္စည်းများအား လှူဒါန်းခဲ့သည်။

ထို့ပြင် အပူပိုက်ကုမ္ပဏီနှင့် ထူးဖောင်ဒေးရှင်းမှ ညောင်ဦးခရိုင်အတွင်းရှိ ရေဘေးသင့်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ၁၇၆ ကျောင်းအတွက် ဆန်အိတ် ၁၀၀၊ ခေါက်ဆွဲခြောက် အထုပ် ၁၀၀၊ ဂျုံအိတ်လှူဒါန်းနိုင်ရန်နှင့် ရေဘေး

သင့်ပြည်သူများအတွက် လိုအပ်သည့် ထောက်ပံ့မှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရန် အတွက် အလှူငွေကျပ် ၁၁၀၀၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ အမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ (NDP) မှ ဒေါက်တာနေဝင်လတ် ဦးဆောင်သောအဖွဲ့က ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ဆန်အိတ် ၁၀ လုံး၊ ခေါက်ဆွဲခြောက် အထုပ် ၄၀ပါ ဂျပန် တစ်ဖာ၊ အင်္ကျီ ၁၀

ထည်တို့အား လည်းကောင်း၊ စားသောက်ဆိုင်လုပ်ငန်းရှင်များ (ပုဂံ)မှ ရေဘေးသင့်အိမ်ထောင်စုများအတွက် ထမင်းထုပ် ၉၃၀ နှင့် ယာယီအိမ်သာ လေးလုံးတို့အားလည်း ကောင်း လာရောက်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရဲသူရအောင် (ညောင်ဦး)

ဆင်ပေါင်ဝဲမြို့နယ် ကျွန်းကျေးရွာ၌ ရေဝတီမြစ်ရေကြီးမှုကြောင့် ရေဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

ဆင်ပေါင်ဝဲ ဩဂုတ် ၂

ဆင်ပေါင်ဝဲမြို့၏ ဧရာဝတီမြစ် စိုးရိမ်ရေအမှတ်မှာ ၁၉၄၅ စင်တီမီတာဖြစ်ပြီး ဩဂုတ် ၂ ရက် နံနက် ၆နာရီထိ ရေအမှတ်မှာ ၁၂၉၅ ဒသမ ၅ စင်တီမီတာသို့ ရောက်ရှိ မြင့်တက်လာမှုကြောင့် ရေနစ်မြုပ်နိုင်သော ကျွန်းကျေးရွာ (အနောက်စု) မှ အိမ်ထောင်စု ၂၄ စု လူဦးရေ ၉၉ ဦး၊ နွားကောင်ရေ ၅၇ ကောင်၊ နွားလည်း တစ်စီး၊ ဂင်္ဂါးကောင်၊ အင်းလတ်ကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းသို့ လည်းကောင်း၊ ကျွန်းကျေးရွာ (အလယ်စု) မှ အိမ်ထောင်စုခြောက်စု၊ လူဦးရေခြောက်ဦး၊ နွား ၃၆ ကောင်၊ (အနောက်စု)မှ အိမ်ထောင်စုငါးစု၊ လူ ၂၈ ဦး နွားအကောင် ၂၀၊ လှည်းနှစ်စီး၊ နွားစာစဉ်းစက် တစ်ခုနှင့် ကျွန်း(အရှေ့စု)မှ အိမ်ထောင်စု သုံးစု၊ လူဦးရေ သုံးဦး၊

နွားကောင်ရေ ၁၃ ကောင်တို့အား မြစ်အရှေ့ဘက်ခြမ်း ဆင်ပေါင်ဝဲမြို့သို့လည်းကောင်း ယနေ့နံနက် ၇ နာရီက စတင်ကာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီဝင်များ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအထောက်အကူပြုအဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ ပါဝင်သော ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့သည် အမှတ်(၁၃) ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းစက်ရုံမှ ကနောင် ၄၁၃(၇) ဇက်ရေယာဉ်မြို့နယ် ရေယာဉ်ငယ်အဖွဲ့မှ စက်တပ်ရေယာဉ် ၁၅ စင်းဖြင့် ပြောင်းရွှေ့ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)



သစ်တောနဲ့သစ်ပင် ချစ်ခင်တဲ့လူမျိုး သစ်ပင်ကို နှစ်စဉ်စိုက် ရွှေတိုက်ကိုစိုး။

နိုင်ငံတကာ

ခြောက်နှစ်ကြာအေးစက်ခဲ့သည့် အမေရိကန်-အီဂျစ်သက်ဆံ့ရေး ပြန်လည်နိုးထ

တိုင်ရို ဩဂုတ် ၂

အမေရိကန်နှင့်အီဂျစ်နိုင်ငံတို့သည် ပထမဆုံး အကြိမ် မဟာဗျူဟာဆွေးနွေးပွဲတစ်ရပ်ကို ဩဂုတ် ၂ ရက်တွင် အီဂျစ်နိုင်ငံ ကိုင်ရိုမြို့၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ ယင်းဆွေးနွေးပွဲသည် ၂၀၀၉ ခုနှစ်ကစပြီး ခြောက်နှစ်ကြာ အေးစက်ခဲ့သည့် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးကို ပြန်လည်အသက် သွင်းပေးခဲ့သည်။

ယင်းဆွေးနွေးပွဲတွင် အီဂျစ်နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေး လက်ရှိအခြေအနေနှင့် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ် များအပြင် ဆိုင်းနိုင်းကျွန်းဆွယ်ကို ခြေကပ်ယူပြီး အကြမ်း ဖက်မှုများလုပ်ဆောင်နေကြသည့် အစ္စလာမစ်စစ်သွေး ကြွများအား တိုက်ခိုက်ချေမှုန်းရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို နှစ်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များက ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ အီဂျစ် နိုင်ငံနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးတို့က ဦးဆောင် ခဲ့ကြသည်။

ယင်းဆွေးနွေးပွဲသည် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးကို ပြန်လည်အသက်သွင်းခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်းနှင့် နိုင်ငံရေးစစ်ရေး နှင့် စီးပွားရေးအပြင် အခြားသောကဏ္ဍများတွင်လည်း

ပြန်လည်ရင်းနှီးမှုရရှိခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း အီဂျစ်နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီး ဆာမက်ရှူကရီက သူ၏မိန့်ခွန်းထဲတွင် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

လွန်ခဲ့သောနှစ်နှစ်ခန့်ကစတင်ပြီး စစ်သွေးကြွများက အီဂျစ်စစ်သားများနှင့်ရဲအရာရှိ ရာပေါင်းများစွာကို သတ်ဖြတ်ခဲ့သည်။ အမေရိကန်အနေဖြင့် အီဂျစ်နိုင်ငံသို့ စစ်ရေးထောက်ပံ့မှုများ လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်သည်။ အစ္စလာမစ်စစ်သွေးကြွများက အိမ်နီးချင်းဆီးရီးယားနိုင်ငံ တွင် အခိုင်အမာအခြေချပြီး ဆီးရီးယား၊ ယီမင်နှင့် အီရတ် နိုင်ငံများတွင် အကြမ်းဖက်မှုများကို ကျူးလွန်လျက်ရှိ သည်။

အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဂျွန်ကယ်ရီက အီဂျစ်နိုင်ငံအား စီးပွားရေးပံ့ပိုးမှုအပြင် နိုင်ငံရေးထောက်ခံ အားပေးမှုများပေးမည်ဟု အစည်းအဝေးတွင် ကတိပြုခဲ့ သည်။ ယင်းနောက် ကာတာနိုင်ငံ ဒိုဟာမြို့သို့ မထွက်ခွာမီ အီဂျစ်သမ္မတ အယ်စီစီနှင့်တွေ့ဆုံခဲ့သည်။

အီဂျစ်နိုင်ငံသည် ဒီမိုကရေစီစနစ်ပြောင်းလဲရေးတွင် နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုများရှိသော်လည်း အရှေ့အလယ်



ပိုင်းရှိ အမေရိကန်၏လုံခြုံရေးအရ မဟာမိတ်နိုင်ငံများ ၂၀၁၃ခုနှစ်တွင် အီဂျစ်စစ်တပ်က သမ္မတ မိုဟာမက် မော်စီကို ရာထူးမှဖြုတ်ချခဲ့သည့်နောက် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံ ရေး အခြေအနေ အေးစက်သွားခဲ့သည်။ ရိုက်တာ။



အိန္ဒိယနိုင်ငံ အူတာရာခမ်းပြည်နယ်တွင် မြေပြိုမှုကြောင့် ဝန်ပို့ထရပ်ဆက်ရေးလမ်းပေါ်တွင် ခရီးသည် ၅၀၀ ပိတ်မိနေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ အူတာရာခမ်းပြည်နယ်တွင် မြေပြိုမှုကြောင့် ခရီးသည် ၅၀၀ ပိတ်မိ

အူတာရာခမ်း ဩဂုတ် ၂

အိန္ဒိယနိုင်ငံမြောက်ပိုင်းရှိ အူတာ ရာခမ်းပြည်နယ်တွင် မြေပြိုမှုကြောင့် အဝေးပြေးလမ်းပိတ်ဆို့ခဲ့ သဖြင့် အနည်းဆုံးလူ ၅၀၀ လမ်းခရီး တွင် သောင်တင်ပိတ်မိနေခဲ့ကြောင်း သတင်းများအရ သိရသည်။

မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ဝန်ပို့ထရပ်ဆက်ရေးလမ်းပေါ်တွင် တောင်ကုန်းတစ်ခုမှပြိုကျလာသည့် ကျောက်တုံးများနှင့် သစ်ပင်ကြီးများ ပိတ်ဆို့နေခဲ့သည်။ ခရီးသွားပြည်သူ များသည် လမ်းပြန်လည်အသုံးပြုနိုင် မည့်အချိန်ကို နာရီပေါင်းများစွာ စောင့်ဆိုင်းနေခဲ့ကြသည်။

လမ်းပြန်လည်ဖွင့်ရန်ကြိုးပမ်းကြ

သော်လည်း ကျောက်တုံးများက အဆက်မပြတ်ကျနေသေးသည်ဟု ခရီးသည်တစ်ဦးကဆိုသည်။ ယင်း ဖြစ်ရပ်ကြောင့် ခရီးသည်တစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သဖြင့် ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ရသည်။

အဆိုပါပြည်နယ်တွင် မိုးသည် ထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် မြေပြိုမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အိမ်အများအပြားလည်း ပျက်စီးခဲ့ရသည်။ ဇူလိုင်လက အိမ်ပေါင်း ၇၀ မြေပြိုမှုကြောင့် ပျက်စီးကာ လူလေးဦးသေဆုံးခဲ့ပြီး ကျွဲ၊ နွား ၁၀၉ ကောင်သေဆုံးခဲ့ ရသည်ဟု ဒေသခံတစ်ဦးက ဆို သည်။

ရိုက်တာ။

အော်ရန်အူတန် လူဝံများ မျိုးမသုဉ်းရေး ဘာသာဘာဝကျက်စားနိုင်မည့် သစ်တောမြေလိုအပ်

ဘော်နီယို ဩဂုတ် ၂

မျိုးသုဉ်းရန် အန္တရာယ်ကျရောက်နေသော အော်ရန်အူတန် လူဝံကြီးများကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်နိုင်ရေးအတွက် ယင်းတို့ ကျက်စားရာ သစ်တော နယ်မြေများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် အင်ဒိုနီးရှားအခြေစိုက် နိုင်ငံတကာ အော်ရန်အူတန် ဖောင်ဒေးရှင်းက ကြိုးပမ်းလျက်ရှိသည်။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ တန်ယွန်းပူတင်း အမျိုးသားဥယျာဉ်သည် ကယ်တင် စောင့်ရှောက်ထားသည့် အော်ရန်အူတန် လူဝံကောင်ရေ ၆၀၀၀ ခန့် ကျက်စားရာ သစ်တောနယ်မြေဖြစ်သည်။ ယင်းဥယျာဉ်အတွင်း ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ထားသော အော်ရန်အူတန် လူဝံကြီးများအနက် ကောင်ရေ ၃၀၀ခန့်ကို ဘာသာဘာဝနေထိုင်ကျက်စားနိုင်ရန် တောတွင်းသို့ ပြန်လည်လွှတ် ပေးမည့် အစီအစဉ်ရှိသော်လည်း ယင်းသတ္တဝါများ ဘာသာဘာဝ ကျက်စားနိုင် မည့် နယ်မြေကို တိုးချဲ့နိုင်ရန် အခက်အခဲရှိနေကြောင်း နိုင်ငံတကာ အော်ရန် အူတန်လူဝံ ဖောင်ဒေးရှင်းအကြီးအကဲ ဒေါက်တာဘီဂျွတ်ဂလာဒီကတိက ပြောကြားသည်။

အော်ရန်အူတန် လူဝံများ ကျက်စားနေထိုင်နိုင်မည့် မြေနေရာကို တိုးချဲ့ နိုင်ရေးအတွက် တန်ယွန်းဥယျာဉ်နှင့် ထိစပ်နေသော ၁၅၈၀၇ ဧက ကို နိုင်ငံတကာ အော်ရန်အူတန်ဖောင်ဒေးရှင်းက ဝယ်ယူလိုသော်လည်း ဒေါ်လာ ၂ ဒသမ ၅ သန်းအထိ ကျခံသုံးစွဲရမည်ဖြစ်ခြင်းကြောင့် အခက်အခဲများ ဖြစ်ပေါ်နေရကြောင်း ဒေါက်တာ ဂလာဒီကတိက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါဖောင်ဒေးရှင်းသည် ရန်ပုံငွေရရှိရန် အလှူရှင်များနှင့် သဘာဝ အခြေခံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းတို့အပေါ် မှီခိုနေရသည်။

တန်ယွန်း အမျိုးသားသစ်တောဒေသကို ဆီအုန်းစိုက်ခင်းများက ဝန်းရံ လျက်ရှိပြီး တောပြန်ပေါင်းစည်းမှုကြောင့် အော်ရန်အူတန်လူဝံများ ဘာသာဘာဝ နေထိုင်ကျက်စားရန် နယ်မြေယုတ်လျော့သွားခဲ့သည်။ ရိုက်တာ။

ပါရီ ဩဂုတ် ၂

ပြင်သစ်တရားရုံးချုပ်က နိုင်ငံ အတွင်း၌ ကြက်တိုက်သည့်ခလေ့ ပပျောက်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ပြဋ္ဌာန်း ထားသော ဥပဒေသည် အခြေခံဥပဒေ နှင့် ညီညွတ်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပြီး ကြက်တိုက်သည့် ရိုးရာခလေ့ကို ထောက်ခံသူများက ကြက်တိုက်ကွင်း အသစ်တစ်ခု တည်ထောင်ခွင့်ပြုပါ ရန် မေတ္တာရပ်ခံချက်ကို ပယ်ချလိုက် ကြောင်း ယနေ့သတင်းများတွင် ဖော်ပြသည်။

ကြက်တိုက်ကွင်း အသစ်များ ထူထောင်ခြင်းအား တားမြစ်ပိတ်ပင် မှုကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ကောင်စီက ဇူလိုင် ၃၁ ရက်တွင် အတည်ပြုခဲ့သည်။ ၁၉၆၄ ခုနှစ်တွင် ပြဋ္ဌာန်းထားခဲ့သော ဥပဒေသည် ကြက်ပိုင်းအားလုံးကို တဖြည်းဖြည်း ပပျောက်သွားစေရန် ရည်ရွယ်သည်။

ပြင်သစ်ပိုင် ရီယူနီယံကျွန်း၌ ကြက် တိုက်ကွင်း အသစ်တစ်ခု တည်ထောင် လိုသည့် ပြင်သစ်နိုင်ငံသား နှစ်ဦးက မကြာသေးမီကဥပဒေအရ စိန်ခေါ်ခဲ့ သည်။

ကြက်တိုက်ခြင်းကို ရိုးရာခလေ့

ပြင်သစ်တွင် ကြက်တိုက်ခြင်းကို ဥပဒေဖြင့်တားမြစ်

ထုံးစံတစ်ခုအဖြစ် နက်ရှိုင်းစွာ ယုံကြည်လက်ခံထားကြသည့် ဒေသ များ၌သာလျှင် ကြက်တိုက်ခြင်းသည် ဥပဒေဘောင်အတွင်းမှ ရှိသည်။ အထူးသဖြင့် နိုင်ငံမြောက်ပိုင်း၊ ပြင်သစ်နယ်မြေများဖြစ်ကြသည့် ရီယူနီယံ၊ ပြင်သစ်ဂိုဏ်းယာနာနှင့် ပြင်သစ်အန်တီလီယံတို့တွင် ဖြစ်

သည်။ ထို့အပြင် ကြက်တိုက်ခြင်းသည် တိရစ္ဆာန်များအား ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက် ခြင်းဖြစ်သည်ဟု သဘောထားပြီး ကြက်တိုက်သူများကို ထောင်ဒဏ် နှစ်နှစ်အပြစ်ပေး၍ ငွေဒဏ်ဒေါ်လာ ၃၃၀၀၀ အထိ ချမှတ်နိုင်သည်။ ကြက်တိုက်ပွဲတွင် ကြက်ဖ

နှစ်ကောင် ခွပ်ကြပြီး အဆုံးသတ်တွင် တစ်ခါတစ်ရံ တစ်ကောင်သေပွဲဝင်ရ လေ့ရှိသည်။ကြက်တိုက်သည့် ခလေ့ မှာ အရှေ့တောင်အာရှ လက်တင် အမေရိကတို့တွင် ရှိသည်။ အနောက် နိုင်ငံအများစုတွင်မူ ဥပဒေနှင့် မလွတ်ကင်းသော လုပ်ငန်းဖြစ်သည်။

ရိုက်တာ။



ပြင်သစ်နိုင်ငံ၏ ကြက်တိုက်ကွင်း တစ်ခု၌ အလောင်း အစားလုပ်၍ ကြက်တိုက်နေ သည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပဲခူးမြို့ မြို့သစ်ရပ်ကွက် ရေဘေးရှောင်စခန်း၌ နေရေး၊ ထိုင်ရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စားသောက်ရေးများ ဆောင်ရွက်ပေးထား

ပဲခူး ဩဂုတ် ၂ - ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့၌ နှစ်စဉ်ရေကြီးရေလျှံမှု ဖြစ်ပွားလျက် ရှိရာ ယခုနှစ်တွင်လည်း အလားတူဖြစ် ပွားမှုမျိုးကြောင့် ပဲခူးမြို့နေရာ တချို့တွင် ရေဘေးရှောင်ကယ်ဆယ် ရေးစခန်းများ ဖွင့်လှစ်ထားသည်။ ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် ပဲခူးမြို့ ရပ်ကွက်အချို့၌ ပြည်သူများအား ဇူလိုင် ၃၀ ရက်က ရေဘေးရှောင် စခန်းများသို့ ရွှေ့ပြောင်းထားရာမှ ယခုအခါ တချို့ရပ်ကွက်များတွင် ရေကျသွားပြီဖြစ်သဖြင့် မိမိနေအိမ် သို့ ပြန်လည်သွားရောက်ကြပြီ ဖြစ်သော်လည်း တချို့ရပ်ကွက်များမှာ ရေမကျသေးသောကြောင့် မပြန်ဘဲ ရေဘေးရှောင်စခန်းတွင် ဆက်လက် နေထိုင်နေသဖြင့် ရှင်စောပုရပ်ကွက်

တိုင်းအားကစားကွင်းတွင် ဖွင့်လှစ် ထားသော ရေဘေးရှောင်စခန်းသို့ ကြေးမုံသတင်းစာအဖွဲ့က သွား ရောက်သတင်းယူခဲ့သည်။ အဆိုပါ ရေဘေးရှောင်စခန်း၌ မြို့သစ်ရပ်ကွက်တစ်ခုလုံးမှ ရေဘေး ရှောင်ပြည်သူများဖြစ်ပြီး အိမ်ထောင် ၅၂၂၀ ခု အမျိုးသား ၂၄၅၅ ဦး၊ အမျိုး သမီး ၉၂၂၀ ဦး စုစုပေါင်း ၁၆၄၅၅ ဦး ဖြစ်ကြောင်း မြို့သစ်ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ် ရေးမှူးဦးကျော်တင့်က ပြောသည်။ ယင်းနောက် ဦးကျော်တင့်က ရေဘေးရှောင်ပြည်သူများအား ကူညီ ဆောင်ရွက်ထားပုံကို ရှင်းလင်း ပြောကြားရာတွင် “ကျွန်တော်တို့ ရပ်ကွက်မှာ နှစ်စဉ်စိုးရိမ်ရေမှတ် ကျော်တာနဲ့ ရပ်ကွက်နေပြည်သူတွေကို ရေဘေးရှောင်စခန်းသို့ ပြောင်းရွှေ့

ပေးပါတယ်။ ဒီနှစ်ဆို ဇူလိုင် ၃၀ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက စတင် ရွှေ့ပြောင်းပေးပါတယ်။ နေရေး အတွက်တော့ အားကစားရုံကြီးမှာ စားရေးကတော့ ကျွန်တော့် မိတ်ဆွေ အပေါင်းအသင်းတွေ၊ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူတွေ၊ စေတနာရှင်၊ အလှူရှင်တွေက လှူဒါန်းပေးပါတယ်။ ကျန်းမာရေးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ပဲခူးမြို့ ပြည်သူ ဆေးရုံကြီးက ၂၄ နာရီ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပေးပါတယ်။ ဆေးဝါး တွေအပါအဝင် ဆရာ ဆရာမတွေ ကို အလှည့်ကျထားပေးထားပါ တယ်။ ကျွန်တော်တို့ ပဲခူးမှာ မနှစ်က ရေဘေးရှောင်စခန်း ၂၁ ခု ဖွင့်ခဲ့ပါ တယ်။ ဒီနှစ်တော့ အတိအကျ မသိ



ပဲခူးမြို့ ကျောက်ကြီးရပ်ကွက်၌ ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် လှေငယ်များဖြင့် သွားလာနေစဉ်။

တော့ပါဘူး။ အခု တချို့ကယ်ဆယ် ရေးစခန်းတော်တော်များများ ပိတ် လိုက်ပါပြီ။ ရေကျသွားလို့ နေထိုင်ရာ ရပ်ကွက်နေအိမ်သို့ ပြန်သွား ကျလို့မသိတော့တာပါ။ အခု ရှင်စော ပုရပ်ကွက်မှာ စခန်းသုံးခု ဖွင့်ထားတာ ဒီတစ်ခုပဲကျန်တော့တာ။ ရေကျစပြု နေလို့ တစ်ရက်၊ နှစ်ရက်ဆို စခန်းပိတ်တော့မှာပါ”ဟု ပြော

သည်။ ရှင်စောပုရပ်ကွက် တိုင်းအားကစား ကွင်းတွင် ဖွင့်လှစ်ထားသော ရေဘေး ရှောင်စခန်းသို့ နေ့စဉ်အလှူရှင် များက လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းတင့်က ဆန် ၂၆ အိတ်၊

ဝါးသေတ္တာ ၁၀ ဖာ၊ မာမီးခေါက်ဆွဲ ရှစ်ဖာ၊ ဘီစကွတ် ရှစ်ဖာနှင့် ဆေးဝါး များအပြင် အိမ်ထောင်စုတစ်စု လျှင် ကျပ် ၃၀၀၀ နှုန်းပေးအပ်လှူဒါန်း ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်း-ကိုသက်(ဗိုလ်တထောင်) ဓာတ်ပုံ-ဌေးအောင်(ကြေးမုံ)

ဆောမြို့နယ်တွင် ဆောချောင်း၊ ချီချောင်း၊ ယောချောင်းရေကြီး၍ လမ်းများသွားလာရန်ခက်ခဲ

ဆော ဩဂုတ် ၂ - ဂန့်ဂေါရိုင် ဆောမြို့နယ်တွင် ရက်သတ္တတစ်ပတ်ကျော် မိုးများအဆက် မပြတ်ရွာသွန်းခဲ့သည့်အတွက် ဆောမြို့နယ်အတွင်း ဖြတ်သန်းစီးဆင်းသော ဆောချောင်း၊ ယောချောင်း၊ ချီချောင်း၊ စလင်းချောင်းစသည်တို့ ရေကြီးမြင့်မှု ဖြစ်ခဲ့သဖြင့် ဆော-ကျောက်ထူကားလမ်း၊ ချီချောင်းကူးကြီးတံတားမှာ ယိမ်းယိုင် သွားပြီး တံတားတောင်ဘက်ချဉ်းကပ်လမ်းမှာ အလျားပေ ၄၀၀၊ အကျယ် ၁၈ ပေ၊ အထိပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် ဆော-ဆိပ်ဖြူကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ်(၅၆/၆)အနီးတွင် အလျား ၁၀ ပေ၊ အနံသုံးပေခန့် မြေသား ပဲ့ကျသဖြင့် ယာဉ်ကြီးများ သွားလာနိုင်ခြင်းမရှိကြောင်းနှင့် သက်ဆိုင်ရာက ပြုပြင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် ဆောမြို့အတွင်း ဖြတ်သန်းစီးဆင်းသည့် ဆောချောင်းရေလမ်းကြောင်းပြောင်းလဲမှုကြောင့် ဆောမြို့ မြို့မအားကစား ကွင်းကို ရေတိုက်စားခဲ့ရာ ဇူလိုင် ၃၁ ရက်ထိ အလျားပေ ၄၀၀၊ အနံပေ ၃၀ ထိ ရေတိုက်စားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ဦးအောင်ဟိန်းကျော်
ဧည့်သည်အဖြစ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်
အင်္ဂလိပ်စာရေးနည်း (အခြေခံ) အသစ်ပြင်
အင်္ဂလိပ်စာရေးနည်း (အခြေခံ) အသစ်ပြင်
အင်္ဂလိပ်စာရေးနည်း (အခြေခံ) အသစ်ပြင်

စေ့စပ်ကြောင်းလမ်းပြီးစီးခြင်း
ရန်ကုန်မြို့နေ
ဦးလေးနိုင်-ဒေါ်သန်းစိန်တို့၏သားကြီး
မောင်ဇင်ဝေနိုင်
နှင့်
ရန်ကုန်မြို့နေ
ဒေါက်တာကြည်စိုး (ညွှန်ချုပ်-မြိမ်း) (DSA 14) - ဗိုလ်ကြီးဒေါ်စုစု (မြိမ်း)
တို့၏သမီးကြီး
ဒေါက်တာ စောသန္တာတင်
တို့သည် ၂၉-၇-၂၀၁၅ ရက်တွင် နှစ်ဖက်သောမိဘဆွေမျိုးတို့၏ရှေ့မှောက်တွင်
စေ့စပ်ကြောင်းလမ်းပြီးစီးပါကြောင်း။
နှစ်ဖက်သော မိဘများနှင့်
မောင်ဇင်ဝေနိုင်-ဒေါက်တာစောသန္တာတင်

Table with 3 columns: စဉ်, မွေးကထိကဆရာတော်များ, ကျောင်းတိုက်, တရားချီးမြှင့်မည်ရက်. Contains details of religious events and dates.

တောင်ပြုံးပွဲသို့ရွှေကြေးစည်
ချီးရေသုံးပွဲ၊ ညအိပ်ခန်း၊ တောင်ပြုံးပွဲ သီးသန့် နှင့် မန္တလေး၊ ကျောက်စိမ်းဘုရား
တောင်ပြုံးပွဲနှင့် တန်ခိုးကြီးဘုရားစုပွဲခရီးစဉ်များ
(ထမင်းကျေး-စရိတ်ငြိမ်း) လက်မှတ်များဝယ်ယူနိုင်ပါပြီ။
ပုဂံ၊ ပုဂံ၊ ပုဂံ၊ စွယ်စုံကလေး၊ ဆက်၍ စစ်ကိုင်း၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်အနီး(အပတ်စဉ်-သောကြာ)
ပန်းဆိုးတန်း ၂၀၁-၂၄၀၈၆၀/၀၁-၃၇၂၂၉၀ ခေါ်ပုံ ၀၉-၄၉၂၈၂၈၂၅ ကမ္ဘာကြည့် ၀၉၄၂၁၀၂၉၁၉၁

RUBY ကားစီးလုံးငှားသည်
519100
09-51-77212, 535100
ဧည့်သည်အဖြစ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်

ချေးကွက်
အပတ်စဉ် တနင်္လာနေ့တိုင်း
ပအောင်မြင်သေးတဲ့
တရုတ်နိုင်ငံရဲ့
ပညာရေး ပြောင်းလဲမှု
SPECIAL REPORT
အိမ် ခြံ ခြေ တိုက်ခန်း ကွန်ဒို စက်မှုစုန် ရောင်းဝယ် ငှား
ဈေးနှုန်း သတင်း အချက်အလက်များ ပြည့်စုံစွာ...

Ocean Paradise NGWE SAUNG BEACH
Sunny Paradise Resort ngwesaung beach
သုငယ်ချင်းများနှင့်ငွေဆောင်ကမ်းခြေ
အပန်းဖြေရအောင်...
UP TO 50% OFF
BOOK NOW For Coming Season
Yangon Sales and Reservation Office: No.90, 1st floor, Kabar Aye Pagoda Road, Bahan Township, Yangon, Myanmar.
Tel: (95 1) 546006 (Ext: 133,134), Fax: (95 1) 546006 (Ext: 133), HP: 09 5200 591, 09 5200 594 E mail: sunnyparadiseresort.sales@gmail.com

ဆောင်းပါး

ကောင်းမှုပြုတ်နိုး၊ ကောင်းအောင်ကြိုး၍ ကောင်းကျိုးကိုယ်၌ တည်စေမင်း

ခဲ မောင်သန္တာ(ရှေ့နေ)

ဤဆုံးမစကား မြန်မာ့လူ့ဘောင်တွင် အင်းဝခေတ် ရဟန်းရှင်လူ စာဆိုတော်များ ဖွဲ့နွဲ့ရေးသားခဲ့ကြသော လောကသာရပျို့လား၊ ကန်တော်မင်ဆရာတော်၏ ဆုံးမစာဖြစ်ပါသည်။

ကောင်းမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ရှေးစာဆိုတော်များ၏ အဆို အမိန့်များတွင် “ဟုတ်သော အကျင့်၊ မှန်သော အကျင့်၊ သင့်သော အယူ၊ ဖြူသော နှလုံး၊ သူတော်ထံကို ချစ်သော တွေ့၊ မှန်လှစေ” ဆိုသည့် အတိုင်း ပြုမူနေထိုင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖွဲ့ဆိုထားပါသည်။

ကွန်ပျူတာတို့လေးကြားသိဖူးသော အဆိုအမိန့်များတွင်လည်း လူကောင်း၊ လူ့ဗိုက်တို့နှင့်ပတ်သက်၍ “သေနှင့်အရက် စီးပွားဖျက်ကို တစ်စက်ကယ်မှု မသောက်ကြနှင့် ရှောင်ကြပါလေ၊ ရှင်တော်ဟောသည့် အဆိပ်ရည်” ဟူ၍လည်းကောင်း၊ “သူ့အသက်ကိုလည်း ချစ်တတ်ပါစေ”ဟူ၍လည်းကောင်း၊ “ကြီးသူကိုရိုသေ၊ ရွယ်သူကို လေးစား၊ ငယ်သူကိုသနားပါ”ဟူ၍လည်းကောင်း၊ “ပညာမျက်စိခြင်မရှိ၍၊ မသိတရား အယူမှားလျက် စီးပွားမမြော်ကျိုးမပေါ်သော၊ သူတော်မဟုတ်သည့် ယုတ်သည့်စရိုက်၊ လူသူမိုက်”ဟူ၍လည်းကောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။

ဥပဒေပတ်ပတ်သား သုံးဆောင်းလူမျိုးများ၏ အဆိုအမိန့်နှင့် ပုံပြင်တို့တွင်လည်း ကိုယ်ကျင့်တရားနှင့် ပတ်သက်၍ “ဥစ္စာစီးပွား ဆုံးရှုံးသွားလျှင် ဘာတစ်ခုမျှ ဆုံးရှုံးမည် မမည်ပါ။ ကျန်းမာရေးပျက်ပြားလျှင်လည်း တစ်စုံတစ်ရာ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းမျှသာ ဆုံးရှုံးခြင်းမည်ပါသည်။ သို့သော် ကိုယ်ကျင့်တရားပျက်ပြားပြီဆိုပါက အရာအားလုံးဆုံးရှုံးသွားလေပြီ” ဟူ၍ ဖွဲ့ထားပါသည်။

ကမ္ဘာ့ဘာသာကြီးလေးခုကလည်း လူများနှင့် ပတ်သက်၍ ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းမွန်ရေးကိုသာ သွန်သင်ဆုံးမထားကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ ဗုဒ္ဓဘာသာတရားတော်၌ ငါးပါးသီလဖြစ်သော သူတစ်ပါး အသက်ကို သတ်ခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်ခြင်း၊ သူတစ်ပါးပစ္စည်းကို ခိုးယူခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်ခြင်း၊ အရက်သေစာ သောက်စားခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်ခြင်း၊ သူများသားမယားအား ဖျက်ဆီးခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်ခြင်းနှင့် သူတစ်ပါးအား လိမ်လည်

ခြင်းကို ရှောင်ကြည်ခြင်းတို့ကို ခါးဝတ်ပုဆိုးကဲ့သို့ မြဲမြံရမည်ဟူသော စကားသည် အလွန်ကောင်းမြတ်လိုက်နာသင့်သော အဆိုအမိန့်တစ်ရပ်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ ငါးပါးသီလလုံးပါက ကိုယ်ကျင့်တရားများ အလိုလိုကောင်းမွန်ပြီး သားဖြစ်ပါသည်။

ခေါမတွေးခေါ်ပညာရှင် အရှေ့တိုက်ကတင် "Man is a Social animal" ဟု တွေးခေါ်ခဲ့ပါသည်။ လူဆိုသည်မှာ

ကိုယ်ကျင့်တရားပျက်ပြားသွားလျှင် လူပင်ဖြစ်သော်လည်း လူရာမဝင် အမြဲတမ်း မိမိကိုယ်မိမိ သိမ်ငယ်စိတ်များဖြင့် အများ၏ ဝိုင်းပယ်ခြင်းကို ခံကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ ကိုယ်ကျင့်တရားကို ခါးဝတ်ပုဆိုးကဲ့သို့ မြဲမြံစွာ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သွား ကြရမည်သာဖြစ်ပါသည်။

လူမှုရေးသတ္တဝါဖြစ်သည့် ဟူ၍ ဖြစ်ပါသည်။ မှန်ပါသည်။ လူရယ်လို့ဖြစ်လာလျှင် အနည်းဆုံး မိဘနှင့် သားသမီး၊ ဆရာနှင့် တပည့်၊ မယားနှင့် လင်၊ အလုပ်ရှင်နှင့် အလုပ်သမား၊ ထေရ်မုန့်နှင့် ဒကာ မိတ်သဟာစသည်ဖြင့် အချင်းချင်း ဆက်ဆံရမည်မှာ မလွဲပါ။ အယုတ်၊ အလတ်၊ အမြတ်မရွေး၊ လူတန်းစားမရွေး၊ လူ့အလွှာအသီးသီးသည် ကိုယ်ကျင့်တရားဖြစ်သော မြတ်သောအကျင့်အကျင့်၊ လိုက်နာကြရသည့် ပြည်သူ့နိတိတို့ကို လိုက်နာကြပြီး အချင်းချင်း ဆက်ဆံနေကြမည်ဆိုပါက ဤကမ္ဘာလောကကြီးသည် မြေကြီးပေါ်မှ ကောင်းကင်ဘုံဖြစ်သွားပါလိမ့်မည်။ စာရေးသူသည် အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေး ဦးစီးဌာန “စသုံးလုံး”တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပါသည်။ ယင်းသို့ တာဝန်ထမ်းဆောင်စဉ် တွေ့ကြုံရသော ကိုယ်ကျင့်တရားပျက်၍ အကျိုးယုတ်ရသော သာဓကများမှာ ပြောပြ၍ မကုန်လောက်ပင်ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံတော်က ပြဌာန်းထားသော ဥပဒေများကို ချိုးဖောက်ကြသူများမှာလည်း ကိုယ်ကျင့်တရား ပျက်ပြားပြုသူများပင်ဖြစ်ပါသည်။ ကိုယ်ကျင့် သီလဖောက်ဖျက်ခဲ့ကြသူများလည်း ဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါပုဂ္ဂိုလ်များကို စုံစမ်းစစ်ဆေး ဖော်ထုတ် အရေးယူခဲ့ရပါသည်။ တရားရုံးသို့ တရားစွဲဆို တင်ပို့လျှင်လည်း “စသုံးလုံး”မှ တည်ဆောက်ပေးပို့သည့် အမှုများမှာ ရာနှုန်းပြည့်နီးပါး မှန်ကန်ပြီး အထောက်အထားပြည့်ပြည့်စုံစုံရှိမှ တင်ပို့ခြင်းဖြစ်၍ ပြစ်ဒဏ်ကျခံ ရခြင်းများ ပါသည်။ ယင်းသို့ ပြစ်ဒဏ်ကျခံရလျှင် အချုပ်သားဘဝဖြင့် အကျဉ်းသားဘဝများ၌ ၎င်းတို့သည် သားကွဲမယားကွဲ

ဆွေတကဲ့ မျိုးတကဲ့ ဖြစ်သွားခြင်း၊ မိမိအိမ်မဟုတ်သော အကျဉ်းစခန်းထောင်ထဲတွင် မိမိမလုပ်ချင်သော အလုပ်များကို လုပ်နေရခြင်း၊ မိမိမနေချင်သော သူများနှင့် အတူနေရခြင်းစသည့် ဒုက္ခများသည် မည်မျှဆင်းရဲပင်ပန်းကြမည်ကို မှန်းဆနိုင်ပါသည်။ စာရေးသူအနေဖြင့် စသုံးလုံးအရာရှိဘဝဖြင့် မိမိဖမ်းဆီးထားသော ပုဂ္ဂိုလ်ကို ထောင်ထဲသို့ သွားရောက်စစ်ဆေးခြင်းရှိပါသည်။ ယင်းသို့ စစ်ဆေး

ရသောအခါ ထောင်တွင်းရှိ သန့်ပြန်သော ရုံးခန်းအတွင်း ထောင်မှ ကျွေးမွေးညှပ်ခံသော ထမင်းဟင်းစားကောင်းဖွယ်ရာကောင်းများကို စားသောက်ပြီး တပည့်တပန်းနှင့် စစ်ဆေးနေရသော်လည်း ပျော်ရွှင်မှုလုံးဝမရှိဘဲ တစ်စက္ကန့် တစ်မိနစ်မျှပင် နေထိုင်လိုသည့် ဆန္ဒမရှိသည်ကို ထောက်ရှုလျှင် ကိုယ်ကျင့်တရားပျက်ပြား၍ ထောင်ထဲရောက်ကြရသော အချုပ်သား၊ အကျဉ်းသားများအနေဖြင့် မည်မျှထိ စိတ်ဆင်းရဲ ကိုယ်ဆင်းရဲကြမည်ကို တွေးတောမှန်းဆမိပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ ကိုယ်ကျင့်တရားပျက်ပြားအောင် မိမိကိုယ်ကို မိမိထိန်းသိမ်းသင့်ကြောင်း၊ ကိုယ်ကျင့်တရားပျက်ပြားပါက အချို့ကိစ္စများကို အများသူငှာမသိနိုင်သော်လည်း မိမိကိုယ်တိုင်နှင့် ဘုရားရှင်သိရှိမည်ဟု မှတ်ယူသင့်ပါကြောင်း တင်ပြလိုပါသည်။

ဗုဒ္ဓဘာသာကျမ်းဂန်များတွင် မိမိအကျိုးကိုသာ ကျင့်သောသူ၊ သူတစ်ပါးအကျိုးကိုသာ ကျင့်သောသူ၊ အကျိုးနှစ်မျိုးလုံးကို ကျင့်သောသူ၊ မိမိအကျိုး၊ သူတစ်ပါးအကျိုးနှစ်မျိုးလုံးကို ကျင့်သောသူဟူ၍ လေးမျိုးရှိရာ အကျိုးနှစ်ပါးလုံးကို ကျင့်သောပုဂ္ဂိုလ်သာဖြစ်သင့်ပါကြောင်း၊ ငါသည် လူသားလောက ကောင်းရာကောင်းကြောင်း ကောင်းကျိုးအတွက်နှင့် မိမိအတွက် အလားအလာကောင်းများ ဖန်တီးရမည်ဆိုသည့် ရည်ရွယ်ချက်ထားရှိသင့်ကြောင်း၊ လောကတွင် မည်သူ့ကိုမျှ အကောင်းမမြင်သောသူသည် မည်သူ၏အကောင်းမြင်ခြင်းကိုမျှ ခံရလိမ့်မည်မဟုတ်ဟု ခံယူသင့်ကြောင်း လောက၌ အမြဲတမ်း အကောင်းဆုံးဖြစ်မနေနိုင်သော်လည်း ပုံမှန်ကောင်းနေရန် လိုအပ်သည်ဟု ခံယူသင့်ကြောင်း၊ လောက၌ မပြည့်စုံ၍လည်းကောင်း၊ ပြည့်စုံသူများကလည်း ပိုပြီးပြည့်စုံလို၍လည်းကောင်း၊ ကိုယ်ကျင့်တရားဖောက်ဖျက်မိတတ်ကြရာ ယင်းထဲတွင် မိမိမပါဝင်စေရေးဟူသော ခံယူချက်၊ ငါသည် ကိုယ်ကျင့်တရားကို မဖောက်ဖျက်ဘဲ အမြဲတမ်း ကောင်းမှုကို မြတ်နိုးပြီး ကောင်းအောင်ကြိုးစားနေမည် “ငါ့စိတ်ကို ငါနိုင်သည်၊ ငါ့စိတ်ကို ငါနိုင်သည်၊ ငါ့စိတ်ကို ငါနိုင်သည်”ဟူသော ဂါထာကို ကိုယ်ကျင့်တရားပျက်ပြားစေသော အပြုအမူမျိုးပြုလုပ်မိမည့် အခြေအနေမျိုး ရောက်သည့်အခါတွင် ရွတ်ဆိုပြီး မပြုလုပ်မိစေရန် သတိပြုမှု နေထိုင်သင့်ကြောင်း အကြံပြုလိုပါသည်။

ဤလောက၌ လူသားတိုင်း လူသားတိုင်းသည် ကောင်းမှုကိုမြတ်နိုးပြီး ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းမွန်၍ ကိုယ်ကျင့်သီလမြဲမြဲမည်ဆိုပါက မိမိ၏မိသားစု မိမိ၏မိသားစုများရှိနေသည့် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ၊ ပြည်နယ်၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ နိုင်ငံ၊ ဤကမ္ဘာကြီးသည် ငြိမ်းချမ်းသာယာပြီး ဗြဟ္မစိုရ်တရားထွန်းကားသော အလွန်အလွန်နေချင်စဖွယ်ဖြစ်သော ကမ္ဘာကြီးဖြစ်လာမည်ဖြစ်ပါ၍ ကန်တော်မင်းဆရာတော်၏ ဆုံးမစာပါအတိုင်း “ကောင်းမှုမြတ်နိုး၊ ကောင်းအောင်ကြိုး၍၊ ကောင်းကျိုးကိုယ်၌တည်စေမင်း”ဟူသည့် ဆုံးမစာကို လူသားတိုင်း မြေဝယ်မကျခါးဝတ်ပုဆိုးကဲ့သို့ မြဲမြံစွာထားရှိကြပါမူနေထိုင်သွားကြသင့်ပါကြောင်း တင်ပြရေးသားလိုက်ရပါသည်။

သိပ္ပံနည်းနက် ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရန်နှင့် ပိုးသတ်ဆေးဓာတ်ကြွင်းကျန်မှု လျော့ပါးစေရေး ပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

အောင်လံ ဩဂုတ် ၂ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်လံ မြို့နယ် ကျောက်ပန်းတောင်းကျေးရွာ အုပ်စု စခန်းကြီးကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတွင် ဇူလိုင် ၃၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီ၌ မိဆူတီရီ ကော်ပိုရေးရှင်း(ဂျပန်)နှင့် အောင်လံ ကွန်းသာ ကုမ္ပဏီတို့သည် အောင်လံ မြို့နယ်ရှိ ကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ စက်မှုသီးနှံဦးစီးဌာန၊ ကုန်သည်ကြီးများအသင်းနှင့် မြန်မာ့ဩဘာလုပ်ငန်းစုမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်ပူးပေါင်း၍ နှမ်းစိုက်တောင်သူများအား ကုန်သွယ်မှုဖြစ်စဉ်နှင့် ဓာတုပိုးသတ်ဆေးများ၏ အန္တရာယ်များကိုကဏ္ဍအလိုက် အသိပညာပေးဆွေးနွေးခဲ့ကြရာ ဆွေးနွေးပွဲသို့ ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ တောင်သူစုစုပေါင်း ၂၂၀ တို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ဆွေးနွေးပွဲကို မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရုပ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သိန်းလွင်(ပြန်/ဆက်)

စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါအမျိုးအစား) (၁၂/၂၀၁၅)
၁။ မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းအတွက် အောက်ဖော်ပြပါ ရေနံတူးဖော်/ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများအား နိုင်ငံခြားငွေ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ)/မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။
စဉ် တင်ဒါအမှတ် ပစ္စည်းအမျိုးအမည် မှတ်ချက်
(၁) IFB-037(15-16) Derrick Shaker Screens (6)Items USS
ExZJ 50D Drilling Rigs
(၂) IFB-038(15-16) Gun Drill Reammer (2)Nos USS
(၃) IFB-039(15-16) Spares for EMSCO Drive Group (3) Items USS
(၄) IFB-040(15-16) Spares for HDD Rig (19)Items USS
(၅) IFB-041(15-16) Spares for Rotating Accessories (13) Items USS
(၆) IFB-042(15-16) Spiral Integral Blade Stabilizer and Inside BOP (3)Items USS
(၇) IFB-043(15-16) Assorted Sizes of Rotary and Hydraulic Hoses (11)Items USS
(၈) DMP/L-006(15-16) Oil Suction and Discharge Hose Pipe (2)Nos Ks
၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံများကို ကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ ရုံးချိန်အတွင်း စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း၊ ရုံးအမှတ်(၄၄)၊ နေပြည်တော်တွင် လာရောက်ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။
၃။ အဆိုပါ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၁-၉-၂၀၁၅ ရက် ၁၆:၃၀ နာရီတွင် နောက်ဆုံးထား၍ ပစ္စည်းစီမံဌာန၊ မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း၊ ရုံးအမှတ်(၄၄)၊ နေပြည်တော်သို့ (လူကိုယ်တိုင်) လာရောက်ပေးသွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်။
မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၀၀၉၇၊ ၄၁၁၂၀၆

ရင်ခုန်စိတ်လှုပ်ရှားဖွယ် မိုးရာသီကံစမ်းမဲအစီစဉ်
TG / QR / KE စသည့် လေယာဉ်လက်မှတ်ဝယ်ပြီး
iPhone 6 နှင့် GALAXY A7 များ ကံစမ်းလိုက်ကြရုံ
ထပ်ဆင့် အခွင့်အရေး CB/KBZ ဘဏ်များမှငွေပေးချေပြီးဝယ်ယူပါက
(၂) ကြိမ်ကံစမ်းနိုင်မည့် ထပ်ဆင့်အခွင့်အရေး
ကံစမ်းမဲကာလ သရမှုစဉ် ၂၀၁၅ ဩဂုတ်လ ၃၁ ရက်နေ့ အထိ
Columbus TRAVELS
T: 229245, 216245, 378535, 378549

# မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်း၍ တံတား ခုနစ်စင်း ရေထဲမျောပါ



မင်းတပ် ဩဂုတ် ၂

ချင်းပြည်နယ် မင်းတပ်မြို့နယ်တွင် မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် မင်းတပ်-ကန်ပက်လက် လမ်း၃၁ မိုင် ၆ ဖာလုံရှိ ချီချောင်း သံပေါင်ဘေလီ တံတားအလျားပေ ၉၀၊ အကျယ် ၁၂ပေ၊ ရှစ်ရွာ-တို့လိရွာကြားရှိ မုန်းချောင်း သံဘေလီ တံတားအလျားပေ ၁၇၀၊ အကျယ် ၁၂ ပေ၊

ပန်းအောရွာ-လှိယောရွာကြားရှိ အမ်လောင်းချောင်းကြီးတံတား အလျား ၁၈ ပေ၊ အကျယ် လေးပေ၊ ကြာလေလှိုင်းရွာ-ဒုမိဒိုရွာကြားရှိ မရှိန်လောင်းချောင်း ကြီးတံတား အလျား ၈၀ ပေ အကျယ် ၄ ပေ၊ ချွတ်ရွာ-ဟီးလောင်းရွာကြားရှိ မလှေးလောင်း ကြီးတံတား အလျား ၁၂ ပေ၊ အကျယ် လေးပေ၊ ကြက်ဥတင်ရွာ-စံလယ်ကြီး

ရွာကြားရှိ ယောချောင်းကြီးတံတား အလျား ၃၅ ပေ အကျယ် လေးပေနှင့် ကန်ပက်လက်မြို့-ပူကွန်းရွာကြားရှိ ချီချောင်းကြီးတံတား အလျားပေ ၁၂၀ အကျယ် လေးပေ စုစုပေါင်း တံတား ခုနစ်စင်း ရေထဲမျောပါခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(မင်းတပ် မြန်/ဆက်)

# ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ၂၀၁၅ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုး

တောင်ကြီး ဩဂုတ် ၂

ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ကြီးမှူးကျင်းပသည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ အခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၃၀ ရက် နံနက် ၈ နာရီက တောင်ကြီးမြို့နယ် အေးသာယာမြို့ သစ်တောစိုက်ကွင်းအတွင်း၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရှေးဦးစွာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် သစ်တောနှင့်သတ္တဝါဝန်ကြီး ဦးစိုင်းအိုက်ပေါင်းက အမှာစကားပြောကြားရာ၌ ယနေ့ကမ္ဘာပေါ်တွင် လူဦးရေတိုးပွားလာမှု ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု၊ သစ်တောများကို ခုတ်ထွင်ပြီး စိုက်ပျိုးမြေစဉ်ဆက်မပြတ်တိုးချဲ့လာမှု စသည်များကြောင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် အခြေအနေများ ယိုယွင်းပျက်စီးလာပြီး သစ်တောပြုန်းတီးခြင်း၊ သဲကန္တာရဖြစ်ထွန်းခြင်း၊ လေထုညစ်ညမ်းခြင်း၊ အိုဇုန်းလွှာပျက်စီးခြင်း၊ အက်စစ်မိုးရွာခြင်း၊ ရေမြေတိုက်စားခြင်း၊ ကမ္ဘာကြီးပူနေလာခြင်းများကို မိမိတို့နိုင်ငံအပါအဝင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများအားလုံး ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် သစ်ပင်များ စိုက်ပျိုးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သစ်တောသစ်ပင်များသည် ရာသီဥတုမျှတစေပြီး လူသားတို့၏ အခြေခံလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် စားဝတ်နေရေးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးရုံသာမက အန္တရာယ်ဖြစ်စေသည့် ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုဒ်ဓာတ်ငွေ့များ

ကိုစုပ်ယူ၍ လူတို့ အသက်ရှင်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် အောက်ဆီဂျင်ဓာတ်ငွေ့များကို ထုတ်ပေးလျက်ရှိသဖြင့် အဖိုးတန် သစ်တောသစ်ပင်များ အခွန်ရှည်စွာ တည်တံ့စေရန်နှင့် နောင်သားစဉ်မြေးဆက် စဉ်ဆက်မပြတ် ထုတ်ယူသုံးစွဲနိုင်စေရန် မိမိတို့၏အသိစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ပိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်း စိုက်ပျိုးကာကွယ် ဆောင်ရွက်သွားကြရန် မှာကြားလိုကြောင်း စသည်ဖြင့် ပြောကြားခဲ့သည်။  
ဆက်လက်၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် သစ်တောနှင့်သတ္တဝါဝန်ကြီးက ပြည်နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ခရိုင်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့ (INGO) များသို့ ပူးပေါင်း အသီးသီး ဖြန့်ဝေပေးအပ်ခဲ့သည်။  
ယင်းနောက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများနှင့် တက်ရောက်လာကြသော ဌာနဆိုင်ရာများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ပြည်သူ့လူထုများက သစ်ပင် များကို တပျော် တပါး စိုက်ပျိုးကြပြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သစ်ပင်စိုက်ပျိုးနေမှုအား လှည့်လည်ကြည့်ရှု အားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
အဆိုပါ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတွင် ထင်းရှူး၊ ချယ်ရီ၊ စိန်ပန်း၊ ပြာနှင့် ရေသင်းဝင် စသည့် သစ်ပင်မျိုးစုံ ၁၅၀၀ စိုက်ပျိုးခဲ့ကြသည်။ **စိုင်းသန်းကျော်(တောင်ကြီး)**

# မြောင်းမြမြို့ ကံ့ကော်မြိုင်ရပ်ကွက် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ဂိုဏ္ဍာ အဝတ်အထည်နှင့် သေးဝါးများ ထောက်ပံ့

မြောင်းမြ ဩဂုတ် ၂

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြောင်းမြမြို့ ကံ့ကော်မြိုင်ရပ်ကွက်၌ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများဖြစ်ကြသည့် စားနပ်ရိက္ခာနှင့် အဝတ်အထည်၊ ဆေးဝါးများကို ကူညီပံ့ပိုးပေးအပ်သည့် အခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၃၁ ရက်တွင် ကံ့ကော်မြိုင်ရပ်ကွက် အမှတ်(၉) ဇေယျမေဒနီအခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း၌ ဖွင့်လှစ်ထားသော ရေဘေးသင့်ပြည်သူများ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း၌ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဦးဝင်းကိုကို၊ မြောင်းမြခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးထွေးမြင့်၊ မြောင်းမြမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးမြင့်စိန်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ အရပ်ဖက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ ကြက်ခြေနီ၊ ဖိးသတ်နှင့် အမှတ်(၉၃) ခြေလျင်တပ်ရင်းမှ တပ်မတော်သားများ တက်ရောက်ကြပြီး ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ကိုယ်စား ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဦးဝင်းကိုကိုက ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား အားပေးစကားပြောကြားကာ လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းနောက် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့မှ ဆန်အိတ် ၄၀၊ မျက်နှာသုတ်ပုဝါ၊ ကျားဝတ်လုံချည်၊ မဝတ်လုံချည်၊ ဆပ်ပြာ၊ ရေသန့်ဘူး၊ ငါးသေတ္တာ၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်များ၊ အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဆန်းက အလှူငွေကျပ်ငါးသိန်း၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်ရီက အလှူငွေကျပ် ၂၂၀၀၀၀၊ မြောင်းမြမြို့နယ် ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီမှ အလှူငွေကျပ် ၁၅၀၀၀၀၊ အမှတ်(၉၃) ခြေလျင်တပ်ရင်းမှ အလှူငွေကျပ် ၁၀၀၀၀၀၊ မြောင်းမြမြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအထောက်အကူပြုကော်မတီမှ အလှူငွေကျပ် ၁၀၀၀၀၀၊ ကွယ်လွယ်ကျေးရွာ ပါတီတစ်ခုမှ အလှူငွေကျပ် ၅၀၀၀၀၊ ပြင်ပအလှူရှင်များမှ အလှူငွေကျပ် ၁၅၀၀၀ နှင့် ကြက်မွေးမြူရေးမြို့များမှ စေတနာရှင်များက ကြက်ဥများ လာရောက်လှူဒါန်းလျက်ရှိကြပြီး အလှူရှင်များ၏လှူဒါန်းမှုများအား ရေဘေးသင့်ပြည်သူများထံသို့ လက်ဝယ်အရောက် ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။

နောက်ဆုံးပတ်တွင် မိုးများအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် မြောင်းမြမြို့ အချို့နေရာများတွင် ရေကြီးနစ်မြုပ်မှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး ကံ့ကော်မြိုင်ရပ်ကွက် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းလေးခုဖွင့်လှစ်၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများအား အမှတ် (၉၃) ခြေလျင်တပ်ရင်းမှ ဆေးဝါးကုသမှုများ ပြုလုပ်ပေးနေကြောင်း သိရသည်။

စော်မင်းသွင်(မြောင်းမြ)

# ဖာပွန်မြို့နယ်တွင် လယ်ယာသုံး လက်တွန်းထွန်စက်နှင့် စပ်မျိုးစပါး၊ မြေဩဇာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်

ဖာပွန် ဩဂုတ် ၂

ကရင်ပြည်နယ် ဖာပွန်ခရိုင် ဖာပွန်မြို့တွင် ခေတ်မီစိုက်ပျိုးရေး နည်းစနစ်များဖြင့် စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး၊ မျိုးကောင်း မျိုးသန့်စပါးများဖြင့် စိုက်ပျိုးပြီး မိုးစပါးတစ်ဧကအထွက်နှုန်း တိုးစေရန် ရည်ရွယ်၍ ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ထောက်ပံ့သော လယ်ယာသုံး လက်တွန်းထွန်စက်၊ မျိုးစပါးများနှင့် ဓာတ်မြေဩဇာများ

ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲကို ဇူလိုင် ၃၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ဖာပွန်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနရုံးတွင် ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ရှေးဦးစွာ ဖာပွန်ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဆန်းဦးက အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးစောလှကြည်နှင့် စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်းများက ခေတ်မီ လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများ ကိုင်တွယ်ထိန်း

သိမ်းနည်း၊ သိပ္ပံနည်းကျပေါင်စနစ်ဖြင့် ပျိုးထောင်စိုက်ပျိုးပြီး မိုးစပါးတစ်ဧက အထွက်နှုန်းတိုးပေးအတွက် မျိုးကောင်း၊ မျိုးသန့်စပါးများ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မြေဩဇာများကို စနစ်တကျ အသုံးပြုရေး ပြောကြားခဲ့သည်။  
ဆက်လက်၍ ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သော လက်တွန်းထွန်စက်အား ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ ပေးအပ်ရာ မထော

ကျေးရွာအုပ်စု၊ ငါးအိပ်စုကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် တောင်သူများမှ လည်းကောင်း၊ ပုလဲသွယ်မျိုးသန့်စပ်မျိုးစပါးများကိုလည်းကောင်း၊ တစ်ဧကလျှင်တစ်အိပ်ခွဲနှုန်းဖြင့် အသုံးပြုရန် ယူရီးယားနှင့် ပုလဲဓာတ်မြေဩဇာ အိပ် ၁၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ်ရာ တက်ရောက်လာကြသော တောင်သူများက လက်ခံရယူခဲ့ကြသည်။ **ဧရာဝတီ(မြန်/ဆက်)**

# နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်သားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသင်တန်းကျောင်း(သထုံ)မှ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ဘက်စုံကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေးပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးတွေ့ဆုံ

သထုံ ဩဂုတ် ၂

နယ်စပ်ဒေသတိုင်းရင်သားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ဘက်စုံကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးအတွက် ဇူလိုင် ၃၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲက အဆိုပါ ကျောင်းတွင် တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက် အားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် တိုင်းရင်းသား ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူလေးများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံကာ ၎င်းတို့၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် နေထိုင်စားသောက်ရေးကဏ္ဍများ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုအခြေအနေများအား မေးမြန်းပြီး အနာဂတ်ကာလတွင် တိုင်းပြည်၏ သားကောင်း၊ သမီးမွန်လေးများ ဖြစ်လာစေရေးအတွက် ပညာပေး အားပေးစကားများပြောကြားကာ ချီးမြှင့်ထောက်ပံ့ပေးပေး



အပ်ခဲ့သည်။  
အဆိုပါကျောင်းတွင် ဝေးလံခေါင်ဖျားသည့် ကျေးရွာများမှ ကရင်၊ ပအိုဝ်း၊ မွန်တိုင်းရင်းသား ကျောင်းသား ၈၀ နှင့် ကျောင်းသူ ၈၀ တို့က ပဉ္စမတန်းမှ အဋ္ဌမတန်းအထိ ယခု

၂၀၁၅-၂၀၁၆ ပညာသင်နှစ်မှ စတင်ကာ ပညာသင်ကြားကြလျက်ရှိကြောင်း တာဝန်ခံ ကျောင်းအုပ်ကြီး ဦးမိုးကျော်၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

# ဆိုင်ကယ်နှင့် မသင်္ကာဖွယ် တွေ့ရှိသူအား အမှုဖွင့် စစ်ဆေးလျက်ရှိ

ဧရာဝတီ ဩဂုတ် ၂

ဇူလိုင် ၃၀ ရက် နံနက် စောစောပိုင်းတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းမြို့နယ် ရမည်းသင်းခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် သက်သေများနှင့်အတူ နယ်မြေအတွင်း လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်နေစဉ် ရမည်းသင်းမြို့ လက်ဆည်ကန်ရပ် ရန်ကုန်-မန္တလေးကားလမ်းဘေး၌ ၁၁၀/- ဇောင်ရှမ်း-၁၂၅ အနီရောင်ဆိုင်ကယ်နှင့် မသင်္ကာဖွယ် လူတစ်ဦးအား စစ်ဆေးခဲ့သည်။

စစ်ဆေးချက်အရ ရမည်းသင်းမြို့နယ် အိုင်ပုတ်ကျေးရွာနေ ဟိန်းမင်းဦး ၁၉ နှစ်ဖြစ်ပြီး ဆိုင်ကယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထားတစ်စုံတစ်ရာ ပြောဆိုပြသနိုင်ခြင်းမရှိသောကြောင့် ၎င်းအား ရမည်းသင်းမြို့မရဲစခန်း (ပ) ၁၆၈/၂၀၁၅၊ ပြစ်မှုပုဒ်မ ၃၇၉/ကျင့် ၅၄ ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ **ကြေးမုံ**



ပြည်တွင်းရေးရာ

ပဲခူးမြို့အမှတ်(၈)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းတွင် လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးအတွက် အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲပြုလုပ်

မေမြတ်စော့ ၂  
မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ လူကုန်ကူးမှု တားဆီးနိုင်ရေးရဲတပ်ဖွဲ့သည် ပြည်သူများ လူကုန်ကူးမှု အန္တရာယ်မှ ကင်းဝေးစေရန်အတွက် စဉ်ဆက်မပြတ် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ပြည်သူများအား လူကုန်ကူးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဆောင်ရန်၊ ရှောင်ရန်များ၊ ပြောင်းလဲဖြစ်ပေါ်နေသည့် လူကုန်ကူးမှုဖြစ်စဉ်များကို သိရှိစေရန် အသိပညာပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီမှ ၁၁ နာရီခွဲအထိ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့ အမှတ် (၈) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း အစည်းအဝေးခန်းမတွင် ပြုလုပ်သည့် လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲတွင် အမှတ်(၃)လူကုန်ကူးမှု တားဆီးနိုင်ရေးရဲတပ်ဖွဲ့(ပဲခူး) မှ ရဲအုပ်လှဖုန်းက ရွှေ့ပြောင်းသွားလာ လုပ်ကိုင်ခြင်းနှင့် ကြိုတွေ့နိုင်သည့် အခက်အခဲများ၊ ဆောင်ရန်၊ ရှောင်ရန်အချက်များ၊ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားသည့် အချက်များ၊ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာလုပ်ကိုင်ရာမှ လူကုန်ကူးမှုခံရနိုင်ဖွယ်အခြေအနေများ၊ လူကုန်ကူးမှုနှင့်လူမှောင်ခိုမှု ကွဲပြားခြားနားပုံ၊ လူကုန်ကူးမှုဖြစ်ပေါ်လာပုံ နောက်ခံသမိုင်းကြောင်း၊ လူကုန်ကူးမှု တားဆီးကာကွယ်ရေး ဥပဒေနှင့်ပြစ်ဒဏ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည့် လူကုန်ကူးမှုဖြစ်စဉ်များနှင့် လူကုန်ကူးသူများ အသုံးပြုလေ့ရှိသည့်နည်းလမ်းများအကြောင်းကို အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့သည်။

ယင်း ဟောပြောပွဲသို့ တက်ရောက်လာသည့် ဆရာ၊ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ စုစုပေါင်း ၂၆၀ တို့အား ပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။

ကြေးမုံ

ရေဘေးသင့် အိမ်ထောင်စုများအား စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် သောက်ရေသန့်ဘူးများ ထောက်ပံ့

မြင်းမူ ၂  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မြင်းမူမြို့နယ် အတွင်းရှိ မူးမြစ်ရေဝင်ရောက်လျက်ရှိသည့် ကျေးရွာများမှ ရေဘေးသင့် အိမ်ထောင်စုများထံသို့ ဇူလိုင် ၃၁ ရက်က စက်လှေများဖြင့် သွားရောက်ပြီး စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် သောက်ရေသန့်ဘူးများ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရေဘေးသင့် ကျေးရွာများဖြစ်သည့် သပြေသာ၊ ပုံညာ၊ ညောင်မြစ်၊ မေဂျာနှင့် မေရကျေးရွာများမှ အိမ်ထောင်စု ၈၂၆ စု၊ အိမ်ထောင်စုဝင်ပေါင်း ၃၅၄၅ ဦးအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာ ထမင်းထုပ်များ၊ အသင့်စားခေါက်ဆွဲခြောက်ထုပ်များနှင့် သောက်ရေသန့်ဘူးများကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါ ရေဘေးသင့် အိမ်ထောင်စုများထံသို့ သွားရောက်ထောက်ပံ့ပေးရာတွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင် သစ်တော၊ သတ္တုနှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီး ဦးသန်းထိုက်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စား

လှယ် ဦးသောင်းမြင့်၊ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဇော်၊ မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သင်းသင်းနိုင်နှင့် အသင်းဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မြတ်သုခလူမှုကူညီရေးအသင်းဝင်များက စက်လှေများဖြင့် သွားရောက်ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြင်းမူမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေဘေးသင့် ကျေးရွာများအတွက် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် မြို့ပေါ်(၄)ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာများမှ စေတနာရှင်၊ အလှူရှင်များက အသင့်စား ခေါက်ဆွဲခြောက်ထုပ်များ၊ မုန့်ထုပ်များနှင့် သောက်ရေသန့်ဘူးများကို နေ့စဉ်လှူဒါန်းလျက်ရှိသည်။

ယင်းသို့လှူဒါန်းရာတွင် မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် မြတ်သုခလူမှုကူညီရေးအသင်းဝင်များက ရေဘေးသင့်ကျေးရွာများသို့ စက်လှေများဖြင့် သွားရောက်ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အောင်စိုးဇော်



မိတ္ထီလာသီးကုန်း ၂၈၅ မိုင် အရေးပေါ်ရှေးဦးပြုစုခြင်း စခန်းအဆောက်အအုံသစ် တည်ဆောက်

မိတ္ထီလာ ၂  
မိတ္ထီလာမြို့ ရန်ကုန်-မန္တလေးအမြန်လမ်း သီးကုန်း ၂၈၅ မိုင် ယာဉ်ရပ်နားစခန်းအနီးတွင် အရေးပေါ်ရှေးဦးပြုစုခြင်း စခန်းအဆောက်အအုံသစ်အား သံမဏိကိုယ်ထည် (Steel Structure) ဖရိုန့်များဖြင့်တည်ဆောက်လျက်ရှိပြီး ၆ လခန့်ဖြင့် ပြီးစီးအောင် တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“သီးကုန်း ၂၈၅ မိုင် ယာဉ်ရပ်နားစခန်းအနီးတွင် အရေးပေါ် ရှေးဦးပြုစုခြင်း စခန်း အဆောက်အအုံသစ်ကို စင်ကာပူနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းရဲ့ လှူဒါန်းငွေကျပ် ၃၅၃ သိန်းကျော်ဖြင့် ဆောက်လုပ် တာဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိအဆောက်အအုံ

သစ်ကို ဆောက်လုပ်နေပြီး သံမဏိကိုယ်ထည်(Steel Structure) ဖရိုန့်တွေနဲ့ တည်ဆောက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ စတင်ဆောက်လုပ်တာ တစ်လခွဲကျော်လောက်တော့ရှိပြီ။ ခြောက်လခန့်နဲ့ အပြီးတည်ဆောက်သွားမှာပါ။

“အခုတော့ အခြေခံလိုအပ်ချက်ဖြစ်တဲ့ စက်ရေတွင်း တူးဖော်တာ၊ အုတ်ကန်တည် ဆောက်တာတွေတော့ ပြီးသွားပါပြီ။ အဆောက်အအုံအသစ် ပြီးသွားရင်တော့ ယခင်ထက် ပိုမိုအဆင်ပြေချောမွေ့စွာနဲ့ အမြန်လမ်းပေါ်ကအရေး ပေါ်ကိစ္စတွေကို ကူညီဆောင်ရွက်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု မိတ္ထီလာမြို့နယ် ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ ဒုတိယတပ်ရင်းမှူး ဦးနေဦးက

ပြောသည်။ မိတ္ထီလာ ၂၈၅ မိုင် ယာဉ်ရပ်နားစခန်းအနီးတွင် ယာယီအရေးပေါ်ရှေးဦးပြုစုခြင်းစခန်းကို ရန်ကုန်မှ မန္တလေးဘက်သို့ သွားရာလမ်းဘက်အခြမ်း၌ အမြန်လမ်းထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး အဖွဲ့ပိုင် အဆောက်အအုံတစ်ခုတွင် ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၂ ရက်က စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

ယင်းယာယီအရေးပေါ်စခန်း၌ ယနေ့အချိန်အထိ အမြန်လမ်းပေါ်တွင်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ယာဉ်မတော်တဆမှု ၉၉ မှုကျော်တွင် ဒဏ်ရာရ လူနာများကို အရေးပေါ်ကူညီကယ်ဆယ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ ချမ်းသာ (မိတ္ထီလာ)

ရေနံချောင်းတွင် အမျိုးသားတစ်ဦး အိမ်သာကျင်းအတွင်း သေဆုံး

ရေနံချောင်း ၂  
ရေနံချောင်းမြို့နယ် သုံးဆယ့်ခြောက်ကျေးရွာတွင် အမျိုးသားတစ်ဦး အိမ်သာကျင်းအတွင်း ဖုန်းဆင်းကောက်ရာမှ သေဆုံးသွားခဲ့ကြောင်း ရေနံချောင်းမြို့မရဲစခန်းမှ သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ဇူလိုင် ၂၉ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲခန့်က ရေနံချောင်းမြို့နယ် သုံးဆယ့်ခြောက်ကျေးရွာတွင် အမျိုးသားတစ်ဦး အိမ်သာကျင်းအတွင်းဆင်းခဲ့ရာမှ သေဆုံးသွားခဲ့ကြောင်း သတင်းအရ လက်မှတ်ကုန်းနယ်မြေရဲစခန်းမှူး ဒုရဲအုပ်အောင်ဆန်းဝင်းအင်းဖြစ်နေရာသို့ သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့သည်။

သေဆုံးသူမှာ သိန်းမင်းကျော် အသက်(၂၉)နှစ် သုံးဆယ့်ခြောက်ကျေးရွာနေသူဖြစ်ပြီး တစ်ရွာတည်းနေ ဒေါ်စိန်ကြည်၏ အိမ်ဝင်းအတွင်းရှိ အိမ်သာကျင်းထဲသို့ ကျနေသော လက်ကိုင်ဖုန်းအား ဆယ်ပေးရန် ငွေကျပ် ၅၅၀၀ ယူ၍ အဆိုပါအိမ်သာကျင်းအတွင်း ဆင်းဆယ်ရာမှ သေဆုံးသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမှုစစ်ရဲအရာရှိ၏စစ်ဆေးချက်အရ သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ လက်မှတ်ကုန်း နယ်မြေရဲစခန်းမှ သေမှုသေခင်းအမှတ်စဉ် ၃/၂၀၁၅ ဖြင့်အမှုဖွင့်ထားသည်။ ကြေးမုံ

ပထမဦးဆုံးမြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ အရည်အသွေးပြည့်မီကြောင်းထောက်ခံချက်ရရှိထားသည့် နေရာထိုင်စောင့်ထား။ 3 Years. Rain Flower. Customer များအတွက် မိုးရာသီ အမျိုးအစားကောင်း ထီးလက်ဆောင် (Sept, လကုန်အထိ)

နတ်သမီးရဲ့ တန်ခိုးရှင်. ပီနိုဝေယံ သက္ကတဝင်း. မုဆောင် တိုးဦး ထွေးထွေး ဇိုအောင်ထွန်း မိုးမင်း နဲ့ မိုးသားမုဆူ. ၄ - ၈ - ၂၀၁၅ (အင်္ဂါနေ့) မဟာရန်ကုန်မြို့နယ်မြို့နယ်

အသုံးဆက်စပ်ရေး



ကမ္ဘာ့ကုန်ကျယ်သရွေ့ဝယ်

တက္ကသိုလ်ဘုန်းနိုင်

ရသစာပေသည် စာဖတ်ပရိသတ်များအား ညှို့ယူဖမ်းစားနိုင်၏။ ထိုစာပေကို ရသမြောက်အောင် ရေးဖွဲ့နိုင်ရန်မှာ စာရေးသူ၏ စာဖတ်ပရိသတ်အပေါ်ထားရှိသော စေတနာမှာ အရေးပါ၏။ ဆရာတက္ကသိုလ်ဘုန်းနိုင် မှာ စာဖတ်သူများအပေါ် အကျိုးအမြတ်မပါ။ ဆန္ဒစွဲမရှိ။ ရိုးသားစွာဖြင့်ဘဝနှင့် ခံစားမှုတစ်ထပ်တည်းကျအောင် ရေးသားနိုင်သော စေတနာရှိ၏။ ထို့ကြောင့် ဆရာ၏ ရသစာပေများမှာ စာဖတ်ပရိသတ်များကြား ဝယ် ယနေ့ထက်တိုင် တောက်ပနေဆဲဖြစ်၏။ ဆရာ၏ စာပေတွင် လူတို့၏ စိတ်၊ လူတို့၏ ဘဝအမှန်တို့ကို သူတို့ဖြစ်သကဲ့သို့ ရာခိုင်နှုန်း အခြေအနေများနှင့် ထင်ဟပ်ဖော်ပြရာတွင် အရောင်အညွှန်းမရှိဘဲ ပကတိ အခြေအနေပေါ်လွင်အောင်ရေးဖွဲ့ထား၏။ ထို့ကြောင့်ခံစားမှုများနှင့်အတူ ဘဝအတွေးအခေါ်များလည်းရ၏။ အသိအမြင်များလည်း တိုး၏။ ခေတ်သမိုင်းကိုလည်း ထင်ဟပ်မြင်နိုင်၏။ ဤသည်ကား စာရေးသူ၏ စေတနာ အရင်းခံဖြစ်၏။ ယခု 'ကမ္ဘာ့ကုန်ကျယ်သရွေ့ဝယ်' တွင်လည်း စာဖတ်ပရိသတ်များ ဤသို့ ရှုမြင်ခံစားနိုင် မည်ဟုယုံကြည်ပါသည်။ (စာတည်း)

ယမန်နေ့မှအဆက်... "ဖရဲသီးဈေးကလည်း ဒီအတိုင်းပဲ၊ စကားစပ်မိလို့ ပြောရဦးမယ်။ ကျွန်တော် ရှမ်းပြည်နယ်ဘက် အလည်သွားရင်း သိခဲ့ရတယ်။ ကျွန်းတိုဘက်မှာ ခရမ်းချဉ်သီးတစ်ပိဿာကို ကိုးကျပ်ပေးစားရသတဲ့။ ရန်ကင်းနဲ့ မန္တလေးမှာတောင် ရာသီလိုက်ပြီး ခရမ်းချဉ်သီး တစ်ပိဿာကို ပြားလေးဆယ်ခြောက်ကျပ်လောက် ပေးဝယ်ရတယ်။ ဒီရာသီမှာ မကွေးဈေးကတော့ တစ်ပိဿာကို ပြားအစိတ်လောက်ပဲရှိတယ်။ အဲဒါတောင် ဝယ်မယ့်လို့ မရှိဘူး။"

ကမ္ဘာမှာ ခရမ်းချဉ်သီးတို့... ဖရဲသီးတို့... ငှက်ပျောသီးတို့... သရက်သီးတို့ကို အရုပ်ထု ဆေးဆိုးပြီး မျက်စိနဲ့ တင် အရာသာခံ တင်းတိမ်နေရတဲ့ နိုင်ငံတွေအများကြီး ရှိတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ပြည်မှာက ပေါများနေတယ်။ ဒါပေမဲ့ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သူတွေက ငတ်နေ ပွဲနေရတယ်။ အဘိုးကြီးက ခေါင်းတညိတ်ညိတ်နှင့် ဆက်လက် နားထောင်နေ၏။

ကယားပြည်နယ်(အရဟံ)ဓမ္မာရုံ
တတိယအကြိမ် ဝါဆိုသင်တန်း ဆက်ကပ်ခြင်း ဖိတ်ကြားလွှာ
ရန်ကင်းမြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ စွယ်တော်မြတ်စေတီဝင်းအတွင်းရှိ ကယားပြည်နယ်(အရဟံ)ဓမ္မာရုံကြီးတွင် တတိယအကြိမ် ဝါဆိုသင်တန်းဆက်ကပ်ခြင်းကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ ကယားပြည်နယ်သူ/ပြည်နယ်သားများ၊ ကယားပြည်နယ်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ကျောင်းသူ/ကျောင်းသားများသည် ဖိတ်စာရသည်ဖြစ်စေ၊ မရသည်ဖြစ်စေ၊ ကြွရောက်ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

သိပ္ပံပညာဝင်ရမယ်၊ စိုက်ပျိုးခြင်းဆီကိုလည်း ဝင်ရမယ်၊ သို့လျှင်ခြင်းဆီကိုလည်း ဝင်ရမယ်၊ ဖြန့်ဖြူးခြင်းဆီကိုလည်း ဝင်ရမယ်၊ သုံးဖက်စလုံးဆီ ဝင်ရမယ်၊ တစ်ဖက်တည်း ဆီ ဝင်နေရုံနဲ့ အကျိုးမထူးနိုင်ဘူး၊ တစ်ခါတလေတော့ သို့လျှင်ခြင်းနဲ့ ဖြန့်ဖြူးခြင်းဟာ ပိုအရေးကြီးနေတယ်လို့ ထင်မိတယ်။ ယေဘုယျပြောရရင် ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံဟာ ရာသီဥတုရော မြေအကျယ်အဝန်းနဲ့ မြေဩဇာဘက်မှာ ရော သင့်တင့်ပါတယ်လို့ ဆိုနိုင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ တောင်သူလယ်သမားကြီးတွေ အထူးသဖြင့် မိုးခေါင်ရေရှား အရပ်က တောင်သူလယ်သမားကြီးတွေဟာ ဇွဲလုံလုံ ဝီရိယနဲ့ ပြည့်စုံကြပါတယ်။ သူတို့ရဲ့ ရှုထောင့်ကနေကြည့်ရင် သီးနှံ ပိုမိုထွက်နေထက် ထွက်သမျှ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိရေးက ပိုအရေးကြီးနေတယ်။ မနက်ကစောမှာ ကျွန်တော် တွေ ခွဲရတဲ့ ကိုင်းသမားကြီးလို့ အသီးအနှံတော့ ထွက်အောင် သူကြိုးစားခဲ့ပြီးပါပြီ။ ထွက်လည်း ထွက်နေပါပြီ။ ဒါပေမဲ့ ရာသီချိန်မှာ ကုန်လိုင်တော့ ဝယ်အားထက် ရောင်းအားက ကြီးနေတယ်။ ဒီတော့ ဈေးက မရဘူး၊ ကုန်ကလည်း ပုပ်ကုန်ဖြစ်နေတယ်။ ချဉ်သီးပင်အောက် ချဉ်သီးရှားတယ် ဆိုတဲ့ စကားပုံရှိတယ်။ အမှန်က ဒီစကားပုံက ခြင်းချက် အဖြစ်နဲ့သာ မှန်ပါတယ်။ ယေဘုယျကတော့ ချဉ်သီးပင်အောက် ချဉ်သီးပေါ်နေပြီး ချဉ်သီးပင်ခဲဝေးရာမှာ ချဉ်သီးရှားနေတယ်။ ဆိုလိုတာက ထုတ်လုပ်တဲ့ တောင်သူလယ်သမားမှာလည်း အကျိုးမရှိ၊ စားသုံးသူတွေအတွက်လည်း ရာသီချိန်မှာ ပေါပေမယ့် ကျွန်တို့အချိန်မှာ ငတ်နေရတယ်။ တစ်နေရာမှာ ပေါနေပေမယ့် တစ်နေရာမှာ ရှားနေရတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လည်း သို့လျှင်ခြင်းနဲ့ ဖြန့်ဖြူးခြင်းဟာ ပိုအရေးကြီးတယ်လို့ ကျွန်တော် ထင်မိတာပါ။ ခက်တာက ဒီအချက်တွေကို တက်ခွဲတဲ့ အဖို့ရတိုင်း မမြင်ဘူး။ တစ်ခါ ပညာရေးလောကက လူတစ်ယောက်အနေနဲ့ ပြောရရင် ကျွန်တော်တို့ ပညာရေးစနစ်မှာလည်း ဒီပြဿနာတွေကို ဖြေရှင်းနိုင်တဲ့ ပညာရပ်တွေကို မသင်ပေးနိုင်ဘူး။ သင်ပေးရကောင်းမှန်းလည်း မသိဘူး။ သင်ယူချင်တဲ့ လူငယ်တွေလည်း မရှိသေးဘူး။

မြေကွက်များဝယ်လို့သည်
ရန်ကင်းမြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း) ဆိပ်ကမ်း တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း
မြို့နယ်များရှိ မြေကွက်များ ဝယ်လို့သည်။
-၀၉-၄၄၀၀၂၅၇၄၂
၀၉-၄၂၀၁၀၇၀၂၁
၀၉-၇၃၂၄၆၅၇၆

ပါတော့မယ်၊ ဦးက စောစောက ပြောတယ်။ ဦးတို့က သားကို အကုန်ပေးပေး ကောင်လင်ပိုတယ် ပြောတယ်။ မှန်ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ဦးတို့လို ကျောင်းသားမိဘတွေ ကုန်ရတဲ့ငွေက ကျောင်းလခ၊ စာအုပ်ဖို့၊ ကျောင်းဆောင်နေရင် ကျောင်းဆောင်ခ၊ နောက် မှန်ဖို့၊ ဝတ်စားဆင်ယင်စရိတ်၊ ခရီးစရိတ်၊ ဒါလောက်ပါပဲ။ အဲဒီစရိတ်တွေအနက် ကျောင်းလခကလွဲရင် ကျန်တာက ကိုယ့်သားသမီးအတွက်ချဉ်းပဲ ကုန်တာ။ နိုင်ငံတော်ရဲ့ ဘဏ္ဍာရေးရန်ပုံငွေထဲ ဝင်သွားတာ မဟုတ်ဘူး။ ကျောင်းလခ ဆိုတာဟာလည်း ပညာရေးဘဏ္ဍာရေး ရန်ပုံငွေ သမုဒ္ဒရာမှာ မိုးတစ်ပေါက်လောက်ပဲ အရာရောက်တယ်။ ကျန်တဲ့ မြစ်ကြီးငါးသွယ် မြစ်ငယ်ငါးရာလို့ ပညာရေး ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေထဲ အလုံးအရင်းနဲ့ စီးဝင်ရောက်လာတဲ့ ငွေတွေက ရှေးဆွေခုနစ်ဆက် နောက်ဆွေခုနစ်ဆက် တက္ကသိုလ်ကို မရောက်ဖူးတဲ့။ မရောက်လိမ့်မယ့် တောင်သူလယ်သမားကြီးတွေရဲ့ အခွန်ငွေကလာတယ်။ ဒါပေမဲ့ သူတို့ခံစားရမှုမှာက မကုန်ကုန်ကြဘူး။ ကုန်ကုန်ရ ကောင်းမှန်းလည်း မသိဘူး။ မသိတဲ့အပြင် သူတို့ငွေနဲ့ တက္ကသိုလ်က ဘွဲ့ရလာပြီး အရာရှိဖြစ်လာတဲ့ လူတွေကိုဆီးကြို ရှိခိုးနေ ကြရမှာပေးတယ်။ ဘယ်သူတွေက ပိုင်ဖို့ကောင်းနေပါ သလဲဦး။"

ချစ်မိင်သမ္မာ 562829, 09-73198239
569782, 09-450006779
- ရှေ့တောင်ငူဖြူဘွဲ့တော် (သီးသန့်) (၂/၃) ကား၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရေး ဖိတ်ပေးပါသည်။
- ရှေ့တောင်ငူဖြူဘွဲ့တော်၊ မန္တလေး၊ ဖြင့်ဦးလွင် (၃/၄)
- ရှေ့တောင်ငူဖြူ၊ မန္တလေး၊ ဖြင့်ဦးလွင်၊ ဝက်ကိုင်း၊ နံရောင် (၄/၄) ရောင်းသား
- ရှေ့တောင်ငူဖြူ၊ မန္တလေး၊ ဝက်ကိုင်း၊ ဝက်၊ ဝှမ်း (၄/၄) (အင်္ဂါ၊ သေကြာ)

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း ဖြေဆို၊ အောင်မြင်ပြီးသူများအတွက်
UK ပညာရေးလမ်းကြောင်းများနှင့် IT အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ
ပညာရေး ဆွေးနွေးပွဲ
- တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း ဖြေဆို၊ အောင်မြင်ပြီးသူများအတွက် UK မှတိုက်ရိုက်ချီးမြှင့်မည့် ကွန်ပျူတာသိပ္ပံဘွဲ့၊ ကို 3+0 (သို့) 2+1 ပုံစံဖြင့် ရယူနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများအကြောင်း။
- နိုင်ငံတကာအဆင့် IT အင်ဂျင်နီယာ တစ်ယောက်ဖြစ်စေရန် လေ့လာရမည့် ဘာသာရပ်များအကြောင်း နှင့် တတ်မြောက်မှုကို သေချာစေမည့် စစ်ဆေးအကဲဖြတ်မှုများ။
- မိမိအရည်အချင်း ရှိသလောက် အမြင့်မားဆုံး အောင်မြင်မှုကိုရယူလိုသော လူငယ်များအတွက် စောင့်ကြိုနေသော IT အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ။
(၁၀)တန်း အောင်မြင်ပြီးသူများ အနေဖြင့် စိတ်ဝင်စားရာ ဘာသာရပ်နှင့် ကျောင်းရွေးချယ်မှု မှန်ကန်ရန်မှာ အလွန်ပင် အရေးကြီးသောကြောင့် ကျောင်းသားများနှင့် မိဘများကိုယ်တိုင် တက်ရောက်ရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
ဟောပြောမည့်သူ ..... ဦးစင်းထိန်ဝင်း (GUSTO International College)
နေ့ရက် ..... ၆.၈.၂၀၁၅ (ကြာသပတေးနေ့)
အချိန် ..... နံနက် ၁၀နာရီ မှ ၁၂နာရီ ထိ
နေရာ ..... Sule Shangri - La Hotel (တောင်ငူခန်းမ)
လူဦးရေကန့်သတ်ထားပါသဖြင့် ကြိုတင်စာရင်းပေး (အခမဲ့) တက်ရောက်ပါရန်
Call Now : 09 8628806, 09 73031302, 01 504632

Glory Hope Education Centre
အစိုးရတရားဝင် ကိုရီးယား အလုပ်ဝင် Professional
ကျွမ်းကျင်ဆင်စားနည်းကြောင်း Better Tomorrow
EPS - TOPIK
(ကိုရီးယားဘာသာစကားအရည်ချင်းစစ် စာမေးပွဲ)
ပညာအရည်ချင်းမလိုဘဲ
သင်လည်း ကိုရီးယားမှာ ပိုကံဆံ့ရာရှိ သွားကြရီ။
- လစာ(၁၅)သိန်း ဝန်းကျင် ရရှိနိုင်သော အာမခံချက်။
- မြန်မာစကား၊ ကျွမ်းကျင်သော ကိုရီးယားလူမျိုးဆရာ Kim သင်ကြားပို့ချရက်များ
- ကိုရီးယား ဘာသာစကားကို လုံးဝမတတ်သူများအတွက် အခြေခံမှစာမေးပွဲအောင်မြင်သည်ထိတာဝန်ယူ သင်ကြားပေးနေပါသည်။
- တန်းခွဲသစ်များကို (၉.၈.၂၀၁၅)နေ့ နောက်ဆုံးလက်ခံပါမည်။
တွေဝေနေတဲ့ အရင်ဆုံး မှန်းဆက်ပြီး တိုင်ပင်ဆွေးနွေးကြည့်လိုက်ပါ။
လိပ်စာ ချမ်းသာပလာဇာ(ပုဇွန်တောင်)ခုထပ်၊ အထက်ပုဇွန်တောင်လမ်း
ဖုန်း ၃၉၇၅၀၂၊ ၂၉၉၃၃၃၊ ၀၉၅၁၅၀၅၈၂
ကမာရွတ် ၅၁၂၈၀၄၊ ၀၉၃၀၀၉၃၇၉၂၊ ၀၉၇၉၅၈၃၂၁၀၀
(အနီးဆုံး အရည်ချင်းစစ် စာမေးပွဲ ဖြေဆိုနိုင်ရန်အတွက် တန်းခွဲသစ် တောင်းလက်ခံနေပါပြီ)

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာချက်
ရန်ကင်းမြို့၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၄၀၊ မြေကွက်အမှတ်-၁၃၈၄/ခ၊ ၀၀၅(၁)လမ်း၊ (အ-၁၄)ရပ်ကွက်၊ ပန်းခြံ(၉)အကျယ်အဝန်းပေ(၂၀x၆၀)ရှိပါမိမိ မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အားလုံးတို့သည် ဖြို့ရွာနှင့် အိုးအိမ်ဖွဲ့ပြီး ရှေးဦးစီးဌာနတွင် ဒေါ်အိုးဝင်း [၁၂/လမန်(နိုင်)] ၀၉၃၉၃၉၃၀ အမည်ဖြင့် ချထားပေးသောမြေကွက် ဖြစ်ပါသည်။ ယခုအပိုင်ရောင်းချသူ ဦးဇော်ထွန်းအောင်(၁၄/ဘကလ(နိုင်)) ၀၄၂၅၅၁၂ က ဆက်စပ်စာချုပ်အရ မိမိပိုင်ဆိုင်သည်ဟု ဝန်ခံကတိပြုအောင် သွင်းငွေ ကျွန်ုပ်တို့အိမ်ထိုင်ဆွဲ က အဆိုပါမြေကွက်အား အပြီးအပိုင် လက်ရောက်ဝယ်ယူထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ ပြီးဆုံးတိုင်အောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါသောကြောင့် ကန်ကွက်လို့သူ များသည် (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ သို့ လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဒေါ်အေးနန္ဒာဝင်း(စဉ်-၁၀၁၂၆) ဖြင့် (LLB, DBL, DML)
ဒေါ်မိလင်စာလင်း(စဉ်-၃၀၄၉၀) ဖြင့် (LLB, DBL, DML)
Human Resources Management အထက်တန်းရေးနေ
အမှတ်-၂၄(A-7) ဩဘလမ်း၊ ကျောက်မြောင်းကြီးရပ်ကွက်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
ဖုန်း-၀၉-၉၃၀၂၅၅၇၂၊ ၀၉-၇၃၀၃၇၂၆၄



ပြည်တွင်းရေးရာ



မန္တလေးစွယ်တော်မြတ်စေတီတွင် ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့ ဘုရားဖူးများဖြင့်စည်ကား

မန္တလေး၊ ဩဂုတ် ၂

မန္တလေးစွယ်တော်မြတ်စေတီသည် ညစဉ် ဘုရားဖူးများဖြင့် စည်ကားသောစေတီပင် ဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် ဝါတွင်းကာလနေ့လယ်ပိုင်းတွင် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးကားများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဗုဒ္ဓစွယ်တော်မြတ်စေတီသည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ပီကင်းမြို့တွင် ကိန်းဝပ်စံပယ်တော်မူသော ဗုဒ္ဓ၏ အထက်လက်ဝဲစွယ်တော်မြတ်ကြီးအား ၁၉၄၄၊ ၁၉၉၆၊ ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပင့်ဆောင်ပူဇော်စဉ်တွင် စွယ်တော်မြတ်နှစ်ဆူကို ရင်ငွေ့တော်ခိုလှုံစေကာ စွယ်တော်မြတ်နှင့်အတူ အပူဇော်ခံခဲ့ရသည်။ ထိုစွယ်တော်နှစ်ဆူထဲမှတစ်ဆူကို မန္တလေးမြို့ အမရပူရမြို့နယ် မဟာဓမ္မရံသီကုန်းတော်၌ စွယ်တော်မြတ်စေတီတစ်ဆူတည်ကာ တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့သည်။ စွယ်တော်မြတ်စေတီ တည်ရာတွင် မြန်မာ့ရိုးရာ ရှေးထုံးအစဉ်အလာအတိုင်း မင်္ဂလာအခမ်း

အနား ကိုးမျိုးကို ပြုလုပ်ကာတည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့သည်ဟု သိရသည်။ စွယ်တော်မြတ်စေတီ (မန္တလေး)သည် မဟာဓမ္မရံသီကုန်းမြေတွင်ဝတ္ထုကံမြေအပိုင်းအခြား ၁၁၃ ဒသမ ၅၆ ဧကပေါ်တွင် အသွင် ၁၀၈ တောင်အမြင့်ဆောင်ကာ ဘုရားဂုဏ်တော်ကိုးပါးကို အာရုံထား၍ မုဒြာကိုးပါး၊ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားဆင်းတုတော် ကိုးဆူ၊ မုခ်ကိုးမုခ်၊ ဘုံကိုးဆင့်ဖြင့် တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့သည်။ စေတီတော်ဉာဏ်တော်အမြင့် ၁၀၈ တောင် ၁၆၂ ပေ၊ ဖိနပ်တော် ၁၅၂ ပေ၊ ပန်းတင်ခုံ ကိုးပေ၊ တိုင်ကြီး ၄၅ လုံး၊ မုခ်ဦးကြီးကိုးမုခ်၊ သရက်ကင်း လှေကားခုနစ်စုံ၊ မကာရံလှေကားကိုးစင်း၊ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်ကိုးဆူ၊ အရန်စေတီကိုးဆူ၊ ရောင်လင်းပေါက် ၂၇ ပေါက်၊ ကာလသာအိုး ၂၇ အိုး၊ ပစ္စယာငါးဆင့်၊ ကြာဝန်းကြေး ဝန်းသုံးဆင့်၊ ကွမ်းတောင် အမြင့် ၃၇ ပေ၊ အ ထွတ်စေတီ ဉာဏ်တော်အမြင့် ၃၀ ပေ၊ ဗြဟ္မာရုပ်ကိုးရုပ်၊ ဝိသုကာမုနတ် ကွန်းကိုးခု ခြင်္သေ့ရုပ် ၃၆ ရုပ်နှင့် ၁၉၉၅ ခုနှစ်ဩဂုတ် ၄ ရက် မှ ၁၉၉၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက် အတွင်း

တည်ထားခဲ့သည်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရက် နံနက် ၇ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် လှုပ်ခဲ့သော ငလျင်ကြောင့်မြေခဲခဲ့သော စိန်ဖူးတော်အား နိုင်ငံတော်အစီအစဉ်ဖြင့် ရွှေ ၉၃ ကျပ် ၁၅ ပဲခန့်နှင့် မိုးကုတ်ရောင်စုံကျောက် ၂၀၆ ပွင့်စီခြယ်၍ ပြုပြင်မွမ်းမံပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ် မေလ ၁၉ ရက်တွင် စိန်ဖူးတော်အသစ်တင်လှူခြင်း အခမ်းအနားကို ကျင်းပခဲ့သည်။ ယခုအခါ မန္တလေးစွယ်တော်မြတ်စေတီ၌ ဝါတွင်းကာလများတွင် နေ့စဉ်ဘုရားဖူးများဖြင့် စည်ကားနေပြီး အခါကြီးရက်ကြီး လပြည့် နေ့၊ ညများတွင် ဘုရားဖူးများစည်ကားလေ့ရှိသည်။ ဝါဆိုလပြည့်တွင် မြို့ထဲမှဘုရားဖူးကားများ၊ ကျေးရွာအသီးသီးမှ ဘုရားဖူးကားများ၊ ဆိုင်ကယ်များဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။ ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့အပါအဝင် အခါကြီးရက်ကြီး လပြည့်နေ့တိုင်း စွယ်တော်မြတ်စေတီသို့ ဘုရားဖူးလာသည့်လေ့သည် မန္တလေးမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင်အစဉ်အလာတစ်ခုသဖွယ် ဖြစ်နေသည်။ **တိမ်တမန်**

လာဘာသိဒ္ဓိဆုတောင်းပြည့်စေတီတော်အား မိုးအဆက်မပြတ် ရွာနေသော်လည်း ရွှေထီးတော်တင်လှူဆက်ကပ်

နတ်တလင်း၊ ဩဂုတ် ၂

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် နတ်တလင်းမြို့ ဇီးကုန်းလေးလမ်းထိပ်ရှိ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက် မင်းကျောင်းဝင်းအတွင်း ဇူလိုင် ၃၁ ရက် (ဒုတိယဝါဆိုလပြည့်) နံနက် ၉ နာရီ၌ လာဘာသိဒ္ဓိဆုတောင်းပြည့်စေတီတော်အား မိုးအဆက်မပြတ်ရွာနေသည့် ကြားကပင် ရွှေထီးတော်တင်ခြင်း အခမ်းအနားကို စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ စေတီတော်၏ ဉာဏ်တော် ၁၆ တောင်ရှိ၍ အရန်စေတီငယ်ရှစ်ဆူနှင့်

တံခွန်တိုင်ပါရှိသည်။ ယင်းစေတီတော်ကိုဆရာတော်ဦးခေမာသီရိနှင့် ကြိုပင်ကောက်မြို့ ဇေယျာသိဒ္ဓိကျောင်းဆရာတော် ဝိဇ္ဇာဉာဏအရှင်ပဏ္ဍိတတို့က ဦးဆောင်ပြီး ခုနစ်ရက်သားသမီးများ စုပေါင်းထည့်ဝင်လှူဒါန်းကြသော ငွေဖြင့် တည်ထားခြင်းဖြစ်သည်။ ထီးတော်တင်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့၊ များ ရဲမှူးလှူအောင်၊ မြို့နယ်သာသနာရေးဦးစီးမှူး၊ ဦးမျိုးမြင့်၊ အလှူရှင်များနှင့် ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ပြည်သူများလာရောက် ဖူးမြော်ကြည့်ညိုကြကြောင်း သိရသည်။ **တင်ဖြင့်(နတ်တလင်း)**

မိုးဆက်လက်ရွာသွန်းနေသဖြင့် သဖန်းဆိပ်ဆည်မှ ရေများကို ပမာဏတိုး၍ ထုတ်လွှတ်

မုံရွာ၊ ဩဂုတ် ၂

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မိုးသည်းထန်စွာ အဆက်မပြတ်ရွာသွန်းမှုကြောင့် ရွှေဘိုခရိုင်၊ ကျွန်းလှမြို့နယ်ရှိ သဖန်းဆိပ်ရေလှောင်တံခွန်မှ ရေများကို ပမာဏတိုး၍ ထုတ်လွှတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သဖန်းဆိပ်ဆည်သည် ကန်ရေပြည့်လက်ခံနိုင်သည့် ရေလှောင်ပမာဏ ၂၈ သိန်း ရှစ်သောင်းဧကပေ လက်ခံနိုင်ပြီး အထက်ပိုင်းဒေသများတွင် မိုးကောင်းနေသည့်အတွက် ဆည်၏ စိုးရိမ်ရေမုတ် ၅၄၅ ပေကို ကျော်လွန်ပြီး လက်ရှိ ဇူလိုင် ၃၁ ရက်တွင် ၅၄၅ ဒသမ ၄၀ ပေ ဖြစ်သည့် ကန်ရေပြည့်ပမာဏ ၂၉၄၄၉၆ ဧကပေကို ရောက်ရှိနေကြောင်း သိရသည်။

သို့ဖြစ်ရာ သဖန်းဆိပ်ဆည်၏ ပင်မရေပိုလွှဲ (၁၂)ပေါက်တံခါးမှ လက်ရှိရေလွှတ်နှုန်း ၅၂၀၀၀ ကျူဆက်ဖြင့် ရေများ လျှော့ချလျက်ရှိပြီး ယခင်ရက်များက ၄၆၀၀၀ ကျူဆက်နှုန်းသာ ထုတ်လွှတ်ပေးရာမှ အထက်ပိုင်းတွင် မိုးဆက်လက်ရွာသွန်းသဖြင့် ယခုကဲ့သို့ တိုးမြှင့် ထုတ်လွှတ်နေကြောင်း သိရသည်။ သဖန်းဆိပ်ဆည်၏ ကြိုခိုင်မှုမှာ စိုးရိမ်ဖွယ်ရာမရှိကြောင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများမှ အနီးကပ် ကြီးကြပ်လျက် လိုအပ်သည်များကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။ **(တိုင်းဒေသကြီး/ပြန်/ဆက်)**

**Oriental News** ၃-၈-၂၀၁၅ တနင်္လာနေ့ တွင် ထွက်ပြီ <https://www.facebook.com/orientalnewsmyanmar>

- ကျောက်မဲမြို့တွင်တံတားတစ်စင်းလုံးရေထဲမော့ပါ။ ● ရေကြီးသည်ကိုသွားရောက်ကြည့်ရှုသည့်ခုနစ်နှစ်အရွယ်မိန်းကလေးငယ်ဖြစ်ထဲပြုတ်ကျသွားခဲ့။ ● သီပေါတံတားပြန်လည်ဖွင့်လှစ်။ ● ဧရာဝတီမြစ်အတွင်းရှိရေပေါ်ကျွန်းရေအောက်သို့ရောက်ရှိ။ ● ဝါဆိုလပြည့်နေ့ကင်းကျိုက်ရေတံခွန်တွင်ရေကစားသူလူငယ်ငါးဦးရေနှစ်သေဆုံး။ ● နေအိမ်အဖျက်ခံရသူများကိုနိုင်ငံရေးပါတီတစ်ခုက ကူညီပေးမည် ... အပါအဝင် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးတွင်ဖြစ်ပေါ်နေသော ရေကြီးရေလျှံမှုနှင့်ပတ်သက်သည့် နောက်ဆုံးရသတင်းများ။
- ဗိုလ်လက်ျာအားစစ်တပ်မှပိုင်းထုတ်ပစ်လိုက်ကြပုံ - ဒေါက်တာခင်လက်ျာ ● သူများလို၊တို့မရိုင်းတယ်၊တိုင်းသိပါဦး - တက္ကသိုလ်စိန်တင်
- အပစ်ရပ်ပြီးမှခြေပြင်မယ်တဲ့ - သစ္စာနီ ● ဘယ်သူ့အတွက်လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်လဲ - မောင်မိုး(ကံပေါက်) ● ပြုတ်စပျင်းတောင်းဖိုးကရောင်းဇော်ဇော်အောင် ● ဒီမိုကရေစီဟူသည်ကား - မောင်ထင် ● လူငယ်တွေကိုအထင်သေးသည့်မြန်မာသမ္မတ

၀၉-၂၆၂၄၄၄၅၅

ကျောင်းသားရိုရင် ကျောင်းသားသုံး အဘိဓာန်ရုပ်ပုံ

**သာယာန်**  
ကျောင်းသားသုံး  
အင်္ဂလိပ်-မြန်မာ  
အဘိဓာန်

အဘိဓာန်အသစ်  
အင်္ဂလိပ်စကားလုံး၊ စကားစု၊  
အဓိပ္ပာယ် ၅၂၀၀၀ ကျော်

**New**

သာယာန်စာအုပ်တိုက်  
မုန်း - ၀၁ - ၂၉၉၂၂၈၊ ၂၄၂၄၁၈၊ ၂၄၀၁၅၃

လှူဒါန်းရန်လက်ကားဖြန့်ချိရန်နှင့်ကုန်ပစ္စည်းပရိုမိုးရှင်း/ မွေးနေ့လက်ဆောင်ပေးရန် ဒီဇိုင်းနံ၊ ရောင်နံ အိတ်မျိုးစုံကို စက်ရုံတိုက်ရိုက်ဈေးနှုန်းဖြင့်ရရှိနိုင်ပါသည်။ အမှတ် (10)A၊ မြေညီထပ်၊ ဘိုကလေးဈေးလမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့၊ Ph-01-200133/392216

(၁)စုံ - 1500 Ks	(၁)လုံး- 1850 Ks	(၁)လုံး- 1650 Ks
(၁)လုံး- 600 Ks	(၁)လုံး- 1000 Ks	(၁)လုံး- 3500 Ks

၄၄ ဝပ် သံယံ

**PERFECT**

**ဒစ်ဂျစ်တယ်ကတ္တား**

ပြည့်စုံ အလေးချိန်တွယ်ကိရိယာအမျိုးမျိုးရောင်းဝယ်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်

မန္တလေးမှ - အမှတ် (၁၅၃)၊ ၇၄ လမ်း၊ ၂၉-၃၀လမ်းကြား၊ မန္တလေးမြို့၊ ၀၂-၇၄၄၀၅၊ ၀၂-၆၄၄၀၅၊ ၀၉-၇၉၇၅၃၃၃၅၄  
 မန္တလေးမှ - အမှတ် (၉၉/၀၀၀)၊ ၃၁ လမ်း၊ ၈၅-၈၆ လမ်းကြား၊ မန္တလေးမြို့၊ ၀၂-၃၀၃၀၅၊ ၀၉-၇၉၇၅၃၃၃၅၄  
 ရန်ကုန်မှ - အမှတ် (၇/၁)၊ ခိုင်သာဓါ၊ ခိုင်မြတ်ထွန်းလမ်း(အလယ်ဘလောက်)၊ ခိုင်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ၀၁-၁၂၀၃၀၂၅

www.perfectweighingscales.com

ပြည်တွင်းရေးရာ

ကျွန်းလှ ကျွန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ရေလွှမ်းခဲ့သည့် ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာများသို့ သွားရောက်၍ ကျွန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေး

ကျွန်းလှ ဩဂုတ် ၂
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုခရိုင် ကျွန်းလှမြို့နယ် ကျွန်းမာရေးဦးစီးဌာနသည် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ရေလွှမ်းခဲ့သည့် ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာများသို့ သွားရောက်၍ ဝမ်းရောဂါ၊ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါနှင့် အခြားကူးစက်ရောဂါများ မဖြစ်ပွားစေရန် ကျွန်းမာရေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကျွန်းလှမြို့နယ် ကျွန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ အဖွဲ့ဝင်များက ကျွန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ရေလွှမ်းခဲ့သည့် ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာများသို့ သွားရောက်၍ ဝမ်းရောဂါ၊ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါနှင့် အခြားကူးစက်ရောဂါများ မဖြစ်ပွားစေရန် ကျွန်းမာရေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကျွန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ အဖွဲ့ဝင်များက ကျွန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ရေလွှမ်းခဲ့သည့် ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာများသို့ သွားရောက်၍ ဝမ်းရောဂါ၊ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါနှင့် အခြားကူးစက်ရောဂါများ မဖြစ်ပွားစေရန် ကျွန်းမာရေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကျိုးကျသွားသော နမ့်ပေါ့တံတားနေရာ၌ ယာယီတံတားအစားထိုးတည်ဆောက်ပြီးစီး



သီပေါ ဩဂုတ် ၂
မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုနှင့် တောင်ကျရေများကျ ဆင်းမှုကြောင့် ဇူလိုင် ၂၅ ရက်က ကျိုးကျပျက်စီးသွားခဲ့သော နမ့်ပေါ့မြို့ နမ့်ပေါ့ချောင်းကူး ကားလမ်းတံတားကြီးတွင် ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းမှ နှစ်လွှာတစ်ထပ် ယာယီဘေးလီသံပေါင်တံတားကို အလျင်အမြန်အစားထိုး ဆောက်လုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းနေ့ ညနေပိုင်းတွင် သီပေါမြို့ ၂၅၀၀ တိုက်သစ်ကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကောသလ အမျိုးပြုသော ဆရာတော်များက နမ့်ပေါ့ချောင်းတံတား၏ မြောက်ဘက်ထိပ်တွင် အန္တရာယ်ကင်းပရိတ်ကမ္မဝါများကို ရွတ်ဖတ်ပေးတော်မူခဲ့ရာ သီပေါမြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးရဲထွန်း၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမျိုးတင့်ဇော်၊ မြို့နယ်အထောက်အကူပြုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ခင်၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ဝင်းနှင့် မြို့သူမြို့သားများ ဇာတ်စုရပ်ကွက်သူ၊ ရပ်ကွက်သားများက နာယူကြည်ညိုပြီး ကောင်းမှုအစုစုတို့အား ရေစက်သွန်းချအမျှအတန်း ပေးဝေခဲ့ကြသည်။

ယင်းနေ့က ဆရာတော်များက နမ့်ပေါ့ချောင်းကူးဘေးလီတံတားသစ်ပေါ်မှ ကြွချီပြီး တံတားကျိုးကျခဲ့စဉ်က သေဆုံးသွားရသူများအား အမျှအတန်းပေးဝေကာ ပရိတ်တရားတော်များကို ရွတ်ဖတ်ချီးမြှင့်ပေးတော်မူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြေအောက်ရေအတွက် စက်ရေတွင်း ၁၀၀ တူးမည်

နွားထိုးကြီးမြို့နယ်တွင် မြေအောက်ရေကိုစက် ရေတွင်း ၁၀၀ တူး၍ စိုက်ပျိုးရေးအဖြစ်သုံးစွဲရန် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ကုမ္ပဏီ တင်ဒါခေါ်ယူ၍ စိုက်ပျိုးရေးအတွက် စက်ရေတွင်းများ တူးဖော်မည်ဟု သိရသည်။
နွားထိုးကြီးမြို့နယ်တွင် ရေအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာနက နှစ်စဉ်မြေအောက်ရေထုတ်၍ စိုက်ပျိုးရေးရရှိရန် စက်ရေတွင်းများ တူးဖော်နေရာ ငါးနှစ်အတွင်း စက်ရေတွင်း ၅၀၀ ကျော်ရှိပြီဖြစ်သည်။
မြေအောက်ရေဖြင့် စပါးပျိုးထောင်နိုင်သည်အထိ တောင်သူတွေ အကျိုးရှိလာသဖြင့် ယခင် ကိုင်းသီးနှံစိုက်ရာမှယာသီးနှံများပါ စိုက်ပျိုးလာနေသည်။
မန္တလေးတိုင်းတွင် ၂၀၁၅-၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ခြောက်မြို့နယ်၌ စက်ရေတွင်း ၇၈၀ တူးဖော်ရန် လျာထားကြောင်း သိရသည်။

ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်မြစ်ကြီးနားမြို့အေးရိပ်သာ အမျိုးသမီးဂေဟာ၌ လက်မှုလုပ်ငန်းများကြည့်ရှုအားပေး

မြစ်ကြီးနားမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံး၏ အထူးကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာအင်ဂျလီနာဂျီလီပစ်နှင့်အဖွဲ့သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗြိတိန်သံ အမတ်ကြီး Mr. Andrew Patric နှင့်အတူ ဇူလိုင် ၃၁ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် စီတာပူရပ်ကွက် မုန့်ကုန်ရုံနယ်မြေရှိ မေတ္တာမောင်ဒေးရှင်းအဖွဲ့၏ ထောက်ပံ့မှုအစီအစဉ်ဖြင့် ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော အေးရိပ်သာ အမျိုးသမီးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးဂေဟာသို့ သွားရောက်ပြီး ဂေဟာတာဝန်ခံခေါ်ဘောင်ဝန်နှင့် ဝန်ထမ်းများအား တွေ့ဆုံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ယင်းသို့တွေ့ဆုံစဉ် အမျိုးသမီးများ ဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မှုအခြေ အနေနှင့် ပတ်သက်

၍ မေးမြန်းရာ တာဝန်ခံက စစ်ရှောင်အမျိုးသမီးများဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် သင်တန်းများခေါ်ယူပို့ချမှု၊ လက်မှုလုပ်ငန်းများသင်ကြားပို့ချပေးမှု၊ အမျိုးသမီးများ ဘဝမြှင့်တင်ရေးနှင့် အမျိုးသမီးများ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှုမှ လွတ်မြောက်ရေးအတွက် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေတို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။
ယင်းနေ့က အထူးကိုယ်စားလှယ်နှင့်အဖွဲ့သည် ဂေဟာ၌ ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော အမျိုးသမီးဖွံ့ဖြိုးမှုဆိုင်ရာ လက်မှုလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ပြီး မြစ်ကြီးနားလေဆိပ်မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားကြောင်း သိရသည်။

သီပေါ ဩဂုတ် ၂
မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုနှင့် တောင်ကျရေများကျ ဆင်းမှုကြောင့် ဇူလိုင် ၂၅ ရက်က ကျိုးကျပျက်စီးသွားခဲ့သော နမ့်ပေါ့မြို့ နမ့်ပေါ့ချောင်းကူး ကားလမ်းတံတားကြီးတွင် ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းမှ နှစ်လွှာတစ်ထပ် ယာယီဘေးလီသံပေါင်တံတားကို အလျင်အမြန်အစားထိုး ဆောက်လုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ယခုအခါ ဆောက်လုပ်ပြီးစီးသွားသော အဆိုပါဘေးလီသံပေါင်တံတားသစ်ပေါ်မှ ဇူလိုင် ၃၁ ရက် ဝါဆိုလပြည့်နေ့ နံနက် ၈ နာရီခွဲကစပြီး မော်တော်ယာဉ်ငယ်များနှင့် ဆိုင်ကယ်များ ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်သွားလာနေကြပြီဖြစ်သည်။ ယခု နမ့်ပေါ့ချောင်းကူးတံတားသစ်ပေါ်မှ မော်တော်ယာဉ်ငယ်များ၊ ဆိုင်ကယ်များနှင့် ခြေကျင်ဖြတ်သန်းသွားလာသူများ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ သွားလာနိုင်ရေးအတွက် သီပေါမြို့မရဲစခန်းမှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကူညီစောင့်ရှောက်ပေးလျက်ရှိသည်။

သီပေါ ကိုလတ်

Topsyne HERBAL CREAM
ပန်းပွင့်ပုံဘူးအသစ်တစ်မျိုးတည်းအတွက်သာ
သုံးစွဲသူများ အတွက် အထူးကံစမ်းခဲ
(15.5.2015 - 15.3.2016)
1,000,000 ကျပ် (1) ဆ
400,000 ကျပ် (2) ဆ
300,000 ကျပ် (2) ဆ
100,000 ကျပ် (5) ဆ
50,000 ကျပ် (10) ဆ
20,000 ကျပ် (20) ဆ
Apple Production Co., Ltd. - (01) 581391, 581844, 581886 (09) 86 18081, 49 316408

ရွေးကောက်ပွဲများ ဒေါ်နိုင်ရေး
WINNING ELECTIONS
Political Campaign Management, Strategy & Tactics
ဆန်းစစ်သော စာအုပ်ထုတ်ဝေရေး
၀၉ ၃၃၃ ၄၂၆၀၀၊ ၀၉ ၈၅ ၃၀၀၁၂
ထက်မြက်

ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်
(Lucky Family Enterprise (TAE YANG Co.,Ltd)တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် အောက်ပါဝန်ထမ်းများ အလိုရှိသည်။
(၁) ကိုရီးယားစကား(သို့)အင်္ဂလိပ်စကား ကျွမ်းကျင်စွာ ပြောဆိုနိုင်သူ - ကျား/မ(၃)ဦး
(၂) Office Staff ကိုရီးယားစကား(သို့)အင်္ဂလိပ်စကားပြောဆိုနိုင်သူ - မ(၃)ဦး
(၃) Sale and Marketing အတွေ့အကြုံရှိသူ မ(၁၀)ဦး
အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၉-၃၂၀၇၆၉၇၁၊ ၀၉-၄၂၀၀၆၈၉၈ သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

အမျိုးသမီး အရောင်းဝန်ထမ်း အလိုရှိသည်
နယ်ဘက်သွားနိုင်သောသူများကို ရန်ကုန်နှင့် နယ်ဘက်များတွင် အဆောင်စီစဉ်ပေးမည်။
နယ်ဘက်မှ အလုပ်လာလုပ်လိုသူများလည်း ရန်ကုန်အပြင် နယ်ဘက်များပါ သွားနိုင်ပါက အဆောင်စီစဉ်ပေးမည်။
မှတ်ချက်။ ။ ဆိုင်ခန်းတွင်သာ ခန့်ထားရန်။
ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်း-၀၉-၄၃၁၇၂၃၄၀၊ ၀၉-၅၁၉၅၇၂၁ (ရုံးအချိန်အတွင်းသာ)

ကိုသန်နှင့် CAR RENTAL
ကားမျှော်ကို ခန့်စဉ် လအုပ် အချိန်ပိုင်း ငှားသည်။ ယာဉ်ပိုင်ရှင်များလည်း ဆက်သွယ်ပါ။
ဖုန်း-၀၉-၄၃၁၇၂၃၄၀၊ ၀၉-၅၁၉၅၇၂၁

ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်
မြောက်ဒဂုံ (၄၃)ရပ်ကွက်၊ လမ်းသန့်၊ IPT၊ ပါမစ်၊ ပေ(၄၀x၆၀)
သိန်း(၇၉၀) (ညှိနှိုင်း)
ဖုန်း-၀၉-၇၃၂၂၄၂၇၃၊ ၀၉-၇၉၄၄၁၈၃၈၇

သားအဖြစ်မှအမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း
အမှတ်(၂၄၅၈/က)၊ ကနောင်မင်းကြီး(၂)လမ်း၊ (၇၁)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) မြို့နယ်နေ ကျွန်ုပ် ဒေါ်ရန်(၁၂/၅၀၀၆၄၉)၏သားဖြစ်သူ မောင်စန်းမောင်(ခ) ကာသိယံ (၁၂/၅၀၀၆၄၉)သည် မိဘများအား အကြိမ်ကြိမ်စိတ်ဆင်းရဲအောင် ပြုလုပ်ပြီး မိမိသဘော ဆန္ဒအရ နေအိမ်မှဆင်းသွားပါသဖြင့် ၎င်းအား သားအဖြစ်မှအမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်သည်။ နောက်နောင်တွင် ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သောကိစ္စအဝဝအား လုံးဝတာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည် မဟုတ်ပါ။
ဒေါ်ရန်

ကြေး

**UNIQUE STAR TRAVELS & TOURS**

**New Year Promotion**

ပထမဦးဆုံး လူ(၃၀)ဦးအတွက်သာ

**Bangkok-Pattaya-Ayuttaya**

(6 Days/ 5 Nights) Airticket, Visa included

**Dec : 24, 25, 29, 30 (\$ 550)**

70/A, Kabaaye Pagoda Rd, 860 4964-65-66, 708 353, 705 723, 09 7310 9133, 7310 9144, 7310 9155, 7310 9166

**ကိုညက် KO NYAN**  
Car Rental & Travel Service

ဘုရားဖူးသို့ရောက်ရှိရန်နှင့်လူချုပ်အတွက် Model မြင့် ကားသစ် မျိုးစုံ ရောင်း/ဝယ်/ငှားရမ်းပေးပါသည်။ သာဠာပိုင်ရှင်များလည်း ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

09-5078440, 01-551649, 01-209183

**မေ့အလင်း** တရားအသံတော် ဖြန့်ချိရေး

(MP 3 ဇာတ်၊ USB-Micro Stick) များကို အသင့်သွင်းပြီး တရားအသံတော်များကို ဓမ္မဒါနပြုလုပ်သူများအတွက် သက်သာသောနှုန်းဖြင့် စောင့်ရွက်ပေးပါသည်။

L7- သုနေပလာတ၊ မြေညီထပ်၊ PH: 01 200747, လိုင်းနွဲ့- 1315, 09 73009841

**ဦးရဲဝေ** (မြန်မာစာ)

ပညာကြယ်ပွင့်စာစီစာကုံးများ (အခြေခံပညာမူလတန်းအဆင့်)

ထွက်နေပါပြီ

မူလတန်းကျောင်းသူကျောင်းသားများ စာစီစာကုံးရေးသားရာတွင် နမူနာယူနိုင်ရုံမျှမက အလယ်တန်းကျောင်းသူကျောင်းသားများ၊ အထက်တန်း ကျောင်းသူကျောင်းသားများကလည်း ဖတ်ရှုလေ့လာကာ ကူညီလမ်းပြနိုင်သည့်ပြင် မိဘများကပါ ဖတ်ရှုလေ့လာပြီး သားသမီးငယ်များကို အရေးအသားစွမ်းရည် မြှင့်မားလာစေရန် လမ်းညွှန်နည်းပြ ကူမနိုင်သော စာအုပ်ကောင်းတစ်အုပ် -

ဦးရဲဝေ (မြန်မာစာ) ၏ စတန်းသင်ရိုးကုန်၊ ၉ တန်းသင်ရိုးကုန်၊ ၁၀ တန်းသင်ရိုးကုန်လေ့လာချက်များအပြင် ... ပညာကြယ်ပွင့်စာစီစာကုံး (အစိမ်းရောင်)၊ (အပြာရောင်)၊ (ပန်းရောင်)၊ အလယ်တန်းစာစီစာကုံး၊ အောင်ပွဲဝင်စာစီစာကုံး၊ စာစီစာကုံးအရေးအသား၊ မြန်မာစကားနှင့် မှားတတ်သောသတ်ပုံ စာအုပ်များလည်း ထွက်ရှိနေပါသည်။

ဖြန့်ချိရေး | **စံပယ်ပွင့်စာ** - အမှတ် ၇၄၊ စံပယ်မြို့ ၃ လမ်း၊ ၁၀ ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ **ဒုဂါးစာ** - မန္တလေးမြို့

**မြန်မာအရှေ့တိုင်းဘဏ်လီမိတက်**  
ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်

◆ လုံခြုံရေး ကျား ( ၁၀ ) ဦး

- အခြေခံပညာအလယ်တန်းအောင်မြင်ပြီးသူဖြစ်ရမည်။
- ကျန်းမာသန်စွမ်းသူဖြစ်ရမည်။
- နေ/ည တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ရမည်။
- အသက် (၂၀) နှစ် မှ (၅၀) နှစ် အတွင်းဖြစ်ရမည်။
- အရပ်အမြင့် အနည်းဆုံး (၅) ပေ (၂) လက်မရှိရမည်။
- ဆေးလိပ်၊ အရက်၊ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲခြင်းမှ ကင်းရှင်းရမည်။

**လျှောက်ထားလျသူများသည်**

- ကိုယ်ရေးရာဇဝင်အပြည့်အစုံ
- ပညာရေးအောင်လက်မှတ်မိတ္တူများ
- နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားမိတ္တူ
- သန်းခေါင်စာရင်းမိတ္တူ
- သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက်/ရဲစခန်းထောက်ခံစာမိတ္တူ
- အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်မိတ္တူ (လေဘာ)
- ပတ်စပို့ဓါတ်ပုံ (၂) ပုံ
- ယခင်က အလုပ်လုပ်ကိုင်ဖူးပါက ယခင်အလုပ်မှ ထောက်ခံစာ (သို့) နှုတ်ထွက်စာများနှင့်အတူ

**ဆက်သွယ်ရမည့်လိပ်စာ**

မြန်မာအရှေ့တိုင်းဘဏ်လီမိတက်၊ အမှတ် (၁၉၀/၁၉၄)၊ (၇)လွှာ၊ 'ကျော်' အဆောက်အအုံ၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ Human Resources & General Affairs Department တွင် (၁၄.၈.၂၀၁၅)နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ ရုံးချိန်အတွင်း လူကိုယ်တိုင်လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

မှတ်ချက်။ ။ မူရင်းစာရွက်စာတမ်းများ တပ်တည်း ယူဆောင်လာကြပါရန်။  
ဖုန်း- ၀၁-၃၇၈၇၀၄ ၊ ၃၇၈၇၀၅

သင့် သွေး ဖြင့် အ သက် ကယ် ပါ

**NELC** "Don't worry, just speak!"  
Nelson English Language Centre

Myaynigone 01 523680 Sanchaung 01 501947  
Yankin 01 8550727~8 BoAungKyaw 01 256516~7

www.nelc-centres.com nelchocentre1@gmail.com  
nelcnyankin

**3 to 5 years old Pre sch**

**Adult over 16 years old Communicative English**  
Basic grammar, Intro, Level 1,2,3,4  
**IELTS/TOEFL**

**သင့်လုပ်ငန်းအတွက် အသင့်တော်ဆုံး လမ်းညွှန်ကို ရွေးချယ်ပါ**

**YOUR INDUSTRY, YOUR DIRECTORY**

စီးပွားရေးနယ်ပယ်တစ်ခုချင်းစီအတွက် သီးသန့်ထုတ်လုပ်ထားပြီး တိကျပြည့်စုံသော လိပ်စာများ၊ သက်ဆိုင်ရာ စီးပွားရေးနယ်ပယ်ရှိ သိထားသင့်သော အချက်အလက်များနှင့် အကြံပြုချက်များ ပါဝင်သည်။

Tel: 373254, 245358 Ext: 810-819 Email: ydg.adv@gmail.com

**2015-16** **ထွက်ပြီ**  
HOTLINE 01-8619277

ကြေးမုံ

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန  
သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း  
မီးစက်၊ မော်တော်ယာဉ်၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်များဝယ်ယူရန်  
တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်းတွင် အသုံးပြုရန် လိုအပ် လျက်ရှိသည့် အောက်ပါပစ္စည်းများကို မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်-

(က) 300 KVA Generator	-	၁ လုံး
(ခ) 200 KVA Generator	-	၁ လုံး
(ဂ) Mail Box မော်တော်ယာဉ်	-	၂ စီး
(ဃ) Single Cub မော်တော်ယာဉ်	-	၂ စီး
(င) Motorcycle	-	၁ စီး

၂။ တင်ဒါပုံစံများကို ၂၉-၇-၂၀၁၅ ရက်မှ ၂၀-၈-၂၀၁၅ ရက်ထိ နေ့စဉ် ဇယား နံပါတ် ၁၆၃၀ နံပါတ်အတွင်း အောက်ပါလိပ်စာများတွင် လာရောက်ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၂၀-၈-၂၀၁၅ ရက် ဇယား နံပါတ် ၁၆၃၀ နံပါတ်အတွင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၇)၊ နေပြည်တော်ရှိ တင်ဒါအဖွဲ့ဝင်များရှေ့မှောက်၌ လာရောက်ပေး သွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်။ သတ်မှတ်ကာလထက် ကျော်လွန်သောတင်ဒါများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစား မည်မဟုတ်ပါ။

၄။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက ဖုန်း- ၀၆၇-၄၁၂၂၊ ၀၆၇-၄၁၂၂၊ ၀၆၇-၄၁၂၂ တို့သို့ ဖုန်းဆက်သွယ် ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။ တင်ဒါပုံစံများထုတ်ယူရန်လိပ်စာ တင်ဒါတင်သွင်းရန်လိပ်စာ သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း ပြည်တွင်း/ပြည်ပပစ္စည်းများဝယ်ယူရေး ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန နှင့် ထုခွဲရောင်းချရေးကော်မတီ ရုံးအမှတ်(၇)၊ နေပြည်တော် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၂၂၊ ၀၆၇-၄၁၂၂၊ ၀၆၇-၄၁၂၂

လမ်းဦးစီးဌာန  
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကော့သောင်းခရိုင်  
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း  
(တင်ဒါအမှတ်- ၂/၂၀၁၅-၂၀၁၆)

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ကော့သောင်းခရိုင်လက်အောက်ရှိ မြို့နယ်များမှ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် တိုင်းဒေသကြီးရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းများ၌ အသုံးပြုရန်လိုအပ်သော စက်သုံးဆီများအား(မြန်မာ့ကျပ်ငွေ) ဖြင့်ဝယ်ယူလိုပါသည်။

ပေးသွင်းရမည့်စက်သုံးဆီ(ဂါလန်)များ၏ အသေးစိတ်စာရင်းနှင့် တင်ဒါလျှောက်လွှာများ အား လမ်းဦးစီးဌာန၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ) ကော့သောင်းခရိုင်ရုံးတွင် ၃-၈-၂၀၁၅ ရက်မှစ၍ နံနက် ၈ နာရီအတွင်း ဝယ်ယူစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

၁။ တင်ဒါပုံစံ/အချိန် - ၁၃-၈-၂၀၁၅ ရက် ၁၆:၃၀ နာရီ

၂။ တင်ဒါဖွင့်မည့်ရက်/အချိန် - ၁၄-၈-၂၀၁၅ ရက် ၁၀:၀၀ နာရီ

၃။ တင်ဒါတင်သွင်းစီစဉ် - လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ရုံး၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ရွှေချယ်မည်နေရာ ကော့သောင်းခရိုင်၊ ကော့သောင်းမြို့

အသေးစိတ်အချက်အလက်များသိရှိလိုပါက နံနက် ၈ နာရီအတွင်း စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။  
ဖုန်း-၀၇၉-၅၀၀၀၀

<b>တရုတ်</b>	<b>ENGLISH</b>
စကားပြောပုံစံဆိုင်ရင် Sayar.Yang	ပြောလို့ပြောမတတ်သူ
(တရုတ်)စာတတ်လည်းပြောလိုရယ်။	ပြောတတ်ပြီးပြောမထွက်သူအတွက်
Great Wall TAMWE - 540714, 09 5183636	ကော့သောင်းခရိုင်သင်တန်း
စကားပြော   စကားပြန်	09 49 285182

ဤစာစုသည် ကျွန်တော်ပြတ်သန်းခဲ့သော ခေတ်အမျိုးမျိုးကို တဖေတဖောင်း ထင်ဟပ်ပြနေလိမ့်မည်ဟု ယူဆပါသည်။

**ခေတ်အမျိုးမျိုးမှာ**

[ အ ဝ တွ . အ ကြ | စ ဝ ဝ ]  
မောင်ခင်မင် [နေဖြူ]

ဆန်းစသော်တာ စာအုပ်ထုတ်ဝေရေး - ၀၉ ၃၃၃၄၂၆၀၀

**Job Opportunities**

1. QHSE Director M/F-2Posts  
\* Bachelor's degree in safety management, safety engineering, industrial hygiene, occupational environment health and safety, or a related field.  
\* M.B.,B.S or BE (Chemical) degree are preferred  
\* 10+years experience in management and QHSE in manufacturing more preferred  
\* Age between (40-50)

2. Quality Management Representative M/F-1Post  
\* Bachelor's degree with at least 3 years experience in establishing, implementing and maintaining QMS and EMS  
\* Age between (25-40)

Attractive remuneration package will be offered to qualified candidates. Candidates are welcome to submit CV to 33, Shwe Paduak Yeik Mon, Bayint Naung Road, Kamaryut Tsp or [thinzarwin@awba-group.biz](mailto:thinzarwin@awba-group.biz) not later than **15-8-2015**(for more info:09-421041463)

**C B BANK**

**မေတ္တာရပ်ခံ ပန်ကြားခြင်း**

CB Bankနှင့် လုပ်ငန်းဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော Customer များအား ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါသည်။ CB Bank၏ ATMနှင့် ဆက်စပ်စနစ်များကို ပိုမိုလုံခြုံ၊ စိတ်ချ၊ လွယ်ကူ၊ လျင်မြန်စွာ ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်ရန်အတွက် အဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ပါ၍ (၇.၈.၂၀၁၅) သောကြာနေ့ည (၁၀:၀၀)နာရီမှစတင်ပြီး တနင်္လာနေ့နံနက် (၆:၀၀)အထိ CB Bank ATM နှင့် POS Terminal များ အပါအဝင် CB Bank မှ ထုတ်ဝေထားပြီးသော MPU ATM Card များ၏ ဝန်ဆောင်မှုအားလုံး အသုံးပြု၍ မရနိုင်ပါကြောင်း CB Bank မှ မေတ္တာရပ်ခံပန်ကြားအပ်ပါသည်။ လိုအပ်ပါက ဖုန်းနံပါတ် ၀၉၂၆၂၁၀၈၇၀၃၊ ၀၉၂၆၂၁၀၈၇၀၄၊ ၀၉၂၆၂၁၀၈၇၀၅၊ ၀၉၂၆၂၁၀၈၇၀၆၊ ၀၉၂၆၂၁၀၈၇၀၇ သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

**လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ် စီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်း**  
(Human Resource Management Training)

**MYANMAR'S LAND**  
SUCCESS, MOTIVATION AND MANAGEMENT INSTITUTE

သင်တန်းအစီအစဉ်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုအရင်းအမြစ် စီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်း...  
HR - နယ်ပယ်မှာ လုပ်ကိုင်နေသူတိုင်းအတွက် ... **16-8-2015 စပယ်။**

Every Sun : 2 pm to 5 pm (2 Months) Limited Seats!

မကြာမီဝင်လာတော့မည့် နိုင်ငံတကာစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့်အပြိုင် မိမိတို့လုပ်ငန်း အသီးသီး၏ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များကို စီမံခန့်ခွဲနိုင်အောင် HR မန်နေဂျာတစ်ယောက် သိသင့်သလိုထိုက်သည့်အခြေခံ HR ပညာရပ်များကို SHRM ဘာသာရပ်တွင် World First ရရှိထားသော **ဆရာမင်းသိုက်ညွန့် (မြန်မာ့ဗဟို)** ကိုယ်တိုင် သင်ကြားပေးပါမည်။

ကျွန်ုပ်တို့ အဖွဲ့အစည်းများအတွက် Corporate Training များ စီမံခန့်ခွဲသင်ကြားပေးပါမည်။ **ဆရာမင်းသိုက်ညွန့် (မြန်မာ့ဗဟို)**

Campus 1 - 209 (B), Shwegonedine Road, Kominkochin Quartar, Bahan Township, Yangon. Campus 2 - Taw Win Centre (3rd Floor)  
Can Contact : 01 548500, 09 32350785, 09 254114537, 09 259290274, 09 43121060, 09 5010014  
website : [www.lynthaiknyunt.com](http://www.lynthaiknyunt.com) Facebook : [www.facebook.com/mlinstitute](http://www.facebook.com/mlinstitute) [www.facebook.com/ltmmyanmarland](http://www.facebook.com/ltmmyanmarland)

**STAR RESOURCES** Tourism & Hospitality Management Academy

ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ သင်တန်းကျောင်း

ကိုယ်ပိုင်ဆိုင်နှင့်ဘား ဖွင့်လှစ်လိုသူများအတွက် အထူးသင့်တော်သော

**Special Beverage Course**

- \* Cocktail
- \* Coffee
- \* Smoothie
- \* Mocktail
- \* Icecream
- \* Juice

သင်တန်းဝင်ခွင့် လျှောက်လွှာပို့ရက် ( ၁၀. ၈. ၂၀၁၅ ) လူဦးရေကန့်သတ်ထားသည်။

တိုက် (၂၆၇)၊ အခန်း (၂၀၂)၊ ခရိုင်စင်တာ(၂)ရေ၊ ပြည်လမ်း၊ မြေနီကုန်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
☎01- 523 200, 230 4020, 230 4021, 523 623, 09 5020 302 | [www.star-resourcesacademy.com](http://www.star-resourcesacademy.com)

**စားဖိုမှူး(၁)ဦးအလိုရှိသည်**

ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း-၀၉-၇၉၇၇၂၇၂၇၊ ၀၉-၄၂၀၄၀၄၆၃၃

- နေအိမ်အတွက် မြန်မာအစားအစာ၊ တရုတ်အစားအစာများကို သန့်ရှင်းကောင်းမွန်စွာ ချက်တတ်ရမည်။
- ကိုယ်တိုင်ဈေးဝယ်ယူနိုင်ရမည်။ တစ်ပတ်လျှင် (၁)ရက်နားရက်ပေးမည်။
- အသက်(၃၀)နှစ်(၅၀)အတွင်းဖြစ်ရမည်။
- အမျိုးသမီးဖြစ်လျှင် နေစားငြိမ်း၊ အမျိုးသားဖြစ်လျှင် အဆောင်နှင့်ခရီးစရိတ်စီစဉ်ပေးပါမည်။

**အောက်** နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးနှင့်လူမှုရေးရာပညာရှင်

တစ်မြိုင်နေခဲ့ရတဲ့မြန်မာစစ်သူကြီးတစ်ဦး၊ ဒဂုန်တာရာ၏ အနှစ်(၆၀)ပြည့် ရုပ်လွှာ၊ တက္ကသိုလ်ရွှေရတနာဟာ သာသနာတော် ဦးစားတင် ရေးခဲ့တဲ့စာ၊ ပန်းချီပန်းချီနဲ့ (မကွေး)ရဲ့ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ပန်းချီကား၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှင့် မြန်မာစီးပွားရေး စီးပွားရေးပွံ့ဖြိုးမှုနှင့် စီးပွားရေးတိုးတက်မှု ဘယ်လိုကွာခြားသလဲ၊ မာလာလာရဲ့ တိတ်ဆိတ်ခြင်းတို့ရဲ့အသံ၊ သမ္မတအိုဘားမားရဲ့ မဟာဗျူဟာ တွက်ဆချက်များ၊ ရှစ်လေးလုံး သမိုင်းစာမျက်နှာ။ NLD ၏ ရွေးကောက်ပွဲအပြီး စိန်ခေါ်ချက်များ

ဖုန်း-၀၉ ၇၃၀ ၃၄၅၂၇၊ ၀၉ ၅၀၉၆၆၇၀ ဩဂုတ်လ အမှတ် ၁၆ ထွက်ပြန်

**ချက်ချင်း CV တင် ၊ ချက်ချင်း Interview ဝင် ၊ တစ်ပတ်အတွင်း အလုပ်အမြန်ခန့်မည်**

**Call Center Staff 100,000++ M/F(20)**

- Any Fresh Graduate , No Need Working Experience,
- Good Communication Skills
- Computer Typing Skills ( 20 Word Per Minute ), Knowledge in Using Smart Phone

ဘွဲ့ရ ပြီးခါစလုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ မရှိသော လူငယ်များကို ဦးစားပေးပါမည်။

**Interview Date - 3.8.2015 to 8.8.2015 ( 9:00AM to 5:00PM )**  
No. 118, 6<sup>th</sup> Floor, 23<sup>rd</sup> Street, Latha Township, Yangon  
Ph: 01-395921 , 01-395922, 09-5102094, 09-73022727

**VAC** VALUE ADDED CONSULTANCY

ကြေးငွေ

လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)

လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနရှိ ဌာနခွဲများတွင် အောက်ပါအဆောက်အအုံများနှင့် ပစ္စည်းများအား မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် ဆောက်လုပ်/ဝယ်ယူရန် ရှိပါသည်။

Table with 3 columns: စဉ် (Order), အမျိုးအစား (Type), အရွယ်အစား (Quantity), အရေအတွက် (Number). Lists various agricultural equipment like harvesters, transformers, and pumps.

စီမံကိန်းရေးဆွဲစိစစ်သုံးသပ်ရေးဌာနခွဲ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ နန်းအမှတ်(၄၃)၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၀၂၉၇

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန လမ်းဦးစီးဌာန (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လမ်းဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုရန်လိုအပ်သည့် အောက်ပါ စက်ယန္တရားများကို အမေရိကန်ဒေါ်လာဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူ၍ ဝယ်ယူလိုပါသည်။

Table with 5 columns: စဉ် (Order), ပစ္စည်းအမျိုးအမည် (Item Name), အရေအတွက် (Quantity), Country of Origin, မှတ်ချက် (Remarks). Lists construction equipment like loaders, graders, and pumps.

၂။ တင်ပို့ခရောင်းချမည့်ရက် - ၅-၈-၂၀၁၅ ရက်
၃။ တင်ပို့ခရောင်းချမည့်ရက် - ၁၉-၈-၂၀၁၅ ရက်
၄။ တင်ပို့ခရောင်းချမည့်အချိန် - ၁၆:၀၀ နာရီ
၅။ တင်ပို့ခရောင်းချ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို အောက်ပါလိပ်စာတွင် လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

ဗသက(၅၈) သီဟတပ်ခွဲကျောင်းဆင်းအရာရှိ/မိသားစုများသို့ ဖိတ်ကြားလွှာ

ဗသက(၅၈)သီဟတပ်ခွဲ၏ “(၃၅)နှစ်မြောက် ကျောက်စိမ်းရတနာပတ်လည် အခမ်းအနား”အား နေပြည်တော်နှင့် ရန်ကုန်မြို့တို့တွင် အောက်ပါအတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ ရပ်နီး/ရပ်ဝေးမှ ကျောင်းဆင်း အရာရှိများ တက်ရောက်နိုင်ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

နေပြည်တော်ဂေါက်ပြိုင်ပွဲ

၈-၈-၂၀၁၅ရက်(စနေနေ့) Tee Off (၇:၃၀)နာရီ
နေပြည်တော်မြို့တော်စည်ပင်ဂေါက်ကွင်း

နေပြည်တော်မိတ်ဆုံညစာစားပွဲ

၈-၈-၂၀၁၅ရက်(စနေနေ့) ညနေ(၆:၀၀)နာရီ Hotel Max (Ballroom)
ဆက်သွယ်ရန် ဦးမောင်ဖေ-၀၉-၅၀၀၃၉၇၂၊ ဦးလှမောင်-၀၉-၈၃၀၁၇၃၀

ရန်ကုန်ဂေါက်ပြိုင်ပွဲ

၁၅-၈-၂၀၁၅(စနေနေ့) Tee Off (၁၂:၀၀)နာရီ တပ်မတော်ကွင်း(မင်္ဂလာဒုံ)

ရန်ကုန်ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲ

၁၆-၈-၂၀၁၅ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက်၈:၃၀နာရီ
ကလေးဝတောရကျောင်း၊ စွယ်တော်မြတ်စေတီဝင်း၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊

ရန်ကုန်မိတ်ဆုံညစာစားပွဲ

၁၆-၈-၂၀၁၅ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ(၆:၀၀)နာရီ
ရွှေရှမ်းကန်စားတော်ဆက် အင်းယားလမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်
မှတ်ချက် ။ ။ရန်ကုန်ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲနှင့် မိတ်ဆုံညစာစားပွဲအား ဇနီးနှင့်တကွ ကြွရောက်နိုင်ပါသည်။
ဆက်သွယ်ရန် ။ ။ဦးမြတ်ငြိမ်း(၀၉-၅၁၁၂၃၃)၊ ဦးလှမြင့်(၀၉-၅၀၀၁၂၃)၊ ဦးမြတ်လင်း(၀၉-၈၆၂၉၃၆၉)၊ ဦးစန်းထွန်း(၀၉-၄၃၀၇၈၈၃၃)

“လက်တွေ့အသုံးချကျောက်မျက်ပညာသင်တန်း”

(စိန်၊ပတ္တမြား၊နီလာ)
ကျောက်မျက်များ၏ သဘာဝဂုဏ် သတ္တိ များ၊ဂုဏ်အင်္ဂါများ၊ထွက်ရှိရာ နိုင်ငံ၊ တွေ့ရှိပုံ၊တူးဖော်ပုံ၊သွေးပုံ၊သွေးနည်း၊အရောင် သန့်စင်မှု၊အောင်းဝင်များ၊ အပြစ်အနာများ၊အဆင့်အတန်းများ၊အပွင့်ပုံစံများ၊အတုအစစ်ခွဲခြားနည်း၊ အကဲဖြတ်ခြင်းတို့ကို လက်တွေ့စမ်းသပ်ခြင်း။
(၁၀-၈-၂၀၁၅ မှ ၁၆-၈-၂၀၁၅) နံနက် (၉:၀၀-၁၂:၀၀)
“ကျောက်စိမ်းပညာလုပ်ငန်းခွင်သင်တန်း”
ကျောက်စိမ်းထွက်ရှိရာဒေသ၊တူးဖော်ပုံ၊လွှာချပ်၊အပွင့်၊လက်ကောက်၊ပန်းပု၊ အရိုင်းတုံး(ခဲ)များ၏အရောင်သန့်စင်မှု၊အတုအစစ် အမျိုးအစားခွဲခြားနည်း။ သွေးပုံ၊သွေးနည်း၊ဖြတ်သားများ ဝယ်/ရောင်းနည်း။ဖားကန်/မန္တလေး/ရွှေလီ ကျောက်စိမ်းရိုင်းများတွင် ဝယ်/ရောင်းနည်း။
စသည့်ဘာသာရပ်များကို ကျောက်မျက်ပညာရှင်ကြီးကိုယ်တိုင် စာတွေ့လက်တွေ့ပို့ချမည်။
(၁၀-၈-၂၀၁၅ မှ ၁၆-၈-၂၀၁၅) ညနေ (၄:၀၀-၇:၀၀)

MYANMAR GEMMOLOGICAL INSTITUTE Learning For Life
အမှတ် (၁၃၃)၊ ဒု-ထပ်လမ်း-၃၀(အလယ်)၊ပန်းဘဲတန်း၊မြို့နယ်၊ရန်ကုန်မြို့။
၀၁-၂၅၄၈၉၉၊ ၀၉ ၇၃၀ ၅၀ ၃၇၀၊ ၀၉ ၄၂၀ ၁၇၇ ၄၅၄
အမှတ် (၁၇၅)၊၂၆ဘိလမ်း၊၈၀-၈၀လမ်းကြား၊မန္တလေး။ ၀၉၉ ၁၀၀၁၈၀။

KING STAR ဖုန်း- 09 73049700, 09 73047572
ကွန်ပျူတာအတတ်သင် 25000Ks
Internet (800Ks), i-Office 2010, D.T.P, Graphic Design, A\* Hardware

SIYB START AND IMPROVE YOUR BUSINESS
VALUESTAR EDUCATION CENTRE
စွန့်ဦးတီထွင် လုပ်ငန်းရှင်များအတွက်
International Labour Organization
ILO မှ Certificate တိုက်ရိုက်ပေးနိုင်ပါသည်။ ILO မှ အကူအညီပေးသည့် Certified Licensed Trainers များ ကိုယ်တိုင်သင်ကြားမည်။
SME Management
စနေ၊တနင်္ဂနွေနေ့ (ညနေ ၄:၀၀ မှ ၇:၀၀ထိ) ၈.၈.၂၀၁၅စသည်။ (6-Weeks)
09-5200547, 09-5043580, 09-450001145

Junction Square အနီး
အလွန်တန်ဖော့ မြေညီထပ်ရောင်းမည်။ (၃၃၀၀) သိန်း၊
သိန်း(၂၀၀)ခန့် တန်ဖော့ ကားပါကင် (၃) နေရာစာရမည်။
25 x 50 မြေညီ+ထပ်မိုးပါ ဆောက်လုပ်ပြီး တိုက်သစ်
(၁၀၀၀) သိန်း၊ ငွေကျေလျှင် အခန်းအပ်မည်။ ကျွန်ုပ်တို့ (၃၆)ကြိမ် အရန်ကျခွဲသွင်းနိုင်သည်။
09-36453545, 09-400303818, 09-97550694

nurture preschool "A member of GETC."
www.nurturepreschoolmm.com
www.facebook.com/Nurture-Pre-School
နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြု ဖွံ့ဖြိုးမှု(၅)ရပ်ကို အခြေခံသည့် မူကြိုပညာရေး
Emotional Development(EQ), Intellectual Development(IQ), Moral Development, Physical Development, Social Development
စမ်းချောင်း 09262963774/5, လှိုင် 530097, 09254148005, တာမွေ 549590, 09254148006



ကြေးမုံ

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ**  
**လူဝင်ကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန**  
**လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာန**  
**(တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)**

၁။ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာနတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် ရုံးသုံးစာရေးကိရိယာပစ္စည်း(၂၂)မျိုးအား ဝယ်ယူလိုပါသဖြင့် ရောင်းချလိုသူများသည် ၃-၈-၂၀၁၅ ရက်မှစ၍ ၁၇-၈-၂၀၁၅ ရက်အထိ ဝယ်ယူမည့်ပစ္စည်းများ၏ အမျိုးအမည်၊ အမျိုးအစား၊ အရေအတွက်နှင့် တင်ဒါစည်းကမ်းချက်များအား လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေး ဦးစီးဌာန၊ စီမံခန့်ခွဲရေးဌာနခွဲစီမံခန့်ခွဲရေးဌာန(၁) နှင့် အမှတ်(၄၈) နေပြည်တော်တွင် တစ်စောင်လျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀၀/- (ကျပ်ငါးထောင်တိတိ)ဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်ပြီး ၁၇-၈-၂၀၁၅ ရက် ၁၆:၃၀ နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ ရှေးနှုန်းလွှာများ တင်သွင်းနိုင်ပါကြောင်း မိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

၂။ မေးမြန်းစုံစမ်းလိုပါက လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာန၊ စီမံခန့်ခွဲရေးဌာနခွဲစီမံခန့်ခွဲရေးဌာန(၁) တယ်လီဖုန်းအမှတ် ၀၆၇-၄၃၁၀၄၂ နှင့် ၀၆၇-၄၃၁၀၂၇ သို့ မေးမြန်းအတွင်း စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

**လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာန**

**လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန**  
**စက်မှုသီးနှံပုံနှိပ်ရေးဦးစီးဌာန**  
**အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ စက်မှုသီးနှံပုံနှိပ်ရေးဦးစီးဌာန (နွဲ့ချပ်) တွင် လိုအပ်လျက်ရှိသော အောက်ပါ Software များအား မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ရေးဆွဲလိုပါသည်။  
 (က) HR Software, e-reporting Software, e-service Software and (1) Lot accounting Software

၂။ တင်ဒါပုံစံရေးဆွဲချမှတ်ရက် - ၃-၈-၂၀၁၅ ရက်  
 တင်ဒါပုံစံမည်ရက်နှင့်အချိန် - ၃-၉-၂၀၁၅ ရက် (၁၃:၀၀) နာရီ

၃။ တင်ဒါပုံစံနှင့်အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို မွန်ဒါအတွင်း အောက်ဖော်ပြပါလိပ်စာတွင် လာရောက် ဝယ်ယူစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

**တင်ဒါခေါ်ယူရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ**  
**စက်မှုသီးနှံပုံနှိပ်ရေးဦးစီးဌာန**  
**နွဲ့အမှတ်(၅၀) နေပြည်တော်**  
**ဖုန်း-၀၆၇-၄၃၁၀၂၇၊ ၀၆၇-၄၃၁၀၀၄**

**ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်။**

**1. Company Assistant** ကျား/မ(၄)ဦး  
 ဘွဲ့ရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။ အင်္ဂလိပ်စာ ရေး၊ ဖတ်၊ ပြော ကျွမ်းကျင်ပြီး **Computer Typing** ကျွမ်းကျင်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရမည်။

**2. DTP + Account** ကျား/မ (၄)ဦး  
 ဘွဲ့ရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။ **Bcom** ဘွဲ့ရရှိသူဦးစားပေးမည်။ **Myanmar, English typing** ကျွမ်းကျင် စွာရိုက်နှိပ်ရမည်။ **LCCI - III** အောင်မြင်ပြီးသူဖြစ်ရမည်။ လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ အနည်းဆုံး(၁)နှစ် ရှိရမည်။

**3. Account** မ (၄)ဦး  
 ဘွဲ့ရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။ **LCCI - I & II, III** အောင်မြင်ရမည်။ လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံအနည်းဆုံး (၁)နှစ်ရှိရမည်။

**4. Audit** မ (၄)ဦး  
 ဘွဲ့ရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။ **Audit** ပိုင်းတွင်အနည်းဆုံး လုပ်ငန်းအတွေ့ အကြုံ (၁)နှစ်ရှိရမည်။

**5. Driver** (မူး / အိမ်) ကျား (၅)ဦး  
 လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ အနည်းဆုံး (၁) နှစ်ရှိရမည်။ ကျန်းမာရေး ကောင်းမွန်သူဖြစ်ပြီး နေ့/ည တာဝန် ထမ်းဆောင်နိုင်သူ ဖြစ်ရမည်။

**ကုသိုလ်လည်းရ... လက်ဆောင်လည်းရ...**

**မြန်မာပြည်တွင် "ပထမဦးဆုံး"**  
**"တစ်ဦးတည်း" Organic လက်မှတ်ရ**  
 သဘာဝပေါင်းစပ်ရေး၊ စစ်စစ်နှင့် ဝတ်ဆင်မှုပြုပြီးရေး

**ရက်စွဲတံဆိပ်အသိပေးစာအုပ်၊ ဘိုးဘွားများကို ကျန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သော သဘာဝ Certified Organic ငယ်သန်းငွေ့စစ်စစ်နှင့်တင့်တောကြွပါစို့... "Certified Organic" ဆန် (၂၄) ဖြစ် (၂) အိတ်စယ်ပြီး Slimbag (၁) ရုံးလက်ဆောင်ရယူပါ။**

**Promotion Period (27-7-2015) မှ (15-8-2015) ထိ**  
**Ph: 221834, 09-5150525, 09-73030972**

**technoland**  
 the electronic expert  
 Computer, Mobile, Tablet & Accessories Sales

**ONLINE SHOPPING**  
<https://www.facebook.com/Technoland>

ကွန်ပျူတာ၊ ဖုန်း၊ ဖက်ဖုန်း၊ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများအား Facebook မှုငှင်း၊ ဖုန်းဖြင့်သော်ငှင်း၊ မှာယူပါက အိမ်တိုင်ရာရောက် ပို့ဆောင်ပေးပေးပါမည်။

**Customer Hotline**  
**09-970035101~10**

အခွင့် (၅၂/၅၄)၊ အခန်း (၁၆)၊ (၄)အား မြို့လ်အောင်ကျော်လစ်၊ မြို့လ်ထောင်ကြီး၊ ရန်ကင်းမြို့။

**ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင် ကားရောင်းမည်**

**Toyota Allion 2010 late** ယာယီ (212) သိန်း

**Nissan Wingroad 2010late** ယာယီ (132) သိန်း

09-7310 9155, 09-731 09166, 708 353, 705 723

**KMD Education Services**

**Application & Professional Courses**

**20% OFF Special Discount**

**အပ်နှံသူတိုင်းအတွက်အထူးအခွင့်အရေး**

ဩဂုတ်လ - ၄ ရက်၊ ၂၀၁၅။ (အင်္ဂါနေ့) တစ်ရက်တည်းသာ

**HOT LINE 09 262 600450**

ပန်းဆိုးတန်း	၃၀၀၀၄၅	မြေနေကုန်း	၅၂၇၄၄၆	လမ်းမတော်	၂၂၀၅၅၅	တာမွေ(၁)(၂)	၅၄၄၃၂၈	လှည်းတန်း(၁)(၂)	၅၂၄၄၀၀	သိမ်ကြီးမေ့	၃၀၄၂၆၈	ကျွန်းအေး	၆၆၀၈၈၇
၃၉၁၂၀၆	၅၀၂၂၃၃	၂၃၀၃၀၁	၅၄၆၆၀၀	၅၀၅၃၉၉									

**PROLINK**  
 www.prolink2u.com

**အဆင့်မြင့် အရည်အသွေးများနှင့် Double-Conversion စနစ်ပါဝင်တဲ့ True Online UPS များကို သုံးစွဲကြည့်လိုက်ပါ။**

ဦးအားအတက်အကျများနှင့် မတည့်ခြင်းမကြောင့် ဘယ် UPS အမျိုးအစားကိုသုံးစွဲရမလဲလို့ ဆုံးဖြတ်ရခက်နေတဲ့ မိတ်ဆွေများအတွက် 100VAC မှ 300VAC အတွင်းမှာ တည်ငြိမ်စွာအလုပ်လုပ်ပေးနိုင်မယ့် အဆင့်မြင့်အရည်အသွေးများနှင့် လက်ခံနိုင်သော အမျိုးအစားဖြစ်ပါတယ်...

**PROLINK Professional Series Single Phase Online UPS (1kVA - 6kVA)**

**Features:**

- မြန်ဆန်သောအားသွင်းစနစ်နှင့် သာလွန်သောအဆင်မီပါ သက်ဆောက်မှုနှုန်း (0.98)
- အရည်အသွေးမြင့် ဂုဏ်သိက္ခာသုံးသက်ဆက်ဆံမှုအဆင့်မြင့်ထားပြီးသာမန်သက်ဆက်ဆံမှုထက် ၃၅% သက်တမ်းပိုကြာရှည်စေပါသည်။
- မှန်ကန်တိကျစွာတည်ငြိမ်သောအတွက်ရှိ အားကိုးထုတ်လုပ်ပေးထားပါသည်။
- မီးကင်းရှင်းစင်မှုနှင့် တုံ့တက်အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။
- ရှိရင်းလွယ်ကူစွာအသုံးပြုနိုင်သော LCD Screen ပါရှိပါသည်။

**အထူးအစီအစဉ်များ**

- Online UPS (6) KVA PRO906S ဝယ်ယူသူများအတွက် အထူးစျေးနှုန်း USD 1200 ဖြင့် ရောင်းချပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ (အထူးအစီအစဉ် အကန့်အသတ်ရှိပါသဖြင့် ဦးစားရမည်)
- 1 KVA - 3 KVA Model များအတွက် အထူးအစီအစဉ်အဖြစ် Online UPS တစ်လုံးဝယ်ယူသူတိုင်းအတွက် 650VA UPS တစ်လုံး လက်ဆောင်ပေးအပ်သွားပါမည်။ (ဩဂုတ်လကုန်အထိသာ)

အသေးစိတ် အချက်အလက်များကိုအောက်ပါ လိပ်စာများတွင် ဆက်သွယ် စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။  
 MRS Computers  
 ရန်ကင်း အမှတ် (၄၇-၄၉)(၅၁-၅၃) သို့ကလေးမေ့(အောက်)လမ်း၊ ဝိဇယဘေသာကြီး နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
 ဖုန်း ၉၅-၁-၃၉၂၅၇၇၊ ၃၉၂၅၉၉၊ ၃၉၂၁၃၁။  
 Email: sales@fida.com Gmail: eiemonprolinkmyanmar@gmail.com / mrssaleyn@gmail.com

(ပန္နဲလေး) အမှတ်(၁၃၁)၊ (၃၁)လမ်း၊ (၇၆) ကုန်းလမ်းကြား၊ ချမ်းအေးသာယာမြို့ နယ်၊ ပန္နဲလေးမြို့။  
 ဖုန်း ၉၅-၂-၆၄၉၇၄၊ ၆၄၉၇၄၊ ၉၅-၉-၄၅၀၄၅၅၂၀။  
 Email: mrs.mandalay.mandalay@gmail.com

**Find us on Facebook**  
<http://www.facebook.com/global.prolink>

**အာရှတော်ဝင်ဆေးရုံ**  
**ASIA ROYAL HOSPITAL**

**အာရှတော်ဝင်ဆေးရုံကြီးတွင် သွေးကြောချဲ့ကုသမှု Cath Lab GE (Innova IGS 520, U.S.A) စက်ကြီးဖြင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလမှစ၍ နှလုံးသွေးကြော ကျဉ်း/ပိတ် အရေးပေါ်လူနာဦးရေ (၃၅၀) ခန့်ကို နှလုံးသွေးကြောချဲ့ပြီး အောင်မြင်စွာကုသနိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။**

**ခိုင်ငံတကာအထွေထွေအကြံပြု နှလုံးသွေးကြောချဲ့ကုသမှုဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သော အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများကိုယ်တိုင် ဝရဟဗိုလ်ကုသပေးလျက်ရှိပါသည်။**

အမှတ်(၁၄)၊ ဗဟိုလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
 Tel: 95-1-2304999, 95-1-538055 Fax: 95-1-537296  
 E-mail: asiaroyal@asiaroyal.com.mm, Website: www.asiaroyalhospital.com

# CALIFORNIA UNITEC မှ အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

NATIONAL BTEC AWARDS 2015

BTEC

Toe Wai Linn from CALIFORNIA UNITEC (Institute of Engineering) is now available on Pearson's website and Pearson has just shared it today on social media channels. Please see links below.

<https://www.facebook.com/ProgressionPlus/photos/a.288720051259077.1073741825.270036003127482/670623579735387/?type=1&theater>  
[Unitec.pdfhttps://twitter.com/ProgressionPlus/status/625940131355205632](https://twitter.com/ProgressionPlus/status/625940131355205632)  
[Facebook.com/californiaunitec](https://www.facebook.com/californiaunitec)

Pearson International BTEC Award - ကမ္ဘာ့အထူးဆု

Pearson မှ ချီးမြှင့်သော နိုင်ငံတကာအထူးဆုကျောင်းသား (Pearson International BTEC Award 2015) ဆု ကို တစ်ကမ္ဘာလုံးရှိ HND Center များထဲမှ California Unitec မှ မောင်တိုးဝေလင်းသည် ကမ္ဘာ့အထူးဆုကို ရရှိသဖြင့် California Unitec (Institute of Engineering) မှ အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါသည်။

California Unitec (Institute of Engineering)



## နှလုံးသွေးကြောကျဉ်းဝေဒနာရှင်များ ဝမ်းမြောက်ဖွယ်

နှလုံးသွေးကြောကျဉ်းရောဂါ ရှာဖွေကုသခြင်းအတွက်

ဓမ္မသီရိအထူးကုဆေးရုံကြီး၊ နေပြည်တော်မှ

နှလုံးအထူးကု ဆရာဝန်ကြီးများနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံမှ ဆရာဝန်ကြီးတို့ပူးပေါင်း၍



❖ နှလုံးသွေးကြောပုံရိပ်ဖော်ခြင်း (Coronary Angiography )

❖ နှလုံးသွေးထောက်ကိရိယာ ( Stent ) ထည့်၍ နှလုံးသွေးကြောချဲ့

ကုသခြင်းတို့ကို ဩဂုတ်လ (၈)ရက်၊ (၉)ရက် နှင့် (၁၀)ရက်နေ့များတွင် ကုသပေးမည်ဖြစ်သည်။

➤ ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်းနံပါတ်-ဓမ္မသီရိအထူးကုဆေးရုံကြီး၊ နှလုံးကုသမှုဌာန  
 09 31006209, 09 2045466, 09 5121679

လူဦးရေတို့ သတ်ထားပါသဖြင့် ဝေဒနာရှင်များ ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါရန်



**နည်းပညာတက္ကသိုလ် (မှော်ဘီ) အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ နည်းပညာတက္ကသိုလ် (မှော်ဘီ)တွင် အဖြေလွှာစာအုပ်များ ပုံနှိပ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်လိုပါသဖြင့် ကြေညာအပ်ပါသည်။

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပေးရန်ကို ၃-၈-၂၀၁၅ရက်မှစ၍ ရုံးချိန်အတွင်း နည်းပညာတက္ကသိုလ်(မှော်ဘီ)တွင် လာရောက်ဝယ်ယူနိုင်ပြီး ၁၄-၈-၂၀၁၅ရက် ၁၅:၀၀နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ တင်ဒါတင်သွင်းရမည်။

၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံ၊ စည်းကမ်းချက်များနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို နည်းပညာတက္ကသိုလ်(မှော်ဘီ) ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၇၉၉၇၂၄၀၂၅သို့ စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါခေါ်ယူရေးကော်မတီ  
 နည်းပညာတက္ကသိုလ် (မှော်ဘီ)

စာပေလောက ၅ အား 27-7-2015 to 15-8-2015

**စာပေနန်းတော်** စာအုပ်ဆိုင်အမည်ဖြင့် **Up to 50% Off**

ပြောင်းလဲခြင်းအထိမ်းအမှတ် ဆိုင်ရှိစာအုပ်အားလုံးကို **30%**

အထူးလျှော့ဈေး ဖြင့် ရောင်းချပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ **20%**

**10%**

စာပေနန်းတော်၊ အမှတ်(၁၃၀/၁၄၀)ပထမထပ်၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်းနှင့်မဟာဝန္ဒလလမ်းထောင့်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်း၊  
 ဖုန်း - ၀၉ ၇၃၁၄၀၉၃၄၊ ၀၉ ၇၃၁၄၀၉၃၆၊ ၀၉ ၂၆၀၂၄၅၂၄

Since 1996 **Home** think of Home. **ကျွန်းနဘော အစားသုံး အခန်းကာ လျှာထိုး**

ရေစိုခံ ဈေးနှုန်း သက်သာ

အလျား 9' x အနံ 4.25' (လွှာ ခြစ်နိုင်၊ ရေစိုခံ၊ သံ နိုက်နိုင် လျှာထိုး ပါပြီး ခြ မတား)

Design Layer (Design ပုံပြီး၊ ခေမာ ပေါ်လစ်တင်ရန်မလို)

Special Wear Resistance Layer (ရေစိုခံ၊ အရောင် မဖိုန်၊ ဖွတ်သိုက် ခံ)

Core Body Layer

Since 1996 **Home**

**ဈေးနှုန်း အသက်သာဆုံး**

**Kitchen Cabinets**  
 မီးဖိုခန်းသုံး နံရံကပ် ပီရိုများ

\*\*\* စိတ်တိုင်းကျ ဒီဇိုင်းချိန် ရရှိပါသည်

\*\*\* စိတ်ရက်မရှိ

**ရန်ကင်း** အမှတ် F. 2~8 ပထမထပ်၊ အောင်ဆန်းကွင်းပြောက်တက်တန်း (၈.ဆ.ပ.လ.ရေ.)၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ဖုန်း - 09 730 84 840, 09 730 84 841

**မန္တလေး** အမှတ် (471)၊ 82 လမ်း ( 34 လမ်း နှင့် 35 လမ်းကြား ) မန္တလေး၊ ဖုန်း - 09 3311 6626, 09 3322 6636

**နေပြည်တော်** အမှတ် (1237) ဇော်ဘီလမ်း၊ မင်္ဂလာဒုံ ဝင်ကွက်၊ ပုဂံသီရိ၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်း - 09 730 84 844, 09 795900 146

**မော်လမြိုင်** အမှတ် (33) မြို့၊ ရောင် လမ်းမကြီး၊ မြို့ကြီးရပ်ကွက်၊ မြို့ကြီး အဝေးပြေး ကားစင်တာနီး၊ မော်လမြိုင်မြို့၊ ဖုန်း - 09 79 58 999 80, 09 79 58 999 81



AROMA GUSTO

# MIKKO

3 in 1 INSTANT COFFEEMIX

## မိုးရာသီတံစမ်းပွဲတော်

### MONEY



HAND SET



RAIN COAT



LED-TV



GOLD



Baggage



ဝေက်ပိယူးဒား (၃၁.၁၀.၂၀၁၅) နောက်ဆုံးထားပြီးထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။



STI MYANMAR UNIVERSITY

www.stiedu.net



University of Bedfordshire

www.beds.ac.uk/international

**A World Class UK degree from University of Bedfordshire**

- BA (Hons) Business Administration**
- BA (Hons) Accounting**
- BA (Hons) Accounting & Finance**
- BSc (Hons) Construction Management**
- BA (Hons) Interior Design**
- MBA**
- MSc Electronic Engineering**
- MSc Engineering Business Management**
- MSc Public Health**



**Undergraduate Eligibility Criteria**

- GCE A Level or 12 or 13 years of Education
- STIMU's Certificate/ Diploma/ Advanced Diploma holders. Credit Exemption apply.
- IELTS

**Postgraduate Eligibility Criteria**

- Degree from the recognized University
- IELTS

Block-10, MICT Park, University Hlaing Campus, Yangon.  
Tel: 507151/52, 0931702299, 09250064451

mail: enquiry@stiedu.net      https://www.facebook.com/STIMyanmarUni

**ပွေး၊ ညှင်း၊ ယားနာကင်းစင်အောင် နိုင်ဖိုရယ်လ် ကိုအောင်**

TRADEMARK  
**Nizoral**  
ketoconazole



ပိုတိုင်ဇီး အနံ့အသက် မတော်အသား အဝတ်အစားများကြောင့် ဓပူး ညှင်း ဝေက်ပိယူးဒား



အနံ့အသက်များအသား များတွင် ဓပူးနှင့် အညစ်အကြေးများကြောင့် ဖို့နှင့် ယားနာအရ ဖြစ်ခြင်း



ဓပူး၊ ဓရနို ဖြေရှင်းမှု အကြောင့် ဓပူးတွင် ကြား အဝတ်အစားကြောင့် ယားနာ ဝေက်ပိယူးဒား



**တစ်နေ့တစ်ကြိမ် မှန်မှန်လိမ်းပါ**



**မိုးရာသီအထူးအစီအစဉ်အနေဖြင့် ဩဂုတ်လအတွင်း ဝယ်ယူသောဆိုင်တိုင်းတွင် Nizoral တစ်ဘူးဝယ်ယူတိုင်း Nizoral အိတ်လှလှလေးတစ်လုံး လက်ဆောင်ရယူနိုင်ပါသည်။**



Nizoral သည် အခြားအဆေးဆေးများထက် ပိုမို ထိရောက်စွာ အဆေးဆေးများကို အပျိုးပျိုးနှင့် ဖိုရော့ဒါအပျိုးပျိုးတို့ကို အပျိုးပျိုးတို့အတွင်း ဆီဆောင်ဆောင် ထည့်သွင်း ထုတ်လုပ် ထုတ်ဝေပါသည်။

JANSSEN-CILAG

# STRATEGY FIRST INSTITUTE

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်ပြီးသူများအတွက်

## Level 4 Diploma in BUSINESS

equivalent to UK Universities' First Year

UKမှ စီးပွားရေးဘွဲ့ရယူရန် ဒီပလိုမာများ

### လူငယ်တို့၏ အနာဂတ်အတွက် အကောင်းဆုံးပြင်ဆင်ပေးခြင်း

L4DB သည် ဗြိတိသျှ စီးပွားရေးပညာဘွဲ့ ပထမနှစ်နှင့် ညီမျှသော ၆-လ Semester နှစ်ခုပါဝင်သော တစ်နှစ်သင်တန်းဖြစ်ပါသည်။ L4DB အောင်မြင်ပါက UKတက္ကသိုလ် များတွင် စီးပွားရေးဘွဲ့ ဒုတိယနှစ် (သို့) မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆက်လက်တက်ရောက်လိုပါက ဒုတိယနှစ်နှင့် ညီမျှသော NCC L5DB တစ်နှစ် သင်တန်းကို ထပ်မံ တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။ L5DB ပြီးလျှင် UK (သို့) ဩစတေးလျတွင် နောက်ဆုံးနှစ်သို့ တိုက်ရိုက်တက်နိုင်သလို မြန်မာနိုင်ငံမှလည်း UK စီးပွားရေးဘွဲ့ရယူရန် အခွင့်အလမ်းများရှိပါသည်။ NCC စီးပွားရေး ဒီပလိုမာများကို စီးပွားရေးပညာများနှင့် လိုအပ်သော အင်္ဂလိပ်စာ၊ ကွန်ပျူတာ ကျွမ်းကျင်မှု၊ ပေါင်းသင်းဆက်ဆံရေး၊ ဦးဆောင်မှုစသည့် အခြေခံ ကောင်းများရရှိစေရန် သင်ကြားပေးပါသည်။ စာတွေ့အပြင် လက်တွေ့စဉ်းစား ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် Field Trip များ၊ Project များဖြင့် ပြည်တွင်းပြည်ပ ဆရာ/မများက သင်ကြားပါသည်။ NCC စီးပွားရေး ဒီပလိုမာ ရရှိထား သူများသည် တစ်ချို့ မိသားစုလုပ်ငန်း ဦးဆောင်နိုင်ရန်၊ ကိုယ်ပိုင်လုပ်ငန်း စတင်နိုင်ရန် ပြင်ဆင်ပေးသလို၊ နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းနိုင်သော စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း ကောင်းများ လည်း ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ အဝေးသင် နှင့် တွဲတက်ရန်အဆင်ပြေပါသည်။

### L4DB First Semester ဘာသာရပ်များ

1. Business Mathematics - Mondays: 9:00 AM to 12:00 PM
2. Fundamental of Economics - Tuesdays: 9:00 AM to 12:00 PM
3. Introduction to Finance - Wednesdays: 9:00 AM to 12:00 PM
4. Communication for Business - Thursdays: 9:00 AM to 12:00 PM
5. Introduction to Entrepreneurship - Fridays: 1:00 PM to 4 PM

### L4DB Second Semester ဘာသာရပ်များ

6. Essentials of Management | 7. Principles of Marketing | 8. e-Business
9. Understanding Business Organisations | 10. ICT Skills

#### ဝင်ခွင့်သတ်မှတ်ချက်

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်မြင်ပြီးသူဖြစ်ရမည်။ အင်္ဂလိပ်စာ အမှတ် (၆၀) မပြည့်ပါက IELTS 5.5 ရရှိရန် မြေဆိုရပါမည်။ IELTS အတွက်လည်း သင်တန်းမှ ပြင်ဆင်ပေးပါသည်။ အင်္ဂလိပ်စာ အဆင့်သတ်မှတ်နိုင်ရန် သင်တန်းဝင်ခွင့်ဖြေဆိုရမည်။

#### သင်တန်းကြေးနှင့် Scholarships

ဘာသာရပ်အားလုံးအတွက် တစ်နှစ်စာ  
 L4DB Tuition Fees: 2,980,000 Ks  
 L4DB NCC Assessment Fees - 320 GBP  
 သင်တန်းကြေးကို အရင်ကျလည်း ပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။

အင်္ဂလိပ်စာ အမှတ် ၆၀ နှင့် အထက် - ၁၀% Scholarship  
 တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူး - ၁၀% Scholarship (အင်္ဂလိပ်စာ ၆၀+ ၂၀%)  
 Eco ဂုဏ်ထူး - ၂၀% Scholarship (အင်္ဂလိပ်စာ ၆၀+ ၃၀%)  
 ဂုဏ်ထူး ၂ ဘာသာ - ၂၀% Scholarship (အင်္ဂလိပ်စာ ၆၀+ ၃၀%)  
 ဂုဏ်ထူး ၃ ဘာသာ - ၃၀% Scholarship (အင်္ဂလိပ်စာ ၆၀+ ၄၀%)  
 ဂုဏ်ထူး ၄ ဘာသာ - ၄၀% Scholarship (အင်္ဂလိပ်စာ ၆၀+ ၅၀%)  
 ဂုဏ်ထူး ၅ ဘာသာ - ၅၀% Scholarship (အင်္ဂလိပ်စာ ၆၀+ ၆၀%)  
 ဂုဏ်ထူး ၆ ဘာသာ - ၇၅% Scholarship

စက်တင်ဘာလ (၇) ရက်အတန်းများစေမည်။



### L4DB နှင့် L5DB အပြီးတွင် စီးပွားရေးဘွဲ့အတွက် ဆက်လက်တက်ရောက်နိုင်သော တက္ကသိုလ်များ

UK: Birmingham City University | De Montfort University | Kingston University, London | London Metropolitan University | Nottingham Trent University | Oxford Brookes University | Plymouth University | University of Northampton | University of Central Lancashire | University of Wolverhampton | University of Worcester | Westminster Business School | Glasgow Caledonian University | Bangor University | Australia: Southern Cross University

ကြေးမုံ

# အထူးဂုဏ်ယူ ဝမ်းမြောက်ခြင်း

## ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းနည်းပညာတက္ကသိုလ် သည်

### BUREAU VERITAS CERTIFICATION မှ ချီးမြှင့်သော ISO 9001:2008 လက်မှတ်ကို ချီးမြှင့်ခြင်းခံရသည့်အတွက်အထူးဂုဏ်ယူ ဝမ်းမြောက်မိပါသည်။

ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းနည်းပညာတက္ကသိုလ် ဆရာ/ဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများ နှင့် ကျောင်းသား/ကျောင်းသူဟောင်းများ-

<b>စိုးဖြူလင်း</b> Tech Infinity Pte Ltd, Singapore.	<b>အောင်ပြည့်</b> Pressure Pumping Department Baker Hughes Oil & Gas	<b>ဝေသာပြည့်ထွန်း</b> University of West London London, UK.	<b>အောင်ဘုန်းကျော်</b> Renewable Energy Center, Denmark.	<b>ရွှေရည်လင်း</b> Kyushu Institute of Technology, Japan.
<b>ဆန္ဒပြည့်စုံ</b> Universiti Teknologi Malaysia, Malaysia.	<b>လှဝတ်ရည်</b> University of Massachusetts, U.S.A.	<b>နေလင်းထက်</b> Tochigi Denshi Kogyo Co., Ltd. Japan.	<b>နွေးဆုမွန်</b> Computer Control & Automation NTU, Singapore.	<b>ဆုမြတ်စန္ဒီသော်</b> Asian Institute of Technology Thailand.



အမေရိကန်တက္ကသိုလ်များနှင့် ဩစတြေးလျအင်္ဂလန်ကနေဒါစင်ကာပူတို့မှ တက္ကသိုလ်ပေါင်း(၁၅၀)ကျော်အသိအမှတ်ပြုထားသော

## AMERICAN COLLEGE PROGRAM

- ဤပရိုဂရမ်သည် GCE 'A', Grade 12 တို့နှင့် ညီမျှပြီး အမေရိကန်မှ လက်မှတ်ထုတ်ပေးမည့် ပရိုဂရမ်ဖြစ်ကာ SAT ဖြေဆိုစရာမလိုဘဲ အမေရိကန်တက္ကသိုလ်များသို့ ဝင်ခွင့် တိုက်ရိုက် လျှောက်ထားနိုင်သည့်အပြင် State University of New York, University of South Florida ကဲ့သို့သောတက္ကသိုလ်များမှ Credit 31 မှ 39 ကို ကင်းလွတ်ခွင့်ပေးပါသည်။
- မြန်မာပြည်တွင်(၁၀)လ ပြီးဆုံးပါက အင်္ဂလန်၊ ဩစတြေးလျတက္ကသိုလ်များမှ တိုက်ရိုက်ပေးအပ်မည့်ဘွဲ့များကို စင်ကာပူတွင် (၂)နှစ် တက်ရောက်ရုံဖြင့် ဘွဲ့ရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။
- ဩစတြေးလျရှိ RMIT University, University of New South Wales အစရှိသောတက္ကသိုလ်များဖြင့် ချိတ်ဆက်ထားပြီး အင်္ဂလန်နိုင်ငံရှိ Newcastle University, Swansea University စသည့် တက္ကသိုလ်များ၏ ပထမနှစ်သို့ တိုက်ရိုက်တက်ရောက်ခွင့်ရနိုင်သောမြန်မာနိုင်ငံ၏ တစ်ခုတည်းသော ပရိုဂရမ်ဖြစ်ပါသည်။

အမေရိကန်တက္ကသိုလ်အများစုမှ အသိအမှတ်ပြုထားပြီး ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေးနှင့် တက္ကသိုလ်ကြီးများ ဝင်ခွင့်ကိုလျှောက်ထားနိုင်သော ACT စာမေးပွဲအတွက်ပါ ပြင်ဆင်ပေးမည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ တစ်ခုတည်းသောပရိုဂရမ်ဖြစ်ပါသည်။

စက်တင်ဘာလများ ပြည့်သွားပြီဖြစ်ပါသဖြင့် နိုဝင်ဘာလအတွက် လျှို့ဝှက်အကန့်အသတ်ဖြင့် လက်ခံနေပါပြီ။



MAY ZIN OO  
JCU, Australia(Singapore Campus)  
Year 2, Bachelor of Business (BB)



SU MYAT NOE  
Newcastle University, UK  
Year 1, Diploma in Business



SAI MYAT MYO MIN HAN  
Macquarie University, Australia  
Year 1, Diploma in Mechatronic



MIN THIHA  
University of South Florida(USA)  
Civil Engineering

Call us: 01 527 838. 097 999 999 77. 09 730 40 688. 09 732 56 965

## KEMBANGAN - GROUP OF MEDICAL CENTRES



နိုင်ငံတကာအဆင့်မီအရေပြားအလှအပနှင့်ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုများ

- + ဝတ်ခြံနှင့်အစာရွက်စားတုထုခြင်း
- + နှမ်းပူရောဂါအမျိုးမျိုးတုထုခြင်း
- + ခရုထင်းထင်ဖြူတုထုခြင်း၊ ဂွတ်ဝှေးနာ(Psoriasis)တုထုခြင်း
- + ဓာတ်တောထုတ်ခြင်း၊ အရေပြားအရောင်ထိန်းခြင်း
- + ဓားတူရောဂါ၊ အင်္ဂါ၊ ခရုထုနာ၊ လတ်ထည်း
- + ခြေထည်နုစိုခြင်း၊ အနာစေ့များ ဝေထိခြင်း
- + ခရုထင်း၊ ထင်ဖြူရောဂါတို့ Cell အစားထိုးတုထုခြင်း
- + အရေပြားရောဂါအမျိုးမျိုးအတွက် Excimer Laser ဖြင့် တုထုခြင်း
- + ဝှေး၊ ဝါ၊ ဣင်း၊ ထားနာနှင့် အရေပြားရောဂါအမျိုးမျိုးအတွက် တိုင်ဝင်စေ့ဝန်းခြင်း

အမှတ်-၁၄၄၊ ၅ လွှာ၊ ကွယ်ကဘောဆေးရုံ ၊ မင်းကြီးလမ်း အရှေ့ရွာ၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
Ph: 01 647099, 09 428003295 , E-mail: kembanganhospital@gmail.com

ရောင်းမည်  
အမှတ်(၄)လမ်းမကြီးဘေး၊  
လန(၃၉)၊ စက်မှုမြေ၊ (၁၄)ဧက။  
Ph: 09-73224675,  
09-976221939







# ယခုလအတွင်း ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်မြောက်ပိုင်းတွင် လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းနှစ်ကြိမ် ဖြစ်ပေါ်နိုင်

မိုးရာသီတွင် မိုးရွာသွန်းခြင်းမှာမဆန်းလှသော်လည်း ရွာသွန်းမြထက် စံချိန်တင်ရွာသွန်းခဲ့သည့်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့အပြားတွင် ရေကြီးရေလျှံမှုများကို ပြည်သူများ ကြုံတွေ့ခံစားနေကြရသည်။ ထို့ပြင် ဇူလိုင် ၂၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အရှေ့မြောက်ပိုင်းတွင် လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းတစ်ခု စတင်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး အားကောင်းလာကာ ညနေပိုင်းတွင် မုန်တိုင်းငယ်အဖြစ်သို့ လည်းကောင်း၊ ဇူလိုင် ၂၉ ရက်တွင် ပိုမိုအားကောင်းသော မုန်တိုင်းငယ်အဖြစ်သို့လည်းကောင်း၊ ထိုမှတစ်ဆင့် ဇူလိုင် ၃၀ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် အားအလွန်ကောင်းလာကာ ဆိုင်ကလွန်းမုန်တိုင်းကိုမန် အဖြစ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း  
နန္ဒာဝင်း

စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



## ယနေ့ ဗဟိုက

ကလေးခရိုင်အတွင်း ရေကြီးရေလျှံမှုများကြောင့် တယ်လီဖုန်းဆက်သွယ်မှုများ ပြတ်တောက်ခဲ့ရာ ပြုပြင်လျက်ရှိ

စာမျက်နှာ - ၄

ကလေးမြို့ ယူနိုက်တက်စက်သုံးဆီဆိုင် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

စာမျက်နှာ - ၆

ငမိုးရိပ်ရေလှောင်တံပံ ရေလှောင်ပမာဏ ပြည့်မီခြင်းမရှိသေးဘဲ ခိုင်ခံ့ကောင်းမွန်လျက်ရှိ

စာမျက်နှာ - ၁၂

ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် စင်ကာပူနိုင်ငံမှ အသက်ကယ်လှေနှင့် အသက်ကယ် အင်္ကျီများ လေကြောင်းဖြင့်ရောက်ရှိ

စာမျက်နှာ - ၁၂

## ရခိုင်ပြည်နယ် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့

**စစ်တွေ** **ဩဂုတ် ၂**  
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အရှေ့မြောက်ပိုင်းတွင်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော ကိုမန်ဆိုင်ကလွန်း မုန်တိုင်း၏အရှိန်ကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များတွင် လေပြင်းများ တိုက်ခတ်ပြီး မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခဲ့သဖြင့် သစ်ပင်သစ်ကိုင်းများ ကျိုးကျခြင်း၊

နှစ်ရှည်သစ်ပင်ကြီးများ ပြိုလဲခြင်း၊ ရေလွှမ်းမိုးမှုများ၊ ရေနစ်မြုပ်မှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး ဘာသာရေးအဆောက်အအုံများ၊ လူနေအိမ်များနှင့် စာသင်ကျောင်းများ ပျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ ○

## ကလေးမြို့ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် တပ်မတော်ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိ

**ကလေး** **ဩဂုတ် ၂**  
ကလေးမြို့ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် အသက်ကယ်လှေများ၊ အစားအသောက်နှင့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို တပ်မတော်ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် နေ့စဉ် ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
အဆိုပါရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ဇူလိုင် ၃၁ ရက်တွင် တပ်မတော် ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် အသက်ကယ်လှေ ခြောက်စင်းကို ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ပြီး ဩဂုတ်

၁ ရက်တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရနှင့် စေတနာရှင်ပြည်သူများ လှူဒါန်းကြသည့် အစားအသောက်နှင့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများကို ပို့ဆောင်ပေးလျက် ရှိကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိလီဖရန်က ပြောသည်။  
“ကျွန်တော်တို့ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းတွေကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် စစ်သည်အင်အားတွေနဲ့ ပြည်သူလူထုပူးပေါင်းပြီး ရဟတ်ယာဉ်တွေ၊ အသက်ကယ်

လှေတွေနဲ့ ရေဘေးသင့်တဲ့ ဒေသတွေမှာ လိုအပ်တဲ့အကူအညီ အထောက်အပံ့တွေ ဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်။ ဒီနေ့မှာလည်း အစားအသောက်နဲ့ လူသုံးကုန်ပစ္စည်း အမျိုးပေါင်း ၂၁ မျိုးကို ရဟတ်ယာဉ်နဲ့ပို့ဆောင်ပေးဖို့ စီစဉ်နေပါတယ်”ဟု ၎င်းကပြောသည်။  
ထို့အပြင် ရဟတ်ယာဉ်မှူး ဗိုလ်မှူးဇော်ဇော်ကလည်း “ရာသီဥတုဆိုးရွားနေတဲ့ကြားက လိုအပ်တာတွေကို **စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၂ သို့ ✽**

**နပျိုလင်းလက် စွမ်းအင်ထက် အမျိုးသမီးတိုင်းအတွက်**

# Oramin-F

**'အော်ရာမင်-အက်ပ်'** အဆင့်မြင့်အားဆေး

MADE IN KOREA  
AA MEDICAL PRODUCTS LTD.  
TEL: 011 249596, 23 291644-00

Manufactured by  
DAEWON PHARM. CO., LTD.

www.facebook.com/themirrordaily  
www.facebook.com/themirror  
www.facebook.com/themirror  
www.facebook.com/themirror  
www.facebook.com/themirror